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 T.C. 
İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2023 YILI NİSAN AYI TOPLANTISI III. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 

                                                               1. BÖLÜM 
                       MECLİS GÜNDEMİ 
 
 
Gündem No   : 97509404-301.03-4/3                                              Toplantı Tarihi   : 14/04/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                           Toplantı Saati     : 15.00            
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 
 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 

 
 II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Norm Kadro İlke ve Standartlarına Dair 
Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince düzenlenen ve söz konusu Yönetmeliğin ekinde yer alan 
Ek-5 Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (I), (II) ve (III) 
sayılı Kadro Değişikliklerine ilişkin Cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için önerge ekindeki 
evrakların incelenerek karar verilmesi hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim 
Dai.Bşk.E.1304596) 
 

 2. İzmir'in Edebiyat Şehri olarak UNESCO Yaratıcı Şehirler Ağı'na katılması amacıyla; Kültür ve Sanat 
Dairesi Başkanlığı koordinasyonunda, yürütümü ve gerekli iş birliği çalışmaları Akdeniz Akademisi 
Şube Müdürlüğü tarafından yerine getirilmek üzere, son başvuru tarihi 30 Haziran 2023 olan UNESCO 
Yaratıcı Şehirler Ağı'na edebiyat alanında başvuru yapılması; başvuru sürecinde 'Başkan Temsilcisi' 
olarak Genel Sekreter Yardımcısı Ertuğrul TUGAY'ın, 'Ana Yönetici Bağlantı Kişisi' olarak Kültür ve 
Sanat Dairesi Başkanı Ceren UMAY'ın, 'Ana İletişim Bağlantı Kişisi' olarak İZDOĞA A.Ş’de görevli 
Gülce BAŞER'in, 'Alternatif Bağlantı Kişisi' olarak Akdeniz Akademisi Şube Müdürü Zekeriya 
ARABACI'nın görevlendirilmesi; İzmir'in, UNESCO Yaratıcı Şehirler Ağı'na Edebiyat Şehri olarak 
kabul edilmesi durumunda, başvuru koşulları gereği; tüm sürecin yürütümü, tanıtımı, etkinlik ve yatırım 
programı, etki değerlendirme çalışması için dört yıl (2024 - 2027) boyunca gerekli tahmini bütçenin 
(yıllık 10.000.000-TL, toplam 40.000.000-TL) karşılanması ile gerekli imza süreçlerinin tamamlanması 
konusunda İzmir Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Kültür ve 
Sanat Dai.Bşk.E.1303602) 
 

 3. İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı ve İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü Derneği iş birliği içerisinde 7 Mayıs 2023 tarihinde “42 K Maraton 
ve 10 K Yol Koşusu” gerçekleştirilecek olup; söz konusu maratonda dereceye giren sporculara önerge 
eki çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin (Koşunun yapılacağı tarih olan 7 Mayıs 2023 gününün 
döviz kuru alınarak Dolar karşılığı olan Türk Lirasının) verilmesi ve Gençlik ve Spor Şube 
Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve Benzeri Ödemeler bütçesinden karşılanması hususunun görüşülmesi. 
(Gençlik ve Spor Hizmetleri Dai.Bşk.1301786) 
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 4. İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı ile İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü ve Türkiye Basketbol Federasyonu iş birliği içerisinde düzenlenecek 
olan “3x3 Streetball İzmir Cup 2023 Turnuvası” toplamda dokuz etapla gerçekleşecek ve 02 - 03 Eylül 
2023 tarihlerinde Büyük İzmir Finali Etabıyla tamamlanacak olup; söz konusu turnuva etapları 
sonucunda Büyük İzmir Finali içerisinde yer alan kategorilerde dereceye giren takımlara, önerge eki 
çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve 
Benzeri Ödemeler bütçesinden karşılanması hususunun görüşülmesi. (Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Dai.Bşk.1302041) 
 

 5. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka Belediyesi İşletme ve İştirakler Müdürlüğü 
sorumluluğunda işletilen tesislerde verilen hizmetlerle ilgili önerge eki listede yer alan tarife cetvelinin 
uygulanmasına yönelik, 03/04/2023 tarihli ve 90 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1305325) 
 

 6. Karabağlar Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Bütçesine önerge eki listede yer alan ödenek 
miktarları kadar toplamda 265.000.000,00-TL ek ödenek verilmesi ve bu ödeneklerin önerge ekinde yer 
alan Gelirlerin Ekonomik Sınıflandırması tablosunda ve Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması 
cetvelinde gösterilen kaynaklar ile karşılanmasına yönelik, 07/04/2023 tarihli ve 40 sayılı Kararının 
görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1303025) 
 

 7. Seferihisar Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Bütçesi Gelir Tarife Cetvelinde imar işlemleri çeşitli 
ücretler tablosuna önergedeki listede belirtilen gelir kalemlerinin eklenmesine yönelik, 04/04/2023 
tarihli ve 43 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1303323) 
 

 8. Emlak Yönetimi Dairesi Başkanlığının 11/04/2023 tarihli ve 1132079 sayılı Yazısı eki liste ile 
iletilen, Belediyemizce projelendirilen "Melez Rekreasyon Alanı" kapsamında; yürürlükteki 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planında "Rekreasyon Alanı, 12 m’lik Taşıt Yolu ve 7 m’lik Yaya Yolu" 
kullanım kararlarına isabet eden; Konak ilçesi Gürçeşme Mahallesi, 577 ada 222 ve 223 parseller, 579 
ada 357, 358, 359, 360, 361 ve 393 parseller, 576 ada 396 ve 399 parseller ile Buca ilçesi, Sakarya 
Mahallesi, 38202 ada 19 parsel, 38201 ada 5,  ve 6 parseller, 38206 ada 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 ve 8 parseller, 
38207 ada 1 parselin ve zemin üstü taşınmazların kamulaştırma işlemlerine başlanacağından 
Belediyemizin 2020-2025 yıllarını kapsayan 10. Beş Yıllık İmar Programına Ek olarak alınması 
hususunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303621) 
 

 9. 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı doğrultusunda, Konak ilçesinde, batıda 
Şehit Binbaşı Ali Resmi Tufan Caddesi, kuzeyde Mustafa Kemal Sahil Bulvarı, doğuda Kemeraltı Sit 
Alanı, güneyde İnönü, Halide Edip Adıvar, Yeşillik ve Eşrefpaşa Caddeleri ile sınırlanan alanda 
hazırlanan Konak 2. Etap (Üçkuyular – Karataş Bölgesi) 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı ve Plan 
Açıklama Raporunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1291088) 
 

 10. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Ödemiş ilçesi, Kaymakçı Mahallesi, 156 ada 32 ve 
33 parsellerde bölgede oluşan atık suların arıtılması amacıyla “Paket Atık Su Arıtma Tesisi” 
yapılabilmesi için söz konusu alanın Belediye Hizmet Alanı (Atık Su Arıtma Tesisi) olarak 
belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303295) 
 

 11. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda;  Bergama ilçesi, Tavukçukuru Mahallesi, 157 ada,     
1 parselin batısında bulunan tescil harici alanın yaklaşık 2000 m2'sine bölgede oluşan atık suların 
arıtılması amacıyla “Paket Atık Su Arıtma Tesisi” yapılabilmesi için söz konusu alanın Belediye Hizmet 
Alanı (Atık Su Arıtma Tesisi) olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303433) 
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 12. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda;  Bergama ilçesi, Kaleardıcaber Mahallesi, 120 ada,    
1 parselin kuzeyinde bulunan tescil harici alanın yaklaşık 950 m2'sine bölgede oluşan atık suların 
arıtılması amacıyla “Paket Atık Su Arıtma Tesisi” yapılabilmesi için söz konusu alanın Belediye Hizmet 
Alanı (Atık Su Arıtma Tesisi) olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303367) 
 

 13. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Bergama ilçesi, Yukarıbey Mahallesi, 175 ada, 22 
ve 23 parsellerin doğusunda bulunan tescil harici alanın yaklaşık 4.300 m2'sine bölgede oluşan atık 
suların arıtılması amacıyla “Paket Atık Su Arıtma Tesisi” yapılabilmesi için söz konusu alanın Belediye 
Hizmet Alanı (Atık Su Arıtma Tesisi) olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım 
İmar Planı ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303678) 
 

 14. Çeşme ilçesi, Musalla Mahallesi, 518 ada ile 7988 adalar arasında kalan, yürürlükteki imar 
planlarında sehven 15.00 m olarak gösterildiği ifade edilen Taşıt Yolunun 12.00 m olarak 
düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği ile Çeşme Belediye 
Meclisinin 04/04/2023 tarihli ve 46 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304296) 
 

 15. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 61 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kemalpaşa 
Mahallesi, 22903 ada, 8 no’lu parsel ile komşusu 7 no’lu parselin imar hatlarının yeniden belirlenmesine 
yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1293452) 
 

 16. Torbalı Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 2 (3. madde) sayılı Kararı ile uygun görülen; 15 m 
genişliğindeki yol hattında ve Konut Alanı kullanımında yer alan Torbalı Mahallesi, 778 ada, 8 parselin, 
mevcut "Ayrık Nizam 4 Kat Taks:0.30, Kaks:1.20" yapılaşma koşullarının, İzmir 2. İdare Mahkemesinin 
Kararı doğrultusunda, "Ayrık Nizam 6 Kat Taks:0.30, Kaks:1.80" olarak yeniden düzenlenmesine 
yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1302128) 
 

 17. Torbalı Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli ve 28 sayılı Kararı (5. madde) ile uygun görülen; 
Türkmen Mahallesi, 116 ada, 1 parselin kuzeyinde kamuya terkli "Park Alanı" olarak belirlenen alan 
içerisinde 5.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1301831) 
 

 18. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 05/12/2022 tarihli ve 204 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Kemalpaşa Ören Merkez Yerleşimi 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesi önerisi. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1300990) 
 

 19. Bergama Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 18 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ertuğrul 
Mahallesi, 722 adada yapılaşma koşulu belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303329) 
 

 20. Urla Belediye Başkanlığının 08/03/2023 tarihli ve 89971 sayılı Yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen; Gülbahçe Mahallesi ve Karapınar Mevkii Uygulama İmar Planının Plan 
Notlarının 2.2. maddesine "…. Ancak Tapu Sicili Tüzüğünün 29. maddesine göre oluşan ortak 
mülkiyetlerle, Medeni Kanunun 701. maddesi kapsamında oluşan elbirliği mülkiyetleri bu hükmün 
dışındadır. Ayrıca bu alanlar sadece kamusal kullanım için ayrılmış alanlar olup, plan değişikliği 
yoluyla kamusal kullanımdan başka bir kullanım kararı getirilemez." hükmünün eklenmesine yönelik 
hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1300499) 
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 21. Narlıdere Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 19 sayılı Kararı ile uygun görülen; Altıevler 
Mahallesi, 79 ada, 291 parselin güneyinde kamuya terkli ''Otopark Alanı'' olarak belirlenen alan 
içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında ''Trafo Alanı'' belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1301846) 
 

 22. Dikili Belediye Meclisinin 07/12/2022 tarihli ve 172 sayılı Kararı ile uygun görülen; İsmetpaşa 
Mahallesi, 41 ada, 372 parselde yapılaşma koşulu değiştirilmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304615) 
 

 23. Dikili Belediye Meclisinin 04/01/2023 tarihli ve 19 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çandarlı 
Mahallesi, 378 ada, 1 parselde “Özel Sosyal Tesis Alanı” belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1303733) 
 

 24. Dikili Belediye Meclisinin 04/01/2023 tarihli ve 20 sayılı Kararı ile uygun görülen; İsmetpaşa ve 
Gazipaşa Mahallelerinde 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1303033) 
 

 25. Çeşme Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 13-153 sayılı Kararı ile uygun görülen; Reisdere 
Mahallesi sınırları içerisinde 8427 ada, 1 parselin doğusu ve 7238 ada, 5 parselin güneyinde “Park 
Alanı” kullanım kararında yer alan Yel Değirmeni ve Koruma Alanı sınırına ilişkin, İzmir I No’lu Kültür 
ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun kararı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma 
Amaçlı İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 
işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304658) 
 

 26. Foça Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 7 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yenibağarası 
Mahallesi, 515182 ada, 1356 parselde yer alan "Resmi Kurum Alanı"nda 10.05 m x 7.70 m ebatlarında  
1 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1302992) 
 

 27. İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 15/02/2022 tarihli ve 05.220 sayılı Kararı ile kabul edilerek 
09/05/2022 tarihinde onaylanan; Karşıyaka İlçesi, Cumhuriyet Mahallesi sınırları içerisinde Anadolu 
Caddesinin kuzeyi ve Sosyal Konutlar olarak bilinen bölgede yaklaşık 29 hektarlık alanı kapsayan 
1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Revizyonunun Plan Açıklama Raporundaki maddi hataların 
giderilmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Plan Açıklama Raporu Değişikliği 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304482) 
 

 28. Gaziemir ilçe sınırları içinde yer alan ‘Sarnıç Mevkii, Atatürk, Hürriyet ve Menderes Mahallelerinin 
bir kısmını kapsayan 1.Etap 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1307999) 
 

 29. Menderes ilçesi, Tekeli Mahallesi yürürlükteki Nazım İmar Planında belirlenen Enerji Nakil Hattı 
gösteriminin kaldırılarak imar adalarının yeniden düzenlenmesine ilişkin hazırlanan 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planı değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1305486) 
 

 30. İzmir ili, Seferihisar ilçesi, Tepecik Mahallesi, Doğu Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım 
İmar Planında, T.C. Karayolları Genel Müdürlüğü 2. Bölge Müdürlüğünün görüşü doğrultusunda 
kamulaştırma sınırının revize edilerek Tepecik Mahallesi sınırları içerisinde plan kararlarının yeniden 
düzenlenmesine ilişkin hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1307821) 
 

 31. Menemen Belediye Başkanlığının 13/04/2023 tarihli ve 952/6649 sayılı yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen; 1/5000 ölçekli Menemen Nazım İmar Planı Değişikliği Önerileri ve Menemen 
Belediye Meclisinin 03/10/2022 tarihli ve 78 sayılı Kararı ile uygun görülen Menemen 2. Etap Planlama 
Bölgesi (Asarlık-Koyundere-Ulukent) 1/1000 ölçekli Revizyon ve İlave Uygulama İmar Planı Önerisi. 
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(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1308402) 
 

 32. Menderes ilçesi, Gümüldür Mahallesi 2833 Ada 27 Parselde yürürlükteki imar planında "Sosyal 
Tesis Alanı" olarak belirlenen alanın "Belediye Hizmet Alanı" olarak düzenlenmesine ilişkin hazırlanan 
1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi ile Menderes Belediye Meclisinin 07/03/2023 
tarihli ve 43 sayılı Kararı ile uygun bulunan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi.  
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304710) 
 

 33. Menderes Belediye Meclisinin 04/11/2022 tarihli ve 238 sayılı Kararı ile uygun görülen; Tekeli 
Mahallesi yürürlükteki Uygulama İmar Planında belirlenen Enerji Nakil Hattı gösteriminin kaldırılarak 
imar adalarının yeniden düzenlenmesine ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1305536) 
 

 34. Dikili Belediye Meclisinin 01/06/2022 tarihli ve 84 sayılı Kararı ile uygun görülen; İsmetpaşa 
Mahallesi, 2188 nolu imar adasında yapılaşma koşullarının yeniden belirlenmesine yönelik 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1304559) 
 

 35. Gaziemir Belediye Meclisinin 02/01/2023 tarihli ve 08/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Gaziemir ilçe sınırları içinde yer alan ‘Sarnıç Mevkii, Atatürk, Hürriyet ve Menderes Mahallelerinin bir 
kısmını kapsayan 1.Etap 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı' önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1308009) 
 

 36. Gaziemir Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarih, 29/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; Sakarya 
Mahallesi, 1481 ada 1, 19, 20, 21, 22, 23 parseller, 437 ada 1, 2, 3, 4 parseller ile 438 ada 1 parseli 
kapsayan alanda yer alan "Konut Dışı Kentsel Çalışma Alanı, Ticaret, Park ve Yol" kullanımlarının 
"Ticaret, Park ve Yol" olacak şekilde yeniden düzenlenmesine ilişkin, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişiklik Önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1307930) 
 

 37. Torbalı Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 2 (2. Madde) sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Yazıbaşı Mahallesi, 2906 parsele isabet eden Park Alanının bir kısmının Gelişme Konut Alanı olarak 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1306640) 
 

 38. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile “..plan hükümlerinin 5.2. 
III. (Üçüncü) Derece Arkeolojik Sit Alanları başlığı altındaki üçüncü bendine ‘Ancak, 3994 ada, 9 ve 11 
parselleri kapsayan 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı içerisinde yer alan Tümülüslere ilişkin plan 
doğrultusunda yapılacak imar uygulaması Koruma Bölge Kurulu izni ile gerçekleştirilecektir' ifadesinin 
eklenmesi, aynı başlık altındaki yedinci bendinde yer alan ‘…gerekli görülmesi halinde…” ifadesinin 
anılan hükümden çıkarılması koşulu ile 2863 sayılı yasa kapsamında tadilen uygun olduğuna.." kararı 
verildiğinden anılan kurul kararı doğrultusunda değişiklik yapılarak, Seferihisar Belediye Meclisinin 
07/04/2023 tarihli ve 53 sayılı Kararı ile uygun görülen, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1. 
Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına İlişkin 1. Etap 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama 
İmar Planı Revizyonu ve İlavesi önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1307403) 
 

 39. Karşıyaka Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 57 sayılı Kararı ile uygun görülen, Belediye 
Meclisimizin 15/02/2022 tarihli ve 05.221 sayılı Kararı ile kabul edilerek 09/05/2022 tarihinde onanan, 
Cumhuriyet Mahallesinin bir kısmını kapsayan 2. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon Uygulama İmar 
Planının Plan Açıklama Raporundaki maddi hataların giderilmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Plan Açıklama Raporu Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1304571) 
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 40. Karşıyaka Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 59 sayılı Kararı ile uygun görülen, Belediye 
Meclisimizin 15/02/2022 tarihli ve 05.222 sayılı Kararı ile uygun görülerek 09/05/2022 tarihinde 
onanan, Cumhuriyet Mahallesinin bir kısmını kapsayan 1. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon Uygulama İmar 
Planının Plan Açıklama Raporundaki maddi hataların giderilmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Plan Açıklama Raporu Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1304555) 
 

 41. Seferihisar Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 22530694/105.04-28 sayılı Kararı ile uygun 
görülen; Tepecik Mahallesi, Doğu Akarca Planlama Bölgesi 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında, 
T.C. Karayolları Genel Müdürlüğü 2. Bölge Müdürlüğünün görüşü doğrultusunda kamulaştırma 
sınırının revize edilerek Tepecik Mahallesi sınırları içerisinde plan kararlarının yeniden düzenlenmesine 
ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1307801) 
 

 42. Türkiye ve AB Arasında Şehir Eşleştirme-II (Yeşil Gelecek için Şehir Eşleştirme) Hibe Programı 
(TTGS-II) kapsamında İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından "Sustainable Urban Future Through 
Management of Drought and Conserving Wetlands (Kuraklık Yönetimi ve Sulak Alanların Korunması 
Yoluyla Sürdürülebilir Kentsel Gelecek Projesi)" isimli proje ile başvuruda bulunulmuş olup; söz 
konusu proje, İzmir ve Slovenya'nın başkenti Lubliyana arasında kuraklık ve sonuçları ile ilgili alanlarda 
sürdürülebilir yapılar ve karşılıklı ziyaretler yoluyla bilgi ve deneyim paylaşımını teşvik etmeyi ve yerel 
ölçekte ortak bir "Kuraklık ve Sulak Alanların Korunması Eylem Planı" hazırlamayı amaçlamak 
olduğundan, toplam bütçesi 116.928 Avro olan projede, Lubliyana Belediyesi (Slovenya), Lubliyana 
Kentsel Bölge Kalkınma Ajansı (Slovenya), Bird Life Slovenia, Doğa Derneği ve KÖY-KOOP İzmir 
ortak olarak yer almakta, Türkiye ve AB Arasında Şehir Eşleştirme-II (Yeşil Gelecek için Şehir 
Eşleştirme) Hibe Programı (TTGS-II) kapsamında Belediyemizce başvurusu yapılan TTGS-II/068 
referans numaralı Sustainable Urban Future Through Management of Drought and Conserving 
Wetlands-Kuraklık Yönetimi ve Sulak Alanların Korunması Yoluyla Sürdürülebilir Kentsel Gelecek 
Projesi'nin hibe almaya hak kazanması durumunda; İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Sayın Mustafa 
Tunç SOYER'e projeye ilişkin sözleşme yapmaya ve gerekli tüm belgeleri imzalamaya yetki verilmesi 
hususlarının görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai. Bşk. E.1305879) 
 

 43. İzmir Büyükşehir Belediyesi, Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi Başkanlığı'na bağlı Turizm Şube 
Müdürlüğü tarafından, kentimizin turizm potansiyelini arttırmak, turistik değerlerini korumak ve 
destinasyon yönetimi bakış açısıyla destinasyonlara ilişkin projeleri tespit ve teşvik etmek için 
çalışmalar yürütülmekte olup; önerge ekinde yer alan, Seferihisar Belediye Meclisinin 04/04/2023 tarihli 
22530694/105.04-42 ve 22530694/105.04-43 sayılı Meclis Kararlarınca kabul edilen "İon Kentleri 
Rotası Projesi Destinasyon Yönetimi Ortak Hizmet Protokolü"nün kabulü ile söz konusu Protokolün 
imzalanması için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Sayın Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi 
hususlarının görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai. Bşk. E.1303545) 
 

 44. Ülke içerisinde dengeli bir fiyat politikası gütmek ve fiyat tarifelerinin tek tipleştirilmesi adına; 
İzmir Büyükşehir Belediyesi ''2023 Mali Yılı Gelir Tarife Cetveli'' ücretleri, enflasyon oranında revize 
edilmiş olup; bu kapsamda ilgili yönergeler doğrultusunda; ticari araç gruplarına düzenlenen ''Çalışma 
İzin Belgesi (Ruhsat)'' ve ''Güzergah İzin Belgesi'' ile diğer belge başvurularında tahsil edilecek 
ücretlerin, önerge ekinde yer alan tarife cetvelinde teklif edilen tutarlar üzerinden tahsil edilebilmesi 
hususunun görüşülmesi. (Ulaşım Dai. Bşk. E.1293840) 
 

 45. ESHOT Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; İzmir İnovasyon ve Teknoloji Anonim Şirketi 
tarafından, Resmi ve Dini Bayramlar dışında kalan günler ile Halk Taşıt Tarifesinin uygulandığı saatler 
dışında uygulanmakta olan mevcut "Toplu Ulaşım Fiyat Tarifesi"ne göre kesin hakediş hesaplamalarının 
yapılarak (ilgili meclis kararlarına istinaden), imzalı ve onaylı şekilde İzmir Büyükşehir Belediyesi - 
Toplu Ulaşım Hizmetleri Şube Müdürlüğüne gönderilmesi suretiyle gerçekleştirilecek hizmet projesi 
kapsamında, ücret farklarının Belediyemiz bütçesinden karşılanması hususunun görüşülmesi. (Ulaşım 
Dai. Bşk. E.1306895) 
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 46. Seferihisar Belediye Meclisinin; Seferihisar Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesi Gelir Tarife 
Cetvelinde Fen İşleri Müdürlüğü çeşitli ücretler tablosunda maddi hata yapıldığı tespit edilen Seferihisar 
Belediyesinin 11/01/2023 tarihli ve 19 sayılı Meclis Kararının iptal edilerek, ekli listelerde bulunan 
Gelir Tarife Cetvelinin 2023 Mali Yılı Bütçesi Gelir Tarife Cetvelinde Fen İşleri Müdürlüğü çeşitli 
ücretler tablosuna eklenmesine yönelik,  07/04/2023 tarihli ve 22530694/105.04-49 sayılı Kararının 
görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai. Bşk.E.1306989) 
 

 47. İzmir Büyükşehir Belediye Meclisimizin 16/11/2022 tarihli ve 05.1357 sayılı Kararı ile kabul edilen 
"Kültür ve Sanat Dairesi Başkanlığı Sanat Eserleri Değerlendirme, Ödül ve Yarışma Yönetmelik 
Taslağı" 6085 sayılı Sayıştay Kanunu'nun 27. maddesi uyarınca Sayıştay Başkanlığı'nın uygun görüşleri 
alınmak üzere Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı'na iletilmiş ve sözü edilen Bakanlıktan 
alınan cevabi yazıda yer verilen görüşler doğrultusunda gerekli düzenlemeler yapılmış olup; 
Meclisimizce karar alınması hususunun görüşülmesi. (Kültür ve Sanat Dai. Bşk.E.1306043) 
 

 48. İzmir Büyükşehir Belediyemiz ve Aydın Adnan Menderes Üniversitesi Rektörlüğü arasında 
"İzmirÇeşme Yöresel Kaçeli Koyunu Akreditasyon Araştırmaları" hakkındaki protokol ile İzmir ili 
Çeşme ilçesinde yetiştiriciliği yapılan ve yalnızca iki yetiştirici elinde kalan sınırlı sayıdaki popülasyon 
mevcudu olan Kaçeli koyunları ile referans olarak yöredeki Sakız koyunu popülasyonu arasındaki 
ayrımlar mikrosatellit belirteçler ile ortaya koymak, ayrıca, Kaçeli koyunlarının vücut ölçütleri, büyüme 
özellikleri ve karkas kalitesi bakımından ultrasonik ölçümleri gibi karakteristiklerinin de tanımlanması 
amaçlanmakta olup; bu doğrultuda hazırlanan protokolün görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler Dai. 
Bşk.E.1306236) 
 

 49. Lefkoşa Türk Belediyesince 05-24 Haziran 2023 tarihleri arasında düzenlenecek olan 19. Kıbrıs 
Tiyatro Festivali kapsamında, Festival Komitesi tarafından yapılan davet doğrultusunda; İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Şehir Tiyatrolarınca 3 Nalla 1 At ve Soytarılar Okulu oyunlarının 14.06.2023- 
19.06.2023 tarihleri arasında sahnelemesi için, önerge ekinde liste halinde sunulan oyuncu, teknik ve 
idari personelin 14.06.2023-19.06.2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılmak suretiyle Belediyemizi 
temsilen söz konusu etkinliğe katılmaları; yurtdışı ulaşımları, (İzmir-Kıbrıs-İzmir uçakla gidiş-dönüş) 
şehir içi ulaşım giderleri ile diğer yasal masraflarının Şehir Tiyatroları Şube Müdürlüğümüzün 2023 
Mali Yılı Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yollukları kaleminden karşılanması; ayrıca oyunlara ait 
dekor, kostüm ve aksesuarların nakliyesinde kullanılmak üzere Şehir Tiyatroları Şube Müdürlüğü 
envanterinde kayıtlı 35 RP 602 plakalı aracın Turne Programı kapsamında görevlendirilmesi, aracın 
sürücüsü olarak, ESHOT Genel Müdürlüğü Kuzey Atölyeler Şube Müdürlüğü'nde Vardiya Amiri 
kadrosunda görevli Şoför (S.14202) Melih IRMAK ve Destek Hizmetleri Dairesi Başkanlığı İdari İşler 
Şube Müdürlüğü'nde görevli Şoför (S.17964) Şahin ÇELİK'in söz konusu turnede görevlendirilmeleri ve 
anılan turnede görevli, adı geçen personellere 6245 sayılı Harcırah Kanununun 4. maddesi uyarınca 
harcırah verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Şehir Tiyatroları Şb.Md.E.1303078) 
 

 50. Avusturya'nın önde gelen Binder +Co firmasının optik ayrıştırma ele ve kırma sistemleri üreten çöp 
depo sahaları öncesindeki mekanik ayrıştırma tesislerinde, cam ambalaj atıklarının optik sistemler 
kullanılarak el değmeden ayrıştırılması üzerine geliştirilen prosesler mevcut olup, bu bağlamda örnek bir 
proses olarak Barcelona'daki mekanik ayrıştırma tesisine teknik geziye davet edilmekte olup; bu 
kapsamda, 04-05-06 Mayıs 2023 tarihlerinde Barcelona'daki Binder+Co mekanik ayrıştırma tesis 
ziyaretine, İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanı (S.13110 ) Kemal KILIÇ, Sıfır Atık Planlama 
ve Katı Atık Değerlendirme Tesisleri Şube Müdürü (S.13105) Serdar BOZKURT ve Enerji Sistemleri 
Müh. (S.13485) Mehmet Semih GÜLŞEN katılacak olup, Mehmet Semih GÜLŞEN'e gri pasaport 
temininin yapılması ve seyahate katılacakların belirtilen tarihlerde görevli izinli sayılmaları, (uçak ve 
konaklamalar firma tarafından karşılanacaktır) günlük harcırah giderleri, (pasaport harcı, yurtdışı çıkış 
harcı, alan vergisi, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) diğer yasal giderlerin Sıfır Atık Planlama 
ve Katı Atık Değerlendirme Tesisleri Şube Müdürlüğü 2023 mali yılı ödenekler ve taahhütler cetvelinde 
bulunan "03.3.3.01 Yurt Dışı Geçici Görev Yollukları" harcama kaleminden karşılanması hususunun 
görüşülmesi. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai. Bşk.E.1300426) 
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51. ESHOT Genel Müdürlüğü dayanıklı taşınır kayıtlarında yer alanve önerge eki teknik raporda 
durumları belirtilen; 35 UC 623 plakalı, 2003 model BMC BELDE 260 CB marka otobüsün Seferihisar 
Belediye Başkanlığına; 35 ELZ 01 plakalı, 2001 model  MERCEDES 0345 marka ve  35 ELZ 13 plakalı 
2001 model MERCEDES 0345 marka olmak üzere iki adet otobüsün Konak Belediye Başkanlığına 
bedelsiz olarak hibe edilmesi hususunun görüşülmesi. (ESHOT- Ulaşım Yatırımları Dai. Bşk. E.131879) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. Belediyemizin iştiraki olan İZELMAN A.Ş’nin 29/03/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul 
Toplantısında alınan karar doğrultusunda, Büyükşehir Belediyemizin İZELMAN A.Ş’nin içerisindeki 
sermaye payının korunabilmesi için, payına düşen (%63,3121269’una tekabül eden) 79.140.164,00-
TL’lik rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artışına iştirak edilmesinin oyçokluğu ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri 
Dai.Bşk.E.1289000) 

  
2. Belediyemizin iştiraki olan İZBETON A.Ş’nin 27/03/2023 tarihli Olağan Genel Kurul Toplantısında 
alınan karar doğrultusunda, Büyükşehir Belediyemizin İZBETON A.Ş’nin içerisindeki sermaye payının 
korunabilmesi için, payına düşen (%98,792’sine tekabül eden) 197.584.000,00-TL’ lik rüçhan hakkının 
kullanılarak sermaye artışına iştirak edilmesinin oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri Dai.Bşk.E.1279746) 
 

 3. Belediyemizin iştiraki olan İZFAŞ A.Ş’nin 24/03/2023 tarihli Olağan Genel Kurul Toplantısında 
alınan karar doğrultusunda, Belediyemizin İZFAŞ A.Ş içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için, 
payına düşen (%99,95704’üne tekabül eden) 39.982.816,00-TL’lik rüçhan hakkının kullanılarak 
sermaye artışına iştirak edilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler 
Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri Dai.Bşk.E.1273059) 
 

 4. Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı ve Foça Belediyesi arasında gerçekleştirilecek ortak çalışmaların 
esaslarını belirleyen mesleki ve teknik kurs planlama ve mesleki eğitim merkezi oluşturma amacıyla 
İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Foça Belediyesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge 
ekinde yer alan İş Birliği Belgesinin kabulü ile söz konusu İş Birliği Belgesinin imzalanabilmesi için 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1297300) 
 

 5. Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı ve Selçuk Belediyesi arasında gerçekleştirilecek ortak çalışmaların 
esaslarını belirleyen mesleki ve teknik kurs planlama ve mesleki eğitim merkezi oluşturma amacıyla 
İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Selçuk Belediyesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge 
ekinde yer alan İş Birliği Belgesinin kabulü ile söz konusu İş Birliği Belgesinin imzalanabilmesi için 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1297262) 
 

 6. İzmir Büyükşehir Belediyesinin uyguladığı, Cittaslow Metropol Projesi ve Kadın Kooperatifleri 
aracılığı ile kadınların güçlenmesine yönelik programlarını İzmir'de yürüten Kadın Emeğini 
Değerlendirme Vakfı ile müşterek çalışmaların yürütülmesine ilişkin usul ve esasların belirlenmesi 
amacıyla İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Kadın Emeğini Değerlendirme Vakfı (KEDV) arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün 
imzalanabilmesi için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi 
hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. 
(Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1290311) 
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 7.  İzmir Masal ve Mitoloji Festivali Projesi kapsamında İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Kadim İnsan 
Gençlik Kültür Çevre ve Masal Çalışmaları Derneği arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge 
ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe –  Hukuk – Aile ve 
Çocuk – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonları Raporu. (Kültür ve Sanat Dai.Bşk.E.1292046) 
 

 8. Konak-Smyrna Antik Kenti, Foça-Phokaia, Çeşme-Erythrai, Bayraklı-Eski Smyrna, Bornova-
Yeşilova Höyüğü, Seferihisar-Teos, Menderes-Klaros, Menemen-Panaztepe, Urla-Klazomenai, Urla-
Limantepe, Kemalpaşa-Nif Dağı, Torbalı-Metropolis, Selçuk-Ayasuluk, Kemalpaşa-Ulucak Höyük Kazı 
Başkanlıklarına destek verilmeye devam edilmekte olup, Başkanlığımıza gelen talebe istinaden bu yıl 
ilave olarak Manisa-Aigai Kazı Başkanlığı'na destek verilmesi ile ilgili hazırlanan İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Başkanlığı ile Kazı Başkanlıkları arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer 
alan Protokollerin kabulü ile söz konusu protokollerin onaylanması amacıyla Başkanlık Makamına imza 
yetkisi verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe –  Hukuk – Eğitim, Kültür, 
Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Yapı İşleri Dai.Bşk.E.1289508) 

  
9. Buca Mahallesi 42134 ada, 27 no’lu parselde kayıtlı 132,78 m² alanlı taşınmazın Belediyemize ait 
949/13278 (9,49 m2) hissenin diğer hissedar Murat ÖZCAN adına satışının yapılmasının; “Önergedeki 
‘Bayraklı ilçesi’ ibaresinin çıkartılarak ‘Buca ilçesi’ yazılması suretiyle” değişiklikle oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1291271) 
 

 10. Menemen Belediye Meclisinin; Menemen Belediyesinin 2023 Mali Yılı Gider Bütçesinde ödeneği 
yetmeyen kalemler için önerge eki tablolarda belirtildiği şekilde toplam 1.705.000.000,00-TL ek ödenek 
verilmesine yönelik 05/04/2023 tarihli ve 26 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1295132) 
 

 11. Bornova ilçesi, Kazım Dirik, Karacaoğlan, Yeşilova Mahallelerinin bir kısmını kapsayan yaklaşık 
23.8 hektarlık alana ilişkin 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Revizyonu ve İlavesi önerisinin oybirliği 
ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1207585) 
 

 12. Belediye Meclisimizin 08/08/2022 tarihli ve 05.849 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan ve 
26/10/2022-26/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar ilçesi Merkez Planlama Bölgesi 2. 
Etap Uygulama İmar Planında Yer Alan Muhtelif Alanlara İlişkin 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliğine, ilan askı süresinde yapılan itirazlardan Seferihisar Belediye Meclisinin 11/01/2023 tarihli 
ve 17 sayılı Kararı ile uygun bulunanlara ilişkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi ile birlikte Seferihisar Belediye Başkanlığının 20/01/2023 tarihli ve 96442 sayılı 
Yazısı ile Belediyemize iletilen 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile 
uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1237961) 
 

 13. Urla ilçesi, Zeytinalanı Mahallesi, 4607 ada, 1 parselde yer alan "Kültürel Tesisler Alanı'nın bir 
kısmının "Özel Sosyal Tesis Alanı" olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Değişikliği önerisinin; “mahalle adının ‘Kalabak’ olarak tashih edilmesi kaydıyla” oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1240502) 
 

 14. Bornova Belediye Meclisinin 03/01/2023 tarihli ve 15 sayılı Kararı ile uygun görülen; Karaçam 
Mahallesinde yer alan 40009 ada 1 parselde mevcut 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında "Akaryakıt 
İstasyonu Alanı" kullanımında kalan taşınmaz için mevcut plan notlarına ek olarak plan notu ilave 
edilmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisinin oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık – Hukuk – Çevre ve Sağlık –  Esnaf ve Meslek Odaları 
– Ulaşım Komisyonları Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1238080) 
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 15. Bornova ilçesi, Kazım Dirik, Yeşilova ve Karacaoğlan Mahalleleri sınırlarında kalan, güneyde 
Manda Çayı, kuzeyde 364/1 Sokak ve 364/11 Sokak, batıda 364 Sokak ve doğuda Çevre Yolu ile sınırlı 
bölgeye yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu önerisinin oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1207596) 
 

 16. Buca Belediye Meclisinin 05/01/2023 tarihli ve 18 sayılı Kararı ile uygun görülen;  432 ada, 3 parsel 
ve 708 ada, 1 parsele ilişkin İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Muhtelif 
Kararları doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin, 2863 
sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek 
üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1200760) 
 

 17. Belediye Meclisimizin 15/02/2022 tarihli ve 05.221 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 
‘Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet Mahallesinin bir kısmını kapsayan 2. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon 
Uygulama İmar Planı'na yönelik hazırlanan, Karşıyaka Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 58 
sayılı Kararı ile uygun görülen, ‘2. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon Uygulama İmar Planına ilişkin Plan 
Notu İlavesi’ önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1250021) 
 

 18. Bayraklı Belediye Meclisinin 07/12/2022 tarihli ve 301 sayılı Kararı ile uygun görülen; 20/02/2020 
tarihli, 31045 sayılı Resmi Gazete’de yayımlanan 7221 sayılı Coğrafi Bilgi Sistemleri ile Bazı 
Kanunlarda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun ile 3194 sayılı İmar Kanununun 8. maddesinde 
yapılan değişiklik ve İzmir 5. İdare Mahkemesinin 2021/1930 esasına kayden açılan davaya ait 
14/10/2022 tarihli Mahkeme Kararı kapsamında "Konut Alanı" kullanımı dışında kalan diğer 
kullanımlara yönelik "İzmir Yeni Kent Merkezi Bayraklı Salhane Turan Bölgesinde Kat 
Yüksekliklerinin Belirlenmesine İlişkin yeniden hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Plan 
Notu Değişikliği" önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097118) 
 

 19. Belediye Meclisimizin 12/10/2022 tarihli ve 05.1212 sayılı Kararı ile onaylanan 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planı Değişikliği doğrultusunda hazırlanan, Torbalı Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli 
ve 28 (madde 4) sayılı Kararı ile uygun görülen; Kuşçuburun Mahallesi, 849 parselin bir kısmında 
"Yenilenebilir Enerji Kaynaklarına Dayalı Üretim Tesisi (Güneş Enerji Santrali)" belirlenmesi talebine 
yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1295056) 
 

 20. Gaziemir Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 103 sayılı Kararı ile uygun görülen; Belediye 
Meclisimizin 13/02/2023 tarihli ve 05.125 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun bulunan; Dokuz Eylül 
Mahallesi, Ulaştırma Caddesi ve Hava Eğitim Yolu Sokak arasında kalan 112 ada ve çevresindeki 
bölgede 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerisinin; İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma 
Bölge Kurulunun Kararı ile, "362 ada, 4 parselde yer alan Tescilli Gaziemir Tren İstasyonunun; 
19/04/2007 tarih ve 2244 sayılı kararı ile belirlenen koruma alanı sınırları içerisinde her türlü inşai-fiziki 
uygulama öncesinde Koruma Bölge Kurulu izni alınması gerekmektedir." şeklinde plan notu ilave 
edilmesi koşulu ile tadilen uygun bulunmuş olup, anılan Koruma Bölge Kurulu Kararı doğrultusunda 
yeniden düzenlenen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1295295) 
 

 21. İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun kararı kapsamında hazırlanan, 
Bergama Belediye Meclisinin 03/10/2022 tarihli ve 22/102 sayılı Kararı ile uygun görülen; Belediye 
Meclisimizin 01/03/2021 tarihli ve 05.196 sayılı Kararı ile kabul edilen; İzmir ili genelinde 30/10/2020 
tarihinde meydana gelen deprem sonucunda 7269 sayılı Kanun kapsamında ağır ve orta hasarlı olarak 
tespit edilen yapılar ile 01/01/1998 tarihinde yürürlüğe giren "Afet Bölgelerinde Yapılacak Yapılar 
Hakkında Yönetmelik" öncesinde ruhsat alarak yapılmış yapılar veya 6306 sayılı Yasa kapsamında riskli 
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yapı olarak belirlenen yapıların dönüşümüne ilişkin yapılacak plan ve uygulama çalışmalarında 
uyulacak usul ve esaslar kapsamında tespit edilen "Mevcut Plandaki Durumu Korunacak Alanlar (K)" 
sınırı ve bu alanlarda yapılacak uygulamalara yönelik iş ve işlemleri belirleyen 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Notu önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda 
Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1266944) 
 

 22. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 02/01/2023 tarihli ve 2 sayılı Kararıyla uygun görülen; Ulucak 
Mahallesinde mevcut 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesi plan hükümlerinin 
"Gelişme Konut Alanları 4.1.3 maddesi" ve "Ticaret+Konut Alanları 4.3.3 maddesi"nde belirtilen 
minimum ifraz koşullarında değişiklik yapılmasına yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisinin değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1246609) 
 

 23. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Aliağa ilçesi, Kültür Mahallesinde, Belediye 
Meclisimizin 25/11/2020 tarihli ve 05.1095 sayılı Kararı ile onaylanan "Belediye Hizmet Alanı (İZSU 
İçme Suyu Arıtma Tesisi)"nın imar hattının yeniden düzenlenmesi amacıyla hazırlanan, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1291664) 
 

 24. Belediye Meclisimizin 08/08/2022 tarihli ve 05.849 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan ve 
26/10/2022-26/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar ilçesi Merkez Planlama Bölgesi 2. 
Etap Uygulama İmar Planında Yer Alan Muhtelif Alanlara İlişkin 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliğine, ilan askı süresinde yapılan itirazlardan Seferihisar Belediye Meclisinin 11/01/2023 tarihli 
ve 17 sayılı Kararı ile uygun bulunanlara ilişkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1237369) 
 

 25. Selçuk Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 31 sayılı Kararı ile uygun görülen; İzmir 6. İdare 
Mahkemesinin İptal Kararı doğrultusunda hazırlanan, Atatürk Mahallesi, 399 ada, 1 ve 2 parsellerin 
"Belediye Hizmet Alanı" ve "Meydan" olarak düzenlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda 
Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1255333) 
 

 26. İzmir II Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Yazısı doğrultusunda yeniden 
hazırlanan, Foça Belediye Meclisinin 03/02/2023 tarihli ve 27 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1/1000 
ölçekli İlave Koruma Amaçlı İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1254793) 
 

 27. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 86 sayılı Kararı ile uygun görülen, Yelki 
Mahallesi, 2145 ada 3, 4, 7, 8, 9 parseller ve çevresinde imar adaları ile yeşil alanlarının yeniden 
düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1237389) 
 

 28. Konak Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 223 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ahmetağa 
Mahallesi, 7464 ada 3, 4 parsellerin tescil gösteriminin işlenmesine ve 222 ada 29, 30 parseller ile 
birlikte "Özel Proje Alanı (ÖPA) - İktisat Kongresi Anısına Kültür Merkezi" olarak belirlenmesine 
yönelik, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon İmar Planı Değişikliği ve 1/500 ölçekli Yerleşim Planı 
Değişikliği önerilerinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda 
Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1241097) 
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 29. Konak Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 221 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Hurşidiye 
Mahallesi, 360 ada, 22 parsele yönelik, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon İmar Planı Değişikliği 
ve 1/500 ölçekli Yerleşim Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1241006) 
 

 IV. İKİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİNİN            
2022 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 V. İKİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN ESHOT GENEL MÜDÜRLÜĞÜNÜN 
2022 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VI. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VII. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VIII. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 
 

2. BÖLÜM 
2023 YILI NİSAN AYI III. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
Tutanak No   : 97509404-301.04-4/3                                        Toplantı Tarihi   : 14/04/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                    Toplantı Saati     : 15.00             
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Taner KAZANOĞLU, Serkan 
KALMAZ, İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mustafa Şafak BARAN, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, 
Mustafa İDUĞ, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Ali Emrah 
KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Saadet ÇAĞLIN, 
Mustafa ÖZUSLU, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, Serdar 
SANDAL, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, 
Sabahattin UÇAR, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAŞ, Mithat 
TEKİN, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali YILMAZ, 
Çağlar GÜLEZ, Necati KIRMAZ, İlhan ÖZKÖSE, Emin AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, 
Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Musa ÖZCAN, Erkan ÖZKAN 
(Menderes Belediye Başkan Vekili), Halil ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif 
SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, İsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Onur 
YİĞİT, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, 
Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka 
ÖNER, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem 
Mustafa İNCE, Özan PARLAR, Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Ahmet İNANLI, Refik 
SÜREN, Ruhi SELEK, Alpaslan BİLEN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser 
SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır 
ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Ali GÖNEN, 
Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, Ayşegül DURAN 
TÜRKER, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, Barış 
BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN,  
Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salih Atakan 
DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Hakan ŞİMŞEK, Turgut PINAR, Alpaslan 
KOPARAL 
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TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Erhan KILIÇ, Muhittin SELVİTOPU, Abdül BATUR, Asker 
GÜNEŞ, Cemil TUGAY, Mehmet Atilla BAYSAK, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Halil ARDA, İbrahim 
ÖZKARA, İzel ZENGİNOBUZ DERİNSU, Mehmet ERİŞ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet 
TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Mustafa KAYALAR, Fatma EKİCİOĞLU, Gürsel RÜZGAR, 
Fatma ÇALKAYA, Seda ÖZTÜRE, Ali ENGİN, Adil KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem 
ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Fatih GÜRBÜZ, Feridun YILMAZLAR, 
İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Fatih TAŞTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DİNÇER, Aydın 
PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan Vekili), Yusuf DEMİRCİOĞLU, Galip ATAR, Hakan KOŞTU, 
Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Ayşegül ALTUĞ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sema 
YEŞİLÇİMEN, Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, 
Nafiz KÜKLER, Nezih ÖZUYAR, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye 
Başkan Vekili) 
 
I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İzmir Büyükşehir Belediyesi 2023 Yılı Nisan Ayı Olağan 
Toplantısının III. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. Görüşmelere geçeceğiz. 
Bildiğiniz üzere bugün 2022 Yılı Faaliyet Raporunu da Meclisimiz görüşecek ve karara bağlayacak. O 
açıdan tüm Meclis’e şimdiden… Bu Meclis’in şanına yakışır, demokratik teamüllerine yakışır iyi bir 
Faaliyet Raporu görüşmesi olmasını da temenni ediyorum. Şimdi sırasıyla…  
SALONDAN: Başkan’ım bir ses var, cızırtı var… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Efendim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir de Değerli Arkadaşlar bir cızırtı var 
mikrofonlarda. Ben de duymuştum, teknik arkadaşlar. Nedir acaba? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu Faaliyet Raporunun görüşmelerini… Faaliyet 
Raporunun görüşmesini Değerli Arkadaşlar bitirdikten sonra biliyorsunuz Başkanımız tarafından 
Meclisimizle bir iftar sofrası kuruluyor. O da iftar vaktinde 2 No’lu Hol’de olacak değil mi 
yanılmıyorsam?  
LEVENT İŞLER (YAZI İŞLERİ VE KARARLAR DAİRESİ BAŞKANI): Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, bu duyuruyu da yapmış olalım. Şimdi… Eğer…  
HAKAN YILDIZ: İl Başkanımız… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gelince anons ederim tekrar. İsterseniz arkadaşlar biz Gündemimize 
geçelim. Sayın İl Başkanı Meclisimize geldiğinde kendisini zaten selamlarız.  
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. II. başlıktayız, Sayın ÇAMUR? Mikrofon… Evet alın… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım Gündem öncesinde Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Madde 
başlılıklarıyla görüşülüp oylanmasını talep ediyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Yoksa Gündemin madde başlılıklarıyla 
görüşülüp oylanmasını Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir.  Şimdi o zaman II. başlığın 1. maddedeki önerge, buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Doğrudan oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın UMUTLU? Sayın YILDIZ?  Sayın SEVİNÇ? Evet, Değerli 
Arkadaşlar 1 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 2? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet başkaca bir görüş var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? 
Sayın SEVİNÇ? Arkadaşlar 2 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 3. maddemiz Bütçe. Yalnız Başkan’ım bu acil bir konu, O nedenle Plan ve 
Bütçe Komisyonumuz toplanıp karar verirlerse... 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Evet,                     
3 no’lu Önergemizi Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edeceğiz. Öyle bir teklifimiz var ama acil 
olduğu için dolayısıyla önümüzdeki Ay’a kalmaması için Plan ve Bütçe Komisyonumuz arada, Meclis 
devam ederken toplanacak, görüşecek, karara bağlayıp Meclis’e getirecektir. 3 no’lu Önergenin Plan 
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ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir, 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 4, Bütçe – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği – Aile ve Çocuk Komisyonuyla 
Engelsiz İzmir Komisyonlarına havalesini. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                           
Değerli Arkadaşlar 4 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet 
Eşitliği… Bir de neydi?  
GAMZE GÜL ÇAMUR? Engelsiz İzmir. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Engelsiz İzmir Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5, 6, 7 Bütçe Komisyonu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Evet, Sayın 
Başkan’ım hoş geldiniz. Değerli Meclis Üyelerimiz AK Parti İzmir İl Başkanımız Sayın Bilal SAYGILI 
Meclisimize geldi, kendilerine hoş geldin diyoruz.  
DOLUNAY  BAYER: Not alın isterseniz Başkan’ım… Not alırsınız isterseniz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
ALİ BOR: İsterseniz biz not alalım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet siz not alın bana… Evet, 5 no’lu Önerge Değerli Arkadaşlar… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5, 6, 7 Bütçe.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 5, 6 ve 7 no’lu Önergeler Plan ve Bütçe Komisyonu. Sayın YILDIZ? 
Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 5, 6 ve 7 no’lu Önergelerin Plan ve Bütçe Komisyonumuza 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar Komisyonu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                              
8 no’lu Önergemizin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 9? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar ve Deprem Afet Komisyonları.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                              
9 no’lu Önergemizin İmar ve Bayındırlık – Deprem ve Afet Komisyonlarına havale edilmesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 10? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 10’dan 26. madde ve aradaki maddeler de dâhil İmar Komisyonu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                          
Değerli Meclis Üyeleri 10 no’lu Önerge dâhil 26 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar 
ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 27? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 27, 28, İmar - Deprem Afet Komisyonları.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?               
Değerli Arkadaşlar, 27 ve 28 no’lu Önergelerimizin İmar ve Bayındırlık – Deprem ve Afet 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir, 29? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 29 ve 30 İmar Komisyonu. Ancak Başkan’ım, 30. Önergemiz acil olduğu için 
İmar Komisyonu Meclis devam ederken toplanmasını…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                          
Değerli Arkadaşlar, 29 ve 30 no’lu Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini 
oylayacağım ama 30 no’lu Önerge de biraz önce olduğu gibi acil toplanması gereken, acil görüşülmesi 
gereken bir Önerge. O açıdan acil kaydıyla oylayacağım ve İmar ve Bayındırlık Komisyonumuz Meclis 
devam ederken toplanıp sonucunu bize bildirecektir. 29 ve 30 no’lu Önergeleri acil kaydıyla İmar ve 
Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 31? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar - Deprem Afet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?  31 no’lu 
Önergemizin İmar ve Bayındırlık – Deprem ve Afet Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 32? 32, Değerli Arkadaşlar. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 32 ve 41 dâhil aradaki bütün maddelerle birlikte İmar Komisyonuna 
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havalesini…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 41 de aynı şekilde acil Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar 32 no’lu 
Önerge dâhil 41 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonumuza havale edilmesini ama 41 no’lu Önergede biraz önce de arz ettiğim gibi yine aciliyet 
var, onun görüşülerek arada Komisyonumuzun karar bağlaması kaydıyla oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 42 mi? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bitti, evet. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 42? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Efendim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bitti. 42? 42? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler – Bütçe – İklim Değişikliği 
Komisyonlarına. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?             
42 no’lu Önergemizin Hukuk – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler Komisyonlarımıza havale edilmesini… 
SALONDAN: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir de Plan ve Bütçe Komisyonuna… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Pardon… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe - Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler - İklim Değişikliği, dört 
Komisyona. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, İklim Değişikliğini de havale ediyoruz. 42 no’lu Önergemizin 
Hukuk – Plan ve Bütçe – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler – İklim Değişikliği ve Uyum 
Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir, 43? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Hukuk - Turizm Fuarcılık Komisyonları. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 43 no’lu 
Önergemizin Plan ve Bütçe – Turizm ve Fuarcılık Komisyonlarına havale edilmesini… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 43 no’lu Önergemizin Hukuk – Plan 
ve Bütçe – Turizm ve Fuarcılık Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 44? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 44 ve 45, Bütçe - Ulaşım Komisyonları.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın 
SEVİNÇ? 44 ve 45 no’lu Önergelerin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe ve Ulaşım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ulaşım Komisyonunu söyledim. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk yok. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özür dilerim… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe ve Ulaşım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ulaşım Komisyonu ve Plan ve Bütçe Komisyonu?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 44 ve 45 no’lu Önergelerin Ulaşım – Plan ve Bütçe 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir, 46? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 46 no’lu 
Önergenin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 47? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Eğitim, Kültür Komisyonları. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                                        
47 no’lu Önergenin Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarımıza havale edilmesini 
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oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 48? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Bütçe – Tarım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                              
48 no’lu Önergenin Hukuk – Plan ve Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonlarımıza 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 49? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 49, 50, 51. maddeler doğrudan oylansın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli 
Arkadaşlar 49, 50 ve 51 no’lu Önergelerin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şimdi Gündemimizin III. başlığı Komisyon Raporlarının Görüşülmesi 
maddesine geçiyorum. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan ara vermeyecek miydik Gündemle ilgili maddelerle ilgili? Bütçe ve 
İmar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, şimdi onun için şey yapıyorum. İki Komisyon, iki Komisyon 
Başkanlarımızın dikkatine sunuyorum, çalışmalarına başlayabilirler. Meclis görüşmelerine, 
çalışmalarına devam edecek yani. Buyurun, Plan ve Bütçe – İmar ve Bayındırlık Komisyonlarımız. AK 
Parti İzmir İl Başkanımız ayrılıyorlar, kendisine teşekkür ederiz. Başkan’ım… 
BİLAL SAYGILI (AK PARTİ İZMİR İL BAŞKANI): Haydi hayırlı olsun, görüşeceğiz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sağ olun. Evet, Sayın ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 1 ve 2 Komisyonlarından oyçokluğuyla uygun bulunarak gelmiş, 
geldiği şekilde oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 1 ve 2 no’lu 
Komisyon Raporlarının Komisyonlarından geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir, 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 3 ve 29 dâhil aradaki bütün maddeler Komisyonlardan oybirliğiyle uygun 
bulunarak gelmiş, dolayısıyla bu şekilde oylanmasını talep ediyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar 
3 no’lu Komisyon Raporu dâhil 29 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon 
Raporlarının Komisyonlarından geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
IV. İKİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİNİN               
2022 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şimdi Değerli Arkadaşlar, IV. başlıkta bu, İkinci Birleşimde 
biliyorsunuz Gündemde bıraktığımız Büyükşehir Belediyesinin 2022 Yılı Faaliyet Raporunun 
Görüşülmesi maddesi var. Sayın ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, IV. ve V. maddeler Gündemde bırakılan Faaliyet Raporlarımıza 
ilişkin Büyükşehirimiz ve ESHOT’un ikisinin birlikte görüşülüp ayrı ayrı oylanmasını talep ediyoruz. 
 
V. İKİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN ESHOT GENEL MÜDÜRLÜĞÜNÜN 
2022 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Sayın SEVİNÇ 
yok. İYİ Parti’den Halil Bey’e. Değerli Meclis Üyeleri IV. ve V. başlıktaki Gündemde olan maddelerin 
geçen Birleşimde Gündemde bıraktığımız bu iki madde. Büyükşehir Belediyemizin 2022 Yılı Faaliyet 
Raporu ve ESHOT Genel Müdürlüğümüzün 2022 Yılı Faaliyet Raporlarıydı. Birlikte görüşülüp, ayrı 
ayrı oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
Dolayısıyla şimdi Faaliyet Raporlarının görüşülmesine geçiyorum Değerli Arkadaşlar. Sırayla bildiğiniz 
üzere Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekilinden başlayarak AK Parti Grup Başkan Vekili, 
Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkan Vekili ve İYİ Parti Grup Başkan Vekillerine söz vereceğim. 
Ondan sonra da Meclis Üyesi Arkadaşlarıma görüşmelerde söz vereceğim. Bu şekilde görüşmeleri 
tamamlayacağız. En son konuşmayı da yine Başkanımıza vereceğim. Dolayısıyla buyurun Sayın 
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AYDIN. Evet, Sayın Murat AYDIN’ı dinliyoruz arkadaşlar. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve ESHOT Genel Müdürlüğünün 2022 Yılı Faaliyet Raporu hakkında 
Cumhuriyet Halk Partisi Grubunun görüşlerini dile getirmek için söz almış bulunuyorum. Her Bütçe ve 
Faaliyet görüşmesinde söz aldığımda dile getirdiğim bir genel değerlendirmeyle başlayıp, Faaliyet 
Raporuna ilişkin değerlendirmelerimi sunmak isterim. Daha önce de dile getirdiğim gibi siyaset 
dediğimiz şeyin temeli, tercihler yapma ve bu tercihlerin gereğini yerine getirme işidir. Böyle olduğu 
için seçimle iş başına gelenler kamusal harcama yatırımlarını, siyasi tercihlerini ve bu tercihlerin 
yarattığı önceliklerin gereği olarak yerine getirirler. Basit bir örnek vermek gerekirse; vergilerle 
topladığınız kamu kaynağını, yoksulluğu azaltmaya, gençlere, öğrencilere, dar gelirlilere, güven içinde 
yaşayabileceği bir eve sahip olmayanlara değil, sınırlı sayıda insanın kullanacağı, yapanlara yüksek 
kazanç getiren inşaatlara harcar, bununla da yetinmeyip bu inşaatları yapanlara uzun yıllara sari olacak 
şekilde gelir garantisi verirseniz, bu durum sizin siyasi tercihlerinizin halktan, üretenden, emekçiden 
yana değil, ranttan ve bir avuç zenginden yana olduğunu gösterir. Pırlantayı, faizi, lüks tüketim 
araçlarını vergi dışı bırakır ya da düşük vergi oranlarına tabii tutarsanız, sonra da emeği ile geçinenlerin 
ücretlerini yüksek vergi oranlarıyla vergilendirirseniz, bu sizin siyasi tercihlerinizin emekçiden yana 
değil, ranttan ve bir avuç zenginden yana olduğunu gösterir. Bugünkü siyasi iktidarda tercihini emeği ile 
çalışandan değil, üretenden değil, sermayeden ve bir avuç zenginden yana olduğunu ortaya koymaktadır. 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 Yılı Faaliyetlerinde bu tercihin tam tersi olduğunu dile getirmeye 
çalışacağım. Bu söylediğim salt bir hamaset, basit bir siyasi söylem değil, TÜİK verilerine göre bir 
rakam vermem bile bu konudaki tercihin sonuçlarıyla toplumun nasıl karşı karşıya olduğunu göstermeye 
yeter. Ücretlilerin, emeğiyle geçinenlerin sadece son 2 yılda aldığı, milli gelirden aldığı paydaki düşüş 
bile bize bu tercihin sonuçlarını gösteriyor. 2 yıl önce ücretlilerin milli gelirden aldığı pay %30,1 iken, 
bugün %26,6. Sermayenin milli gelirden aldığı paysa %52,5’dan %54,5’a yükseldi sadece 2 yılda. 
Siyasi tercihlerinizin gerektirdiği bir durum daha vardır. O da gelişmeden, kalkınmadan ne anladığınız 
ve kimin gelişmesini, kalkınmasını ve ne pahasına istediğinizdir. Sürdürülebilir kalkınmayı, doğa ile 
uyumlu gelişmeyi değil, ne pahasına olursa olsun zenginleşmeyi ve bu zenginliği bir avuç imtiyazlı 
zümreye vermeyi hedefleyen bir siyasi anlayışa sahipseniz, doğayı talan etmekte, dereleri HES’lerle 
donatmakta, her yere maden ruhsatı vermekte bir beis görmezsiniz. Hatta bununla yetinmeyip doğanın 
talan edilmesine karşı çıkanlara “Gelişmenin karşısındaki kişiler, istemezükçüler.” demekte de bir 
sakınca görmezsiniz. Ama biz ve Cumhuriyet Halk Partisi sürdürülebilir kalkınmayı, kamu çıkarını ve 
kamu yararını gözetmeye devam edeceğiz. Kamu yararı, kamu çıkarı dediğimde akla gelen bir hususu 
dile getirmeye ısrarla devam edeceğim. İzmir’in Buca ilçesinin orta yerinde boşaltılan ve yıkılan Buca 
Cezaevi arazisini Çevre Bakanlığı’nın yaptığı planla kamu yararına değil, ranta ve betona teslim 
edilmesine karşı çıkmaya ve bu fotoğraftaki görüntüyü istemediğimizi söylemeye devam edeceğiz. 
Değerli Arkadaşlar bu fotoğrafın gerçek olmadığını, çakma olduğunu söylüyorlar. Ben de onlardan bir 
şey rica ediyorum. Bakanlığın yapmış olduğu planla ne öngörüldüğünün fotoğrafını da siz buraya 
getirin, biz de o fotoğrafı görelim. Bizler Buca Cezaevi arazisinin tamamının yeşil alan olmasını 
istiyoruz. Bu uğurda Cumhuriyet Halk Partisi Grubu olarak İzmir Halkıyla dayanışma içerisinde her 
türlü hukuki ve demokratik yollarla mücadelemizi sürdüreceğiz. Bakanlık planının iptali için açtığımız 
davada yürütmeyi durdurma talebimizin reddine ilişkin İlk Derece Mahkemesinin Kararını Bölge İdare 
Mahkemesi kaldırdı ve yerinde keşif yapılarak Bakanlık planının yerindeki karşılığının ne olduğunun 
araştırılmasını istedi. İzmir 4. İdare Mahkemesi önümüzdeki günlerde bu keşifle ilgili bir tarih 
belirleyecek. Buradan bir çağrı yapıyoruz. İzmir Halkına, Bucalılara ülkenin kamu kaynaklarının halkın 
yararına kullanılmasını isteyen herkese, bu keşif gününde Buca Cezaevi Arazisi’nde olalım. Hep birlikte 
toplumsal talebimizi dile getirelim. Çünkü biz, Buca Cezaevi Arazisinin halkın olduğunu, halka ait 
olduğunu ve İzmirlilerin kullanmasına açık olması gerektiğini savunuyoruz. Ve İzmir Halkı olarak Buca 
Cezaevi Arazisini, İzmir’in 100. yılını coşkuyla kutladığımız, İzmir’in Kurtuluşunun 100. Yılını 
coşkuyla kutladığımız 9 Eylül 2022 tarihinde satılmasını hiç unutmayacağız ve her ortamda bu 
hakkımızı savunacağız ve bu alanının yeşil alan olması için mücadeleyi sürdüreceğiz. İnsanların yaşam 
biçimleri, yaşam koşulları, talep ve beklentileri hakkındaki tavırlarınız da sizin siyasi tercihlerinizi 
gösterir. Kimin kimle nasıl yaşayacağına, kaç çocuk doğuracağına, nasıl doğuracağına, nerede 
güleceğine, nerede gülmeyeceğine karışanlardansanız eğer, halkın özgürlüğünü ve mutluluğunu değil, 
kendi baskıcı anlayışınızı hayata geçirmeye çalışan bir siyasi anlayışa sahipsiniz demektir. İnsan 
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hayatının mutluluğu için kültür ve sanatın önemli olduğuna inanmazsanız, kültür ve sanat faaliyetlerini 
kısar, konserleri yasaklar, buna rağmen sanat üretmeye çalışan insanların ürettiği sanatın “içine 
tükürenlerden” olursunuz. İnsanın mutlu ve huzurlu yaşaması için kent içi alanlara, parklara ihtiyacı 
olduğunu, kamusal alanların kamunun kullanımına açık olması gerektiğine inanmayanlardansanız, 
bulduğunuz her boşluğa, eski cezaevi arazilerine, hatta deprem ve afetlerde insanların toplanması için 
geçici olarak barınması için ayrılan alanlara göz diker, oraları da binayla donatmaya çalışırsınız ve bunu 
gelişmişlik diye pazarlarsınız. Sözün özü; kimin yararını gözettiğiniz, gelecekte nasıl bir ülke hayal 
ettiğiniz, ortaya konan tercihlerinizle ve bu tercihlerinize göre ürettiğiniz siyaset de belli olur. Ve o 
nedenledir ki, hiçbir şey siyaset dışı değildir, hiçbir şey siyaset üstü değildir. Her şey siyasi 
tercihlerinizle belirlenir. Bu nedenle konuşmamı İzmir Büyükşehir Belediyesini yöneten Cumhuriyet 
Halk Partisi’nin siyasi tercihlerinin Belediye faaliyetlerine nasıl yansıdığını dile getirmeye ayırdım. Bir 
hatırlatmada bulunmak isterim, 2019-2024 Stratejik Planımızda İzmir Büyükşehir Belediyesi misyonunu 
tanımladı, kendisine bir görev tanımı yaptı. Bu misyon şuydu; “Halktan aldığı gücü, şehrin müşterek 
menfaatlerini ve sürdürülebilir gelişimini gözetecek şekilde kullanan, yenilikçi bir belediye hizmeti 
sunmak.” Bizim görev tanımımız budur. Ve İzmir Büyükşehir Belediyesi bundan önceki yıllarda olduğu 
gibi 2022’de de bu görev tanımının gereğini hayata geçirmeye yarayacak, bu yönde ilerletecek 
faaliyetlerle karşımızda. Tüm baskılara, soruşturmalara, engelleme çabalarına rağmen halkın ve 
kamunun yararını gözeten, bir avuç imtiyazlı zümrenin değil, geniş halk kitlelerinin yararına olan işleri 
yapmaya bu nedenle devam ediyoruz. 2022 yılında da İzmir Büyükşehir Belediyesi ulaşım faaliyetlerine 
önemli kaynak ayırdı. Çünkü ulaşım; bir şehrin… Toplu ulaşım özellikle, bir şehrin yaşam kalitesini 
arttırmada önemli bir araç. İzmir Büyükşehir Belediyesi ulaşım tercih… Hizmetlerinin verilmesinde 
temel tercih olarak toplu ulaşımı özendirmeyi, toplu ulaşımı mümkün olan en yüksek oranda demir 
tekerlekli araçlarla vermeyi benimsiyor. Bu kapsamda en büyük yatırım harcamalarını da raylı 
sistemlerin kurulmasına ayırıyor. Raylı sistemlerle ilgili yatırımların bir kısmını bütçe içi imkânlar ve öz 
kaynaklarla yaparken, bir kısmı için uluslararası yatırım kredilerine başvuruyor ve bu kredileri 
kullanıyor. Bu nedenle 2022 yılında Buca Metrosu inşaatı başladı. Tüm engellemelere rağmen, tüm 
söylemlere rağmen başladı ve hızla ilerliyor. Buca Metrosu 4 yıllık inşaat süresinin sonunda İzmir 
halkının hizmetinde olacak. İzmir Büyükşehir Belediyesi Buca Metrosunun inşaatını yaparken önce 
projeyi yapıp sonra inşaata başlayıp, parayı yolda buluruz yaklaşımıyla hareket etmedi. Projenin 
başından sonuna kadar bütün projeyi finansmanıyla birlikte yürüttü ve Uluslararası Kalkınma 
Bankalarının oluşturduğu konsorsiyumla birlikte hareket ederek olabilen en iyi kredi koşullarıyla krediyi 
temin etti. Buca Metrosu 1 milyar Avro’ya yaklaşan bedeliyle İzmir’de yapılan en büyük kamusal 
yatırım ve bu yatırım… En büyük kamusal yatırım olmaya devam ediyor. Oysa biz beklerdik ki, 
hepimizin ödediği vergileri alan ve milyarlarca Dolarlık bütçeyi yöneten, daha doğrusu çarçur eden 
Merkezi Hükümetin, İzmir’de en büyük yatırıma sahip olan Kamu Kurumu olmasını dilerdik. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi 2022 yılında ulaşım konusunda önemli bir adım daha attı. Karabağlar-Gaziemir 
Metrosu için yola çıktık. Bu proje ile yine kendi yatırım rekorumuzu yani Buca Metrosu’yla kırmış 
olduğumuz kamusal yatırım rekorunu bu projeyle 2 katına çıkarıyoruz. Karabağlar-Gaziemir Metrosu 
toplam 2 milyar 105 milyon Avroluk bütçesiyle İzmir’in en büyük yatırımı olacak. Yani kendi 
yaptığımızın daha iyisini yine biz yapacağız. Metro demişken hatırlatalım, İzmir’de hâlâ Merkezi 
Hükümetin “U” harfini koyabileceği bir metro istasyonu yok. İzmir’deki bütün metro hattı, tüm metro 
tünelleri İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından yapılıp, Metro A.Ş tarafından işletildiği içindir ki, 
bütün metro istasyonlarımızın girişinde “M” harfini görüyoruz. Biz dileriz ve isteriz ki, Ulaştırma 
Bakanlığı da en yüksek oranda vergi veren 3. sıradaki bu şehre bir tane “U” harfi koyabileceği metro 
istasyonu yapsın. Bırakın bunu yapmayı 2014 yılında bütçeye aldığı, yatırım programına aldığı Otogar-
Halkapınar Metrosunu yapamayacağını, yapmayacağını Merkezi İktidar bir kere daha bize söyledi. Dedi 
ki; “2022 ve 2023 yılında olduğu gibi bu metronun yapımı için sadece 3 bin lira ayırdım.” Yani, 
“Yapmayacağım.” diyor. Konu raylı sistemlere gelince burada sizinle bir konuyu konuşmak isterim. 
Hani biz burada hep İzmir’in yararını konuşuyoruz ya, İzmir Halkının faydasına olan şeyleri 
konuşuyoruz ya. Burada hiç konuşmadığımız bir konuyu açmak isterim. Yılan hikâyesine dönmüş ve bir 
türlü bitmeyen bir proje, Ankara-İzmir Hızlı Tren Hattı. Nerede bu hat? En son Salihli civarlarında 
olduğuna dair bir rivayet dolaştı. Ama nerede olduğunu ve ne zaman hizmete açılacağını hâlâ 
bilmiyoruz. Birkaç şey söylemek isterim bu konuda. Kendisi de halen İzmir Milletvekili olan Sayın 
Binali YILDIRIM, 21 Eylül 2013 tarihinde temeli atılan bu projenin 1080 günde yani 3 yılda 
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yapılacağını muştulamıştı bize. Eğer bu muştusu gerçek olsaydı, biz Ankara-İzmir Hızlı Tren Hattını 
Eylül 2016’dan beri kullanıyor olurduk. Tam 6,5 yıldır, biteceği söylenen tarihten bu yana 6,5 yıldır bu 
hattın açılmasını bekliyoruz. Ortada ne tren var, ne hat. 10 yıl geçti, 5 ayrı Ulaştırma Bakanı değişti ama 
bir türlü Hızlı Tren İzmir’e varamadı. Peki ne zaman açılacak bu hat? Bu konuda da rivayet muhtelif. 16 
Kasım 2018 tarihinde dönemin Ulaştırma Bakanı Sayın Cahit TURAN hattın 2020 sonunda, en geç 
2021 başında açılacağını söylemişti. Yok. 31 Ağustos 2022 tarihinde açıklama yapan Ulaştırma Bakanı 
Sayın Adil KARAİSMAİLOĞLU bu hattın yapımını 2025’e erteledi. Fakat aynı Bakan, 16 Ekim 2021 
tarihinde, Eşme ilçesinde bu hatla ilgili bir tünelin açılışında hattın 2022 yılında tamamlanacağını 
söylemişti, aynı Bakan. CHP İzmir Milletvekili Sayın Bedri SERTER’in Soru Önergesi üzerine Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’ne Bakanlık verdiği cevapta, bu hattın 2024 yılında biteceğine dair Bakanlık 
öngörüsünün olduğunu söyledi. Yani tahmin, yani “Hayırlısıyla, inşallah” cevabı verdiler. Sonunda 
Sayın Ulaştırma Bakanı verdiği her tarih boş çıkınca, tarih vermeyi de bıraktı. 22 Mart 2022 tarihli 
açıklamasında Ankara-İzmir Hızlı Tren Hattının bittiğinde kaç yolcu taşıyacağını, yolun ne kadar 
kısalacağını söyledi ama bitiş tarihi vermedi bu kez. Ama Sayın Bakan’ın bilmediğini bilenler var. 
Mesela Ocak 2023’te açıklama yapan AK Parti Manisa Milletvekili Sayın Murat BAYBATUR’a göre 
hızlı tren 2024’te İzmir’e gelecekmiş. Peki, bir soru daha; buradan bizim Metro Projelerimize 
bağlayacağım meseleyi. Yani bir işin nasıl yapılıp nasıl yapılamayacağının örneği olduğu için bunu 
anlatıyorum ve bu konu İzmir’de hiç tartışılmadığı için ayrıntısıyla anlatmak istiyorum. Ankara-İzmir 
Hızlı Tren Hattı kaça mal olacak? 2013 yılında ilk ihale yapıldığında projenin bedeli 4 milyar 500 
milyon liraydı, lira. O günkü Dolar kuruna göre yaklaşık 2,3 milyar dolar, 2 milyar 300 milyon dolar. 
Ama bu parayla iş bitmedi. Bitmediği içindir ki işi üstlenen firma 19 Mart 2022 tarihinde bir müjde 
verdi yine hepimize. Dedi ki 17 Mart tarihindeki açıklamasında, dedi ki 19 Mart’taki açıklamasında; “17 
Mart’ta biz bu iş için 2,3 milyar dolarlık kredi bulduk.” dedi. Ne demek bu? Hızlı Tren için temel 
atıldığı tarihten bu yana projenin finansmanı yokmuş, varsa da gerçekçi olmadığı için ya da paralar 
atta’ya gittiği için para yetmemiş ve 9 yıl sonra, temel atıldıktan 9 yıl sonra para arayışına girilmiş, 
uluslararası bir kredi kuruluşundan para bulunmuş ve bu para, projenin ilk maliyeti kadar bir miktar. 
Gözlerindeki ışıltı gözlerimizi kamaştıran Sayın Maliye Bakanı da kredi bulduklarını müjdeledi ama bu 
hattın ne zaman biteceğini o da söylemedi. Maliyet hesabını yine yapmadılar. Cumhuriyet Halk Partisi 
Sivas Milletvekili Sayın Ulaş KARASU, Kasım 2022’de bir açıklama yaptı. “Temeli atıldığında 4 
milyar 500 milyon liraya mal olacağı söylenen projenin maliyetinin tam 10’a katlanarak 47 milyar lirayı 
bulduğunu” söyledi, 10 katı. Hani buna hesapta şaşmak denmez herhalde. Yine Sayın KARASU’nun 
açıklamasına göre dünya standartlarında, yani bu standarttaki bir demir yolunun dünyada kilometre başı 
maliyeti 1 milyon 500 bin dolarken bizde bu hattın kilometre maliyeti şuan itibarıyla 5 milyon lira… 5 
milyon dolar. Yani dünyadakinin 3 katından fazla. Şunu da eklemeden geçmeyelim. Buca Metrosu’nun 
neden en düşük teklif verene değil de, ondan bir üstteki teklif verene verildiğini soran arkadaşlar, 
Ankara-İzmir Hızlı Tren Yolu Hattı hangi ihale usulü ile verildi biliyor musunuz? Pazarlık usulüyle. Ve 
daha da ilginci temeli 2013 yılında atılan projenin sonraki ihalesi 6 Ekim 2020’de yapılmasına rağmen 
Bakanlık bu işi pazarlık usulüyle 2 milyar 162 milyon Avro’ya verdiğini 22 Aralık 2022’de açıklayabildi 
ancak. 2 yıl sonra açıkladı. İlanını 2 yıl sonra yapabildi. Oysa İzmir Büyükşehir Belediyesi halen 
ihalelerinin %96’sını açık ihaleyle yapıyor. Buca Metrosu’nun ihalesi de her türlü hukuki, mali ve siyasi 
denetime açık olarak toplumun gözünün önünde yapıldı. Bir şey daha söyleyeyim, Ulaştırma 
Bakanlığımızın 22 Aralık 2022 tarihinde yaptığı bu açıklamaya kadar Ulaştırma Bakanlığı topluma şunu 
söylüyordu; “Biz tren yolu ihalelerini TL olarak yapıyoruz.” diyordu. 22 Aralık 2022 tarihinde 
açıkladığına göre bu da doğru değilmiş. TL değil, Avro’yla yapmışlar sözleşmeyi. Bir şey daha 
söyleyeyim, bitmedi hikâye, “Bu hattın ne zaman yapılacağına ilişkin rivayet muhtelif.” dedim ya, 
finansmanın bulunduğuna dair 19 Mart 2022 tarihli açıklamada hattın yapımının 42 ayda biteceğini 
söylediler. Peki, Mart 2022’de finansmanı için açıklama yaptığınız, imza attığınız gün para geldi, siz de 
o gün işe başladığınızı kabul edelim. Yani Mart 2022’den 42 ayı başlatalım. Ne zaman oluyor o zaman 
bitiş? Haziran 2025. Hani 2024’tü? Yine değişti tarih. Bu durumda hızlı trenin İzmir’e gelişi ve hattın 
açılışı en erken Haziran 2025 oldu. Yani 2013 yılında temeli atılan hat, bu tarihten sonra 12 yıl sonra 
açılmış olacak. “Bu kez açılmış olacak.” diyorum çünkü mevcut siyasi iktidar olmayacağı için 
Mayıs’tan itibaren o hattın açılışını yapacağız. Çünkü İzmirlinin buna daha fazla beklemeye tahammülü 
yok. Bize Ankara Hızlı Tren Hattı, Ankara-İzmir Hızlı Tren Hattı bizim İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
iş yapma ve finansman anlayışıyla, Merkezi İktidarın finansman anlayışı arasındaki temel farkı ortaya 
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koyuyor. Bu denli büyük altyapı projeleri hazırlanırken finansmanı da bulmuş olmanın ne kadar önemli 
olduğunu ortaya koyuyor. Yani, “Şuraya bir tren hattı çizelim, bir tane de güzel bir istasyon yapalım. 
Dur yanına da bir ağaç dikelim.” diye proje yaparsanız, aradan geçen 10 küsur yıla rağmen, o projeyi 
bitiremezsiniz. İzmir Büyükşehir Belediyesi Buca Metrosu’nun yapımı için gereken parayı projenin 
oluşturulması süreciyle birlikte yürüttü bulmayı ve inşaat başlamadan önce finansmanını sağladı ve bu 
şekilde yola çıktı. Aradaki farkı anlatabiliyorum inşallah. Kamu kaynağının nasıl çarçur edildiğini 
umarım izah edebiliyorum. İki şey daha söyleyeyim bu konuyu kapatacağım. Birincisi şu; Ankara-İzmir 
Demir Yolu Hattı, Mart ayında Londra’da düzenlenen bir törende Yılın Ulaştırma Projesi Ödülü’nü 
almış. Bence bu ödül yanlış olmuş, çünkü yılın değil, 10 yılın ulaştırma projesi olmalıydı. Ve bu proje, 
siyasi tarihte bir şehir ve bir bölge siyasi tercihleriyle nasıl cezalandırılır, kamu kaynakları nasıl heba 
edilirin dersi ve örneği olarak gösterilmeliydi, bu anlamda ödül almalıydı. Tabii hızlı tren inşaatını bir 
türlü yapamayan ve sürekli ilave ödenek isteyen inşaat firmasının İngiltere’de bir iştirakinin olup 
olmamasının, olmasının bu iştirakin ve İngiliz başka firmaların bu işin finansmanında ortak olmasının 
bu şekilde dış finansmanını karşılayacak olmasının İngiltere’de bu ödülün verilmesinin ne kadar 
etkisinin olduğunu bilmiyorum. Önem de vermiyorum, çünkü daha önemli bir şey söyleyeceğim. 
Değerli Arkadaşlar, konuşmamın başından beri bir laf ediyorum. Ne söylüyorum? Ankara-İzmir Hızlı 
Tren Hattı diyorum değil mi? Bu Ulaştırma Bakanlığı’nın yatırım programındaki sayfa, İzmir’le ilgili. 
Burada da öyle diyor. Hızlı Tren Hattı, saatte 250 kilometre hızla gidecekmiş. İzmirlilere bir haber 
vereyim; Değerli İzmirliler, Ulaştırma Bakanlığımız Ankara-İzmir Hızlı Tren Hattı Projesinden vazgeçti. 
Artık o projeyi Ankara-İzmir Yüksek Standartlı Demir Yolu Projesi olarak yapıyor. Yani İzmir’e hızlı 
tren gelmiyor. Ne fark var? Şu fark var; hızlı trenler şu Bakanlık açıklamasında söylendiği gibi saatte 
250 kilometre hızla giderken, yüksek standartlı demir yollarındaki trenler saatte 200 kilometreyle 
gidiyor ve hattı yük trenlerini de kullanabiliyor. Bu iyidir, kötüdür demiyorum, bu tercih doğrudur, 
yanlıştır demiyorum. Dediğim şu; bize hâlâ “Hızlı tren hattı gelecek.” diyenler, bizim aklımızla, ortadaki 
rakamlarla, durumla dalga geçiyor galiba. Çünkü ortadaki yapılan maliyet… Maliyeti karşılayamadıkları 
için, maliyeti düşürmek için hızlı trenden vazgeçtiler, yüksek standartlı demir yolu yapıyorlar. Yani 
demem o ki, devri iktidarlarında yapmayı planladıkları hızlı tren, artık hızlı tren değil. 3 yılda bitecek 
proje 10 yılı geçmesine rağmen ortada yok. Tren yok, hat yok, maliyet 10 katından fazlaya çıkmış ve 
buna rağmen bitmediği için artık yüksek standartlı hatta sahip olacağız. Ama merak etmeyin, İzmirliler 
merak etmesin. Cumhuriyet Halk Partisi’nin iktidarında nasıl İzmir demir ağlarla örülmüşse, ülkenin de 
her yerini demir ağlarla örmeye devam edeceğiz ve İzmirlilere reva görülen bu muameleye son 
vereceğiz. Ekonomik Gelişme de bir yerel yönetim için önemli bir iş alanı. Çünkü yerel yönetimler 
görev yaptıkları şehrin değerini yükseltmeyi, o şehri bir cazibe merkezi haline getirmeyi ve bu şekilde 
şehrin kalkınmasına katkı sağlamayı hedefler. Bu yüzden İzmir Büyükşehir Belediyesi İzmir İktisat 
Kongresi’nin 100. yılında İzmir İktisat Kongresi’ni topluyor. Sadece bir anma değil, zamanında 
bitirilemeyen bir replika binanın içerisinde yapılmaya çalışılan 1 günlük bir toplantı değil. Aylar süren 
bir çalışmanın sonucunda, günler süren bir kongreyle bildirilerini açıkladı. Bakın, İzmir İktisat 
Kongresi’nin yani İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi’nin amacı nasıl açıklandı? İnsan uygarlığının 
geleceğini sivil bir ruh, ortak akıl, vicdan ve doğayla uyum içinde inşa etmek. Vizyonumuz budur. Ve 
İzmir Büyükşehir Belediyesi 2022 yılında da bu vizyonun gereği olan faaliyetlerini sürdürdü. Şehrin 
yaşanacak bir şehir olması, o şehrin değerini arttırır. İzmir’de yaşayan herkes Türkiye’nin başka bir 
şehrine gittiğinde, “Nereden geliyorsunuz?” sorusu sorulduğunda İzmir’den dediğinde bir 
gülümsemeyle ve bir tebessümle karşılaşır. Şanslı olduğunuz vurgulanır. Çünkü İzmir güzel bir şehirdir, 
İzmir yaşanacak bir şehirdir. Ama kendiliğinden olmuyor bunlar. İzmir sadece bulunduğu konumla bu 
unvanı, bu şeyi hak etmiyor. Çünkü İzmir Büyükşehir Belediyesi bu şehirde yaşayan herkesin refah 
içinde ve güvenli bir yaşam alanına sahip olması için çaba sarf ediyor. Mesela bu şehrin kadınlarıyla 
ilgili önemli sorunları çözmeye çalışıyor. O şehirde yaşayan kadınların gençlerin, yaşlıların, engellilerin 
o şehirdeki yaşam kalitesi İzmir Büyükşehir Belediyesinin derdi oluyor. Mesela toplumsal cinsiyet 
eşitliğini sağlamakla mücadele ediyor İzmir Büyükşehir Belediyesi. 2019 yılında Sayın SOYER göreve 
geldiğinde, 4239 olan kadın çalışan sayısı 2022’de 6316’ya çıktı. Tüm çalışanlardaki oranımız %15’ten 
%20’ye çıktı. Bu elbette yeterli değil. Hedef, kadınların erkeklerle birlikte istihdama tam katılımını 
sağlamaktır. Bu çalışma İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 Faaliyetlerinde de yürüttüğü bu çalışma, 
şimdi daha da önem kazanıyor. Daha da önem kazanıyor; çünkü bir gecede, tek bir imzayla İstanbul 
Sözleşmesi’nden çıkıldıktan sonra “İstanbul Sözleşmesi yaşatır.” diyenlere “Merak etmeyin bu 
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sözleşmeye gerek yok, bizim 6284 sayılı Kadına Yönelik Şiddeti Önleyen bir Yasamız var, o da bu işi 
görür” diyenler bugün o yasayı ittifak pazarlıklarında masaya sürebiliyorlar. O yüzden İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin kadın istihdamı, kadına yönelik ayrımcılığı önlemekle ilgili daha fazla görevi var artık ve 
Sayın SOYER bu konuda daha fazla para, daha fazla iş gücü harcamak zorunda ve bunu da yerine 
getirmeye devam edecek. İzmir, kadınların güvende olduğu, mutlu ve huzurlu yaşadığı toplumsal 
cinsiyet eşitliğinin sağlandığı bir şehir haline gelecek. İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 
Faaliyetlerinde gençlere ve çocuklara yapılan yatırımlar da önemli bir yer tutuyor. Gençlerimizin bu 
ülkenin en önemli değeri ve kaynağı olduğunun bilincindeyiz çünkü. Hiçbir gencimize, “Giderlerse 
gitsinler.” demiyoruz, diyemeyiz, demeyeceğiz.  Biz her gencin burada kalmasını, bu ülke için ve bu 
şehir için çalışmasını isteyeceğiz. Çocukların eğitimde tam katılımını savunacağız. Çocukların bir ucuz 
iş gücü olmasına, sömürülmesine, sokaklarda dilendirilmesine karşı çıkacağız. Bu yüzden nitelikli 
eğitimi, örgün eğitimi savunacağız. Yaşanan bir felakette ilk feda edilenin eğitim olmasına bu nedenle 
karşı çıkmaya devam edeceğiz ve okulların açık tutulmasını savunmayı sürdüreceğiz. Gençlerimizin hiç 
değilse temel sorunlarına çare olmak için, hiç değilse barınma ve beslenme sorunlarına çare olmak için 
çalışmaya devam edeceğiz. Bu konuda yapılan bütün baskılara, yemek dağıtım araçlarımızın 
kampüslere alınmamasına rağmen bu faaliyetlerimizi sürdüreceğiz. İzmir Büyükşehir Belediyesi bu 
kadar faaliyeti yapıyor, Hasan Hüseyin’in dediği gibi “Şarkıyla, şiirle olacak şey değil bu.” Daldaki 
güvercinin gurultusu doyurmaz insanın karnını, bu iş parayla ve İzmir Büyükşehir Belediyesi o yüzden 
mali yapısını da güçlü tutmaya çalışıyor. İstikrarlı mali ve finansal yapı sayesinde uluslararası kredi 
derecelendirme kuruluşlarından en yüksek kredi derecelendirme notunu almaya devam ediyoruz. Yine 
en yüksek kredi notu olan AAA ile İzmir Büyükşehir Belediyesi finansmandaki gücünü ortaya koyuyor. 
Mesela bunu sağlayan şeylerden bir tane rakamı söylemem yeterli. İzmir Büyükşehir Belediyesi şu an 
borçlanma limitinin sadece %16’sını kullanıyor. Borçlanma limitinin %84’ünü henüz kullanmadı İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, bütün bu uğraşın içerisinde kendi kaynaklarıyla sorunu çözmeye çalışıyor. Ve 
tabii elbette siyasi iktidarın, önce siyasi nedenlerle şimdi de ekonomik zorluklar yüzünden bütün kredi 
musluklarını kapatmış olması nedeniyle, kredi bulmadaki bütün güçlüğe rağmen bu işi sürdürüyor. Rica 
ederim, çalışma hayatında olanlar, tüketiciler, gidin bir bankaya bakın, sorun size kaç para kredi 
veriyorlar ve kaç ay vade ile veriyorlar? Bu İzmir Büyükşehir Belediyesi için de bir sorun. Ama buna 
rağmen mali yapımızdaki güçle bu sorunu ortadan kaldırmaya ve bu sorunla ilgili çaba sarf etmeye 
devam ediyoruz ve İzmir Büyükşehir Belediyesi kullandığı kredilerin önemli bir kısmını yatırıma, 
özellikle de metro yatırımlarına harcıyor. 2022 yılında bütün zorluklara rağmen bütçesinin %32’sini yine 
yatırıma ayırdı. Bir rakam vereceğim size sadece. 2019 yılında İzmir Büyükşehir Belediyesi Bütçesinin 
%40’ı yatırıma ayrılmıştı. 2020’de 42,8’i, 2021’de bu %32’ye ve bu yıl yine %32’ye düştü. Neden? 
Çünkü İzmir Büyükşehir Belediyesi yaşanan akaryakıt zamları ve küresel krizin etkilerini gideremeyen 
bir siyasi iktidar tarafından yönetilen bir ülkenin Kurumu olduğu için bu şehrin ulaşımını da finanse 
etmek zorunda. 2019’da İzmir Büyükşehir Belediyesi Bütçesinin %7,7’sini ulaşımın finansmanına, 
sübvansiyonuna ayırırken bugün bu oran, %16’ya çıktı. Yani İzmir Büyükşehir Belediyesi harcadığı her 
100 liranın 16 lirasıyla ulaşımı finanse etmeye çalışıyor. Ulaşım demişken bir rakam daha vereyim, yine 
Bakanlığın sitesinden. Hani çok çok övündükleri. Bakın burada “U” harfi var ama bu “U” harfi İzmir’de 
yok tabii. İzmir ilinde yapılan yatırımları anlatıyor Ulaştırma Bakanlığı. Çok fazla bir şey yok, çok uzun 
uzun bakmaya gerek yok, zaten yaptığı bir şey yok. Şunu söylüyor diyor ki; “2022 yılında İzmir’de 
186.000 kilometre otoyol vardı.” diyor. Şimdi 2022 sonu itibarıyla bu rakam 351’e çıkmış, güzel. “Bu 
otoyolu kaça mal ettiniz? Siz mi ödediniz? Geçenden 5 akçe, geçmeyenden döve döve 10 akçe mi 
alıyorsunuz?” işine hiç girmiyorum. Ama bu rakam bize şunu söylüyor arkadaşlar, bu rakam; Merkezi 
Hükümetin, 21 yılda trilyonlarca liralık bütçeyi harcayan Merkezi Hükümetin İzmir’e yılda 8 kilometre 
otoyol yaptığını söylüyor, sadece. Yılda 8 kilometre otoyol yapmışlar, övündükleri otoyol budur. Oysa 
bu şehir en yüksek vergiyi veren 3. şehir. Son birkaç söz söyleyip bitirmek isterim. İstediğiniz kadar 
rakam ve kelime oyunları yapın, istediğiniz kadar ödenen destekleri maaşları falan da bu şehre yatırım 
diye izah etmeye çalışın. Bu şehre, bu şehrin ödediği verginin kat ve kat altında yatırım yaptığınızı, 
neredeyse hiç yatırım yapmadığınızı söylemeye devam edeceğiz. Bu partizan tutumu, merkezi 
yönetimin siyasi tercihleri nedeniyle İzmir’e olan bakışını dile getireceğiz. Bu şehir, bütçe tercihleriyle 
kendisine yönelik uygulanan cezalandırma politikalarına bundan önce de boyun eğmedi, bundan sonra 
da boyun eğmeyecek. Ve İzmir Halkı hak ettiğini alacak. Sonunda gün gelecek kısa çöp uzundan hakkını 
alacak. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri baştan beri söylediğim gibi siyasi tercihleriniz hayata 
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bakış açınızı, ihtiyaçlarınızı ve önceliklerinizi belirler. Büyük ATATÜRK’ün kurduğu, sosyal demokrasi 
ilkelerini benimsemiş Cumhuriyet Halk Partisi tarafından yönetilen İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
“Sanatsız kalan bir milletin hayat damarlarından biri kopmuştur.” ilkesine inanmakta ve bunu 
benimsemektedir. Öyle olduğu için 2022 yılında da Büyükşehir Belediyemiz Kültür-Sanat Faaliyetlerine 
önem vermeye devam etti. Şehrin kültür mirasına sahip çıkmayı sürdürdü. Örneğin; İzmir’de yapılan 14 
arkeolojik kazıya, 8 milyon 300 bin civarında bir ödeme yaptı. Kültür ve Sanatı savunmaya devam 
edeceğiz. Heykelleri de savunmaya devam edeceğiz, bu şehirde yapılan konserleri de savunmaya devam 
edeceğiz. Çünkü hiç kimsenin, bu şehrin neşesini, enerjisini, inancını ve demokrasiye olan bağlılığını 
değiştiremeyecek. Bu şehrin seçilmiş insanlarının yönettiği İzmir Büyükşehir Belediyesi de bu inancı 
savunmayı sürdürecek. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, 8 bin yıllık bir medeniyete sahip 
topraklarda yaşıyoruz. Bu topraklarda yaşayan bizler bütün unsurlarıyla, bütün bileşenleriyle 
Cumhuriyetin ikinci yüzyılına hazırız. Kurtuluşun ve kuruluşun şehri olan İzmir, ikinci yüzyılda da 
kendisine düşen görev ve sorumluluğun bilincindedir. İzmir Halkı’nın oyları ile seçilen İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Sayın SOYER ve yönetimi de bu görevin bilincindedir ve sorumluluğun 
gereğini yerine getirmektedir. Asla yorulmamak için yola çıkan bizler, başta Büyük ATATÜRK ve 
Arkadaşlarının, 100 yıl önceki Kurtuluş ve Kuruluş Mücadelesinden ilham alarak, çağdaş uygarlık 
seviyesinin üzerine çıkma misyonumuzu yerine getirmek için yürümeye devam edeceğiz. Cumhuriyet 
Halk Partisi Meclis Grubu bu yürüyüşte emek koyan, katkı koyan, irade koyan Sayın Tunç SOYER ve 
Çalışma Arkadaşlarına şükran borçludur. Bu yüzden 2019 yılından bu yana bu Belediyeyi yöneten Sayın 
SOYER ve ekibinin ortaya koyduğu 2022 Yılı Faaliyetlerine Cumhuriyet Halk Partisinin oyu olumlu 
olacaktır. Saygılar sunarım. (36 dakika 22 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN çok teşekkür ederim. Şimdi AK Parti Grubu adına 
Sayın Özgür HIZAL’a söz veriyorum. Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Kısa kısa Sayın Başkan. Burası da biraz dar ama artık idare edeceğiz yani, yapacak 
bir şey yok. Evet, Sayın Başkan, Çok Kıymetli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Basınımızın Kıymetli 
Temsilcileri, Belediyemizin Çok Değerli Çalışan ve Bürokratları ve Sevgili İzmirliler hepinizi saygı, 
sevgi ve muhabbetle selamlıyorum. Tabii konuşmama geçmeden önce dışarıda Murat Bey’le bir kısa 
sohbet ettik. Murat Bey’e şunu söyledim; “Programın sıkışıklığından dolayı bu Faaliyet Raporuna çok 
çalışamadım.” dedim. Murat Bey de kendisi de “Ben de çalışmadım.” dedi. Murat Bey’in 
konuşmasından anladım evet, gerçekten Faaliyet Raporuna hiç çalışmamış. Ben az da olsa biraz 
bakmışım. Murat Bey, İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 Yılı Faaliyet Raporuna hiç bakmamış. 
Bakmadığı için böyle biraz hamasi kelimelerle bu yılki Faaliyet Raporunu kurtarma çabası içerisine 
girmiş, kendisine tekrar teşekkür ediyoruz. Ama biz ısrarla ve ısrarla İzmir’i ve İzmirlilerin sorunlarını 
konuşmaya devam edeceğiz Arkadaşlar. Evet, Kıymetli Arkadaşlar, Sayın Başkan bu yıl görüşeceğimiz 
Faaliyet Raporu bu heyetin görüştüğü 5. Faaliyet Raporu. 2019 yılında göreve geldiğimizden bu yana 
görüştüğümüz 5. Faaliyet Raporumuz. Yine bu heyetin görüşeceği, yani CHP yönetiminin, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin başında bulunan CHP yönetiminin görüşeceği son Faaliyet Raporu. Artık bu 
heyet, önümüzdeki yıllarda İzmir Büyükşehir Belediyesinin Faaliyetini görüşmeyecek. Bu yönüyle de 
2022 Yılı Faaliyet Raporumuz çok kıymetli ve önemli. Bu nedenle bugün görüşeceğimiz Faaliyet 
Raporunda, aslında bu şehri yöneten anlayışın ve bu şehri yöneten anlayışın başında bulunan İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanının 4 yılını değerlendireceğiz. Sadece 1 yılını değerlendirmeyeceğiz, 4 
yılını değerlendireceğiz. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar Belediyecilik deyince aklımıza iki husus gelir, iki 
ana husus gelir. Bir, birincisi; bir şehrin ve o şehirde yaşayan kişilerin yaşayan tüm canlıların ve 
unsurların günlük temel ihtiyaçlarının Belediyecilik anlamında karşılanıp karşılanmadığına bakılır. İki; 
günün koşullarına, günün gelişmelerine, çağın gelişmelerine göre ortaya çıkacak, yeni ihtiyaçların, yeni 
problemlerin, yeni sorunların nasıl giderildiğine bakılır. Bu iki husus, iki unsur birbirinden ayrılamaz, 
iki önemli unsurdur arkadaşlar. Bunun birini yapmazsanız başarısız bir Belediyeci olursunuz, ikisini 
birden yapmazsanız o şehir için çok büyük bir facia olur Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi az önce bahsettiğim 
gibi biz bugün 4 yılı konuşacağız. Aslında 4 yılında ötesinde 25 yılı konuşacağız. Çünkü 25 yıldır bu 
şehri yöneten bir Cumhuriyet Halk Partisi Belediyecilik Anlayışı var. Bunu konuşacağız, bunu 
tartışacağız. Faaliyet Raporuna geçmeden önce Sayın Başkan’a birkaç soru sormak isterim. Ve bu 
sorular üzerinden biz de birtakım cevaplar vereceğiz. Mutlaka Sayın Başkan’ın da bu sorular üzerinden 
kendince cevapları vardır diye düşünüyorum. Şimdi birinci sorumuz şu; İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanına göre İzmir’in en temel sorunu nedir? Ve bu en temel sorunuyla alakalı bugüne kadar hangi 
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adımları atmıştır? Ne mesafeyi almıştır? İki; yine Sayın Başkan’a göre, göreve geldiği günden bu yana 
ve göreve gelmeden önceki süreçte vermiş olduğu vaat ve sözlerin kaçını yerine getirmiştir? Yüzde 
kaçını yerine getirmiştir? Yine üçüncü sorumuz; İzmir Büyükşehir Belediye Başkanına göre İzmir temel 
Belediyecilik hizmetleri açısından ileri mi gitmiştir, geri mi gelmiştir? Şimdi bu sorular üzerinden bir 
değerlendirme yapacağız Kıymetli Arkadaşlar. Tabii bu soruları çoğaltmamız, arttırmamız mümkün; 
ama Murat Bey, soru ve sorunların rakamsal boyutlarına çok takıldığı için ben soruları arttırmadım. 
“Yüzlerce sorun.” diyoruz, Murat Bey takılıyor, “Binlerce sorun.” diyoruz, Murat Bey takılıyor. O 
yüzden ben 3 soruyla bıraktım ve bunun üzerinden bir konuşma yapmaya çalışacağım Kıymetli 
Arkadaşlar. Şimdi günümüzde İzmir’in en temel sorununa baktığımızda ki, Murat Bey’den ben bu 
konuyla ilgili hiçbir şey duymadım. Muhtemelen Sayın Başkan sunumunda bahsedecektir, deprem ve 
kentsel dönüşüm. Deprem ve kentsel dönüşüm. Bu şehrin ne kadar çarpık bir kent yapısı içerisinde 
olduğunu, bu şehri 25 yıldır Cumhuriyet Halk Partili bir belediye anlayışının yönettiğini hepimiz 
biliyoruz. Ve herhalde Türkiye’de gecekondulaşma oranının en yüksek olduğu şehirdir İzmir şehri 
maalesef arkadaşlar. Şimdi, deprem evet, İzmir’in en korkunç gerçeği Kıymetli Arkadaşlar. Ama bu 
korkunç gerçek bugün ortaya çıkmış bir gerçek değil. İzmir’in altındaki onlarca diri fay, bugün ortaya 
çıkmış faylar değil. Bunlar İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER’in göreve gelmesinden 
önce de daha önce de binlerce yıl önce de vardı. Ama biz diyoruz ki, bu deprem gerçeğiyle ilgili İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ne yaptı? Kentsel Dönüşümle ilgili İzmir Büyükşehir Belediyesi ne yaptı? Biz 
burada defalarca konuştuk. 30 Ekim Depreminden önce de konuştuk. Ben bu kürsüye geldim. İzmir bir 
deprem şehri. Ve “İzmir Büyükşehir Belediyesi depreme ilişkin çalışmalar yapmak zorunda.” dedik. 
Hatta simgesel olması açısından çıktık dedik ki; “İzmir’in bir Deprem Master Planı yok.” Birileri bize 
Ulaşım Master Planı’nı göstererek adeta dalga geçti. Ama o günlerde İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı ne dedi biliyor musunuz bazı platformlarda? “İzmir Büyükşehir Belediyesi depreme hazır.” 
dedi. Daha henüz 30 Ekim Depremi olmamıştı. “Hazır” dedi. “Biz Büyükşehir olarak depreme hazır bir 
Belediyeyiz, şehrimizi de dirençli bir şehir yapacağız.” demişti. Sonra ne oldu? 30 Ekim Depremi oldu. 
30 Ekim Depremi oldu, bu şehrin Belediye Başkanı, bunları söyleyen Belediye Başkanı Kiraz’dan 
depremin en çok zarar gördüğü Bayraklı’ya 4 saatte gelebildi arkadaşlar. Kötü niyetle söylemiyorum, 
trafikten dolayı, ulaşım yollarından dolayı 4 saatte gelebildi. Demek ki, Büyükşehir Belediyesi de İzmir 
de depreme hazır değilmiş. Aslında bu bir İzmir Depremi de değildi, sınırlarımızın dışında gelişmiş, 
oluşmuş bir deprem. Arkasından ne oldu? Hepimizi derinden üzen, hepimizi derinden yaralayan 6 
Şubat’taki o büyük, “Asrın Felaketi” dediğimiz büyük deprem. Peki, bu depremden sonra Sayın Başkan 
ne dedi? Çıktı, ulusal kanallarda, ulusal kanallarda çıktı; “Bundan sonra biz İzmir Büyükşehir 
Belediyesi olarak bütçemizin %10’unu depreme ve kentsel dönüşüme kullanacağız, harcayacağız.” dedi. 
Gerçi burada bir tartışma var, bütçenin %10’unu mu? Yatırım bütçesinin %10’unu mu? Anlaşmışlar 
herhalde Murat Bey’le Sayın Başkan. Yatırım bütçesi olarak kabul edelim, tamam, yatırım bütçesi. 
Geçenlerde yine bir yine televizyon programında, gazetede ya da Büyükşehir Belediyesinin bülteninde 
bütçeden bahsettiniz. Peki, şimdi “%10’unu kullanacağız.” diyen İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
var. Ne zaman? 6 Şubat’tan sonra. Yine çok büyük bir söz yaptı, söz söyledi. Hiçbirimizin bilmediği bir 
gerçeği bize söyledi. Dedi ki; “İzmir’in yapı stoğunun %85’i depreme dayanaklı değil.” İlk kez herhalde 
öğrendik. Biz bunu defalarca söyledik. İzmir’in yapı stoğunun %85’i depreme dayanaklı değil. Bunu bir 
Büyükşehir Belediye Başkanı’nın 6 Şubat’taki depremden sonra dile getirmesi gerçekten çok büyük bir 
acı Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi %10’unu harcayacak olan İzmir Büyükşehir Belediyesi peki bugüne 
kadar ne yapmış? Biraz buna bakalım Kıymetli Arkadaşlar. 2019-2020-2021 yıllarında, sizin 
rakamlarınızı baz alarak söylüyorum, sizin rakamlarınızı baz alarak söylüyorum; 8 milyar 374 milyon. 
Yani yaklaşık 8,5 milyar yatırım bütçesi ayırmış. Yani bu rakamlar da şaibeli ama haydi bunu da kabul 
edelim. 8,5 milyarlık bir yatırım. Peki, 8,5 milyarlık yatırımın %10’unu kullanmış olsaydı, 850 milyon. 
Kentsel dönüşüme kullanması gerekiyordu, işte depremle alakalı çalışmalara kullanması gerekiyordu. 
Peki ne kadar kullanmış? Söylüyorum, 33 milyon. Murat Bey 33 milyon. Nasıl bütçeyi kullandığınızın 
temel örneği; binde kırk, binde kırk, 33 milyon. 2022 yılında performansınız ne? Bir de biraz da ona 
bakalım. Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığına 55 milyon bütçe ayırmışsınız Kıymetli Arkadaşlar. 55 
milyon. Ama sonra bakmışsınız demişsiniz ki; “Bu 55 milyon Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığına 
çok, ne yapacak 55 milyonu? Bunun birazını keselim.” demişsiniz. Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığı 
bu 55 milyonun 30 milyonunu kullanmış. “Kapatın.” diyorum Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığını. 
Çünkü kentsel dönüşümde uzman başka arkadaşlar var bu şehirde, uzman olduğunu iddia eden başka 
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arkadaşlar var, siyasiler var. Boşuna 30 milyon da vermeyin. Arkasından bir daire kurmakla 
övünüyorsunuz. Deprem Risk Yönetimi Daire Başkanlığı kurdunuz değil mi? Övünüyorsunuz, her 
platformda “Bu daireyi biz kurduk.” diyorsunuz. Ne yaptınız? 78 milyon bütçe ayırdınız 2022 yılında, 
78 milyon. Sonra ne dediniz? “Bu da size çok.” dediniz. Bunu da kullanamazsınız, 78 milyon bütçe 
öngördük ama bunu kullanmanıza gerek yok. Ne kadar kullanmış? 26 milyon kullanmış arkadaşlar.                        
26 milyon. 50 milyon burada, 30 milyon burada 80 milyon İzmirlilere borcunuz var Kıymetli 
Arkadaşlar, deprem ve kentsel dönüşüm noktasında sadece. Sadece 2022 yılında. Şimdi bu dairelerden 
kesinti yaptınız. Nereye gitti bu paralar? Hep soruyoruz ya nereye gitti bu paralar? Bakıyoruz, 2022 
yılında Temsil-Tanıtma Giderleri; bir bütçe öngörmüşsünüz kendinize, 74 milyon. Sonra bakmışsınız 
gelen-giden çok, faaliyetler çok, Pr işleri çok önemli, reklam işleri çok önemli, ulusal kanallara 
çıkılması gerekiyor, “%10 bütçe ayırıyoruz.” demeniz gerekiyor. İzmir’in %85’nin yapı stoğunun 
sorunlu olduğunu söylemeniz gerekiyor, Amerika’yı yeniden keşfetmiş gibi. Oradan kestiğiniz parayı… 
70 milyon yetmemiş, 74 milyon yetmemiş, 104 milyona çıkarmışsınız arkadaşlar, 104 milyon temsil ve 
tanıtmaya harcamışsınız. İşte depreme ve kentsel dönüşüme bakış açınızı gösteren üç rakam, üç rakam. 
Şimdi bir şeyi yapmak için yaparsanız, gerçekten o işten sonuç alamazsınız. “Mış gibi” yapmak o işi 
yapmak anlamına gelmez. İşte Sayın Başkan sürekli övünüyor, “İzmir’in yapı stoğuyla ilgili çalışmalar 
yapıyoruz.” Yapıyorsunuz da ne yapıyorsunuz? Zaten bilimsel olarak bilinen bir gerçek. 2000 yılı 
öncesinde yapılmış yapılar depreme dayanıklı değil. Buna kaynak ayırıyorsunuz kendinizce, buna 
zaman ayırıyorsunuz, bunun için birileriyle Protokol yapıyorsunuz. Peki, karneyi çıkartıyorsunuz da, bu 
karnenin artılarla, pekiyilerle dolu olması için İzmir Büyükşehir Belediyesi ne yapıyor? Bana bunun 
cevabını herhalde Sayın Başkan kürsüye geldiğinde verecek. Fay haritasını çıkartıyorsunuz, güzel, 
bunda söyleyecek hiçbir şeyimiz yok. Var olan bir fay haritası daha minimize ediyorsunuz, daha küçük 
ölçekte yapıyorsunuz. Peki, şunu yapıyor musunuz mesela; bu fay haritalarını çıkartıp, fayları imar 
planlarına işliyor musunuz mesela? Şu anda İzmir fayının geçtiği Yelki-Güzelbahçe bölgesinde 
yapılaşmayı durdurdunuz mu mesela? Orada hâlâ siz ruhsat veriyor musunuz mesela? Orada hâlâ siz 
imar planları yapıyor musunuz mesela? Yapıyorsunuz. O zaman “mış gibi” yapıyorsunuz arkadaşlar, o 
zaman “mış gibi” yapıyorsunuz. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Boşuna da para harcamış oluyorsunuz. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, evet... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, işte 
konutların şeylerini çıkarmışsınız, karnelerini, fay haritalarını belirlemişsiniz. Kentsel dönüşüm 
performansınıza bakalım. İşte konutlar sorunlu ya. İzmir Büyükşehir Belediyesi 2012 yılında Bakanlar 
Kurulu Kararıyla 7 bölgede kentsel dönüşüm çalışması yapmak için yetki almış. Bir tanesi Karabağlar-
Uzundere, Örnekköy, Ege Mahallesi, Gaziemir Aktepe-Emrez, Ballıkuyu, Çiğli-Güzeltepe ve Bayraklı. 
Gerçi Bayraklı’yı Bayraklı Belediye Başkanımızın isteğiyle iade ettik, Sayın SANDAL o işi çözecek 
ama konumuz bu değil, neyse. Onu Bayraklı’da konuşuruz. Kaldı 6 bölge. 6 bölgede kentsel dönüşüm 
çalışması yapıyorsunuz. 2012 yılından bu yana. 33 bin bağımsız bölümün dönüştürülmesi gerekirken, 12 
yılda dönüştürdüğünüz bağımsız bölüm sayısı 970. 970 Kıymetli Arkadaşlar ve bu 12 yılın 4 yılı sizin 
döneminizde. Şimdi sizin döneminizde geldiğimiz noktaya bakalım. Tabii bu kentsel dönüşümle ilgili 
kendinize bir ne buldunuz? Kahraman buldunuz, kurtarıcı buldunuz, İZBETON. Pelerini olmayan 
kurtarıcı. Ama biz buna çizgi roman kahramanı diyoruz arkadaşlar, çizgi roman kahramanı, gerçek 
olmayan bir kahraman. Performansını okuduğumda söyleyeceğim. Bakın, İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin kentsel dönüşüm faaliyetlerini yöneten İZBETON, neler yapmış? Bunu daha önce 
söyledim ama tekrarda fayda var. Örnekköy 3. Etap. İnşaatın gelmesi gereken seviye %70, %70 şu anki 
seviye %9. Örnekköy 4. Etap, gelmesi gereken seviye %70, şu an %15. Arkadaşlar bu inşaatları 4 ay 
sonra bitirmek zorundasınız, 4 ay sonra teslim etmek zorundasınız, 4 ay sonra. Haydi bir 4 ay daha ek 
süre verdiniz 8 ay sonra. Bitecek mi? Hayır. Bitmediğinde ne olacak Kıymetli Arkadaşlar? İZBETON 
Büyükşehir Belediyesine ceza ödemek zorunda kalacak. Ödeyecek. Ama siz ne yapacaksınız? Gidip 
bürokratlara baskı kuracaksınız, bu ceza alınmasın diye. Ben bürokratları buradan uyarıyorum, zimmet 
çıkar, kamu zararı çıkar, sakın böyle bir şeye imza atmayın arkadaşlar, ama sakın. Bunun müsebbibi kim 
ise o gerekli işlemleri onlar hakkında yapın. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, biz Meclis’te yapın diye verdik, 
yapmayın diye vermedik o yetkiyi, yapın diye verdik. Sorumlu olursan senin için de gerekli işlemler 
yapılır. Şimdi Gaziemir 1. Etap, %31 seviyesinde olması gerekiyor değil mi? Geçen %2,5 dedim, Sayın 
Başkan üzüldü, onu %3’e çıkardım arkadaşlar. %3 seviyesinde Gaziemir. Genel Başkanınıza temel 
attırmıştınız. Uzundere’de Mart Ayında temel atacaktınız, Mart Ayında. Nerede? Temel atıldı mı? Hayır. 
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Neden atılmadı? Birileri mi engelledi sizi? Sayın Murat Bey size soruyorum, kim engelledi Uzundere’de 
sizin temel atmanızı? Hiç kimse. Sizin kendi kabiliyetsizlik ve beceriksizliğiniz yüzünden Uzundere’de 
temel atılamadı? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi 
bunlar yapmaya çalıştığınız beceremediğiniz, beceremediğiniz inşaat faaliyetleri. Bunlar kentsel 
dönüşüm faaliyetlerinizden bazıları. Asıl sorun olan yer, Ballıkuyu. Ballıkuyu’da planı kim yaptı? İzmir 
Büyükşehir Belediyesi yaptı. 3,5 emsal verdi, uygulamaları yaptı. Haydi yapın şimdi orada kentsel 
dönüşüm. Kentsel dönüşüm mü yapacaksınız? İzmir’in silüetini mi bozacaksınız? Haydi buyurun yapın. 
Bu örnek bile İzmir Büyükşehir Belediyesinin planlama konusunda ne kadar kabiliyetsiz bir Belediye 
olduğunu bize ortaya koyuyor arkadaşlar. Şimdi, demek ki siz 6 Şubat’tan sonra önümüzdeki dönemde 
%10’u bütçemizin, yatırım bütçemizin %10’unu ayıracağız değil de, geçmişten bu yana %10’u 
ayırmaya devam etseydiniz, bugün biz bunların hiçbirini konuşmuyor olacaktık arkadaşlar. Kentsel 
dönüşüm de yapacaktınız, konut teslimi de yapacaktınız. Depremle ilgili çalışmaları da yapacaktınız 
ama hiçbirini yapamadınız. Şimdi, Kıymetli Arkadaşlar %10’u ayırmadığınız gibi, %10’u ayırmadığınız 
gibi siz göreve geldiğiniz günden bu yana bazı satışlar olmuş. 2019 Faaliyet Raporu’na baktım. 1898 
adet İzmir Büyükşehir Belediyesine ait konut varmış, mesken varmış, bunların bazıları Uzundere’de 
TOKİ tarafından verilmiş konutlar. 2022 Yılı Faaliyet Raporu’na baktım sayı kaç olmuş diye? 780’e 
düşmüş Kıymetli Arkadaşlar. 1118 adedi satılmış, bugünün değeriyle 1 milyar. Bari konut sattınız onun 
parasıyla konut yapsaydınız Kıymetli Arkadaşlar. O da yok. Ama sizin çok daha önemli işleriniz var. Bu 
önemli işlere de birazdan gireceğiz. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar Genel Başkanınız vaatte bulunuyor. 
Diyor ki; “Biz deprem konutlarını ücretsiz yapacağız.” Ama bilmiyor ki, İzmir’de, iktidar olduğu 
şehirde ve milletvekili olduğu şehirde bırakın ücretsiz yapmayı, ücreti karşılığında dahi konut 
üretemeyen, kentsel dönüşümde konut üretemeyen bir İzmir Büyükşehir Belediyesi var. Gerçekten çok 
acı. Görüştüğümüz 4-5 Faaliyet Raporunun hiçbirinde bu şehrin Belediye Başkanı, bu şehrin Belediye 
Başkanı bir adet anahtar teslimi yapamadı. İşte gerçek, işte kentsel dönüşüm gerçeğiniz Kıymetli 
Arkadaşlar. Dolayısıyla İzmir için deprem ne kadar büyük tehlikeyse İzmir’i 25 yıldır yöneten deprem 
tehlikesini, deprem gerçeğini görmeyen, kentsel dönüşüm ihtiyacını elinin tersiyle iten, görmeyen CHP 
Belediyecilik anlayışı da o kadar tehlikeli arkadaşlar, o kadar tehlikeli. Evet, ama hiçbir şey yapmadınız 
dersek size haksızlık yaparız. O kadar da değil, anıt yaptınız Bayraklı’da, bir anıtınız var. Zor koşullarla 
yapılmış bu anıt. Gece-gündüz çalıştınız ben gözümle şahit oldum. Bolca çalıştay düzenlediniz, bolca 
çalıştaylar düzenlediniz, konferanslar yaptınız, toplantılar yaptınız. Bunlar için bolca kaynak ve zaman 
ayırdınız. Evet, Kıymetli Arkadaşlar şimdi gelelim İzmir’in başka bir sorununa; ulaşım, altyapı, çevre, 
trafik. Şimdi buradan Murat Bey’e bir soru sormak istiyorum mevkidaşım olarak. Aslında Başkan’a da, 
Sayın Başkan’a da sormak istiyorum ve vicdanlarıyla cevap vereceklerini düşünüyorum. Son 4 yılda 
İzmir’in trafik sorunu azaldı mı, arttı mı arkadaşlar? 
SALONDAN: Azaldı. 
ÖZGÜR HIZAL: Azaldı mı arttı mı arkadaşlar? 
SALONDAN: Azaldı. 
ÖZGÜR HIZAL: Azaldı mı arttı mı arkadaşlar? 
MURAT AYDIN: Cevap veriyorum sana… 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, buraya gelir cevap verirsiniz. Peki, bu trafik sorununun, bu trafik sorununun 
ortadan kaldırılması için İzmir Büyükşehir Belediyesi İzmirlilere araçlarınızı kullanmayın önerisi 
dışında başka bir şey yaptı mı, yapmadı mı? 
MURAT AYDIN: Tramvay yaptık… 
ÖZGÜR HIZAL: Göreceğiz, geleceğiz tramvaya şimdi, geliyoruz tramvaya. Yaptınız mı yapmadınız 
mı?  Evet, Şimdi arkadaşlar bu konuda Sayın Başkan, seçilmeden önce onlarca vaatte bulundu. İşte, “Üç 
noktada trafiği yerin altına alacağız.” dedi, “Metro ağlarını şu seviyeye çıkartacağız.” dedi, “Yeni ulaşım 
yolları açacağız.” dedi, şimdi bakalım. Kıymetli Arkadaşlar bugün Buca’dan çıkıp, Bornova’ya gitmek 
isteseniz iki güzergâhı kullanabilirsiniz. Ya Yeşildere’yi kullanacaksınız ki günün her saati tıkalı, 
kullanamazsınız ya da çevre yolunu kullanacaksınız ki, çevre yolunu sizin beğenmediğiniz Hükümet 
yaptı, tamamladı. Eğer İzmir Büyükşehir Belediyesi, eğer İzmir Büyükşehir Belediyesi 8 yıldır bir 
viyadük ve tünel projesini bitirebilmiş olsaydı, üçüncü bir alternatifi daha çıkacaktı arkadaşlar. 8 yıldır, 
Buca-Bornova arasındaki tünel inşaatı. Niye bitmedi? Kim engelledi sizi? Hiç kimse. Neden bitmedi 
biliyor musunuz? Siz ihale yapmayı beceremeyen bir anlayışa sahipsiniz arkadaşlar, ihale yapmayı 
beceremeyen bir anlayışa sahipsiniz. Hani viyadükler bu yılın başında açılacaktı Sayın Başkan? Neden 
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açılmadı? Neden açılmadı? Hani tünel inşaatları hızlıca devam edecekti? Ne oldu? Ne zaman bitecek? 
2016 yılında başladığınız inşaat 2025 yılında bitecekmiş, bitcekmiş. Ama diyorsunuz; “Maliyetler arttı, 
demir fiyatları arttı, beton fiyatları arttı.” Hiç şunu söylemiyorsunuz; “Biz kabiliyetsiz bir yönetimiz.” 
demiyorsunuz. Şimdi, Sayın Başkan geçen yıl ve ondan önceki yıl ne dedi? “Mürselpaşa Alt Geçidini 
yapacağız, kara yolu alt geçidini”. Ne oldu? Yapıldı mı? Yapılamadı. Neden? Çünkü ihaleyi yanlış 
yaptınız? O ihaleyi yaptığınızda, firmaya o işi verdiğinizde, geçen yıl da söyledim, o yolun üstünden 
geçen demir yollarını görmediniz, haberiniz bile yoktu. Şimdi yeni ihale yapma peşinde koşuyorsunuz 
Kıymetli Arkadaşlar. 18 milyar 4 yılda kaynak ayırmışsınız, bütçe ayırmışsınız yatırıma. 2022 yılında ne 
kadar yol açmışsınız siz? 30 kilometre. Bu yolların hiçbiri İzmir’in trafik sorununu ortadan kaldırmak 
için açılmış yollar değil. Ara sokaklardaki yollar ve köylerdeki birtakım yollar. Ve bunu Faaliyet 
Raporunda büyük göstermek için 30.000 metre yapıyorsunuz Kıymetli Arkadaşlar. 30 kilometre koca 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin yaptığı 1 yıldaki, 365 gündeki faaliyeti. Haydi kara yolu alt ve üst 
geçitlerini yapmadınız. Yaya yolu alt ve üst geçitleri yaptınız mı? O da yok. Bakım-onarımı yaptınız mı? 
O da yok. “Geçen yıldan başladığınız, 2 yılda bitirdiğiniz Göztepe’deki üst geçidin bakım-onarımını 
bitirdik” diye Faaliyet Raporuna ekliyorsunuz, koyuyorsunuz arkadaşlar. Koca İzmir Büyükşehir 
Belediyesi. Siz yapmayı bıraktık, yapmayı geçtik, bakım ve onarım işlerini dâhi yapmakta zafiyet 
gösteren bir yönetimsiniz. Şimdi size bir video izleteceğim. Sesini duymanız aslında yeterli, görüntüyü 
duymanız, görmeniz değil, sesini duymanız yeterli. İzmir Büyükşehir Belediyesinin geldiği nokta 
Kıymetli Arkadaşlar.  
 

(ÖZGÜR HIZAL TARAFINDAN SESLİ VİDEO DİNLETİSİ YAPILIYOR...) 
 

ÖZGÜR HIZAL: Bakın Arkadaşlar, görün… Bakın Murat Bey görüyorsunuz değil mi? 
 

(ÖZGÜR HIZAL TARAFINDAN SESLİ VİDEO DİNLETİSİ YAPILDI...) 
 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, orada hayatını kaybeden ve trafik kazası geçiren vatandaşımız                            
72 yaşındaydı arkadaşlar. Asansör çalışmadığı için, yürüyen merdiven çalışmadığı için karşıdan karşıya 
geçmek zorunda kaldı ve trafik kazası geçirerek hayatını kaybetti. Bunun müsebbibi İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin beceriksizliği arkadaşlar. Şimdi dersiniz, “Bu görüntüleri çeken, bu videoları çekene trol.” 
dersiniz, oranın bir vatandaşı. Çok fazla bu şekilde görüntü geldi elimize. Şimdi, Kıymetli Arkadaşlar 
bakım-onarımı yapmamışsınız, yeni yollar yapmamışsınız, bunlar için bütçe kullanmamışsınız ama 
muhteşem bir iş yapmışsınız. Sayfasını hatırlamıyorum ama Faaliyet Raporu’nda var, İzmir’in en büyük 
sorununu çözmüşsünüz. Ne yapmışsınız arkadaşlar? Mısır, seyyar mısır ve kestane satış tezgâhlarını 
tasarlamışsınız, yakında da seri üretime geçeceksiniz. İzmir’in en büyük sorunu çözüldü. Arkadaşlar 
hatırlarsınız, eskiden 1 milyonluk dükkânlar vardı, hâlâ var, “Milyoncu” dükkânlar dediğimiz. Koca 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin Faaliyet Raporunu milyoncu dükkânına çevirdiniz. 1 liralık işleri 
burada, Faaliyet diye önümüze koyuyorsunuz arkadaşlar. Şimdi bakıyoruz, “Rekor asfalt yılları.” dedi 
Sayın Başkan, “Rekor asfalt yılları.” Kim yapıyor bu asfaltı İzmir’de? İZBETON yapıyor. İZBETON 
yapmak zorunda. Yapamıyor aslında. İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 yılı hedefi; 1 milyon 450 bin 
ton, 1 milyon 450 bin ton. Şu anda geldiğimiz seviye ne kadar? 770 bin ton. %50 başarı. Rekor asfalt 
böyle mi olacaktı? Bu ekran işi biraz sıkıntılı oldu ama neyse. İdare edeceğiz artık. Prompter 
koysaydınız Sayın Başkan daha iyi olurdu diye düşünüyorum. Evet. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, hayır şu ekran, alanı daraltıyor. Evet, rekor 
asfalt yılları. İzmir Büyükşehir Belediyesinin asfalt üretimini yapacak olan İZBETON, bu rakamları 
daha önce de verdim. 2018 yılında 1 milyar 30 milyonluk yatırım yapmış, 2022 yılında yapmış olduğu 
yatırım 105 milyon. Biz bunu söylediğimizde birileri, “Maliyetler arttı.” diyor. Arkadaş, maliyetler 
arttıysa rakamların da artması lazım, rakamların da artması lazım. Bu kadar mı matematik 
bilmiyorsunuz? Bu kadar mı beceriksizsiniz? Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, ben buradan Sayın Başkan’a 
bir öneride bulunmak istiyorum, bir teklifim var. Sayın Başkan Tunç Bey, siz ve Murat Bey yarın öğlen 
vakti Kemeraltı’na birlikte gidelim, birlikte gidelim ama basın ekibiniz gelmeyecek. Basın mensubu 
arkadaşlarımız gelebilir, gelecekler elbette ki. Birlikte gidelim, sizin orada 2 yıldır altyapı ve üstyapıyı 
ne hale getirdiğinizi ve nasıl yapmadığınızı orada birlikte görelim arkadaşlar. Var mısınız Sayın Başkan?  
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI) : Her gün 
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gidiyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Birlikte gidelim Sayın Başkan, sizin her gün gitmeniz değil. Siz gece gidiyorsunuz. 
Dükkânlar kapandığında elinize bir tepsi baklava alarak oraya gidiyorsunuz. Gündüz vakti, gündüz vakti 
birlikte gidelim. Murat Bey siz de davetlisiniz, birlikte gidelim. Şimdi, evet…  (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Gidelim, gidelim. Davet ediyorum, 
birlikte gidelim. Şimdi… 
ÖZAN PARLAR: Siz sokağa çıkamazsınız. 
ÖZGÜR HIZAL: Gel gel sokağa çıkar mıyım, çıkmaz mıyım gel göreceksin, gel. Orada sana ne 
yapacaklar gel sen. Gel gel, seni de davet ettim gel, gel. Güzelbahçe’de oturmakla olmuyor. Gel 
Kemeraltı’nı bir birlikte gezelim, gel bir gezelim. Tunç Bey’i de yanına alacaksın gel. Şimdi demek ki, 
yumurta kırılmadan omlet yapılmaz hikâyesiyle bu işler olmuyor. Siz yumurtayı da kırdınız, omleti de 
yapmadınız, yolu da yapmadınız, asfalt da dökmediniz, İzmir’in yollarını köstebek yuvasına çevirdiniz. 
Arkadaşlar, “Sünger Kent” diyorsunuz ya, “Sünger Kent”le hava atıyorsunuz ya Sünger Kent nedir 
biliyor musunuz aslında? Sünger Kent gelişmiş kentlerde su geçiren asfalt ve kaldırımlardır Kıymetli 
Arkadaşlar, su geçiren asfalt ve kaldırımlardır. Siz daha henüz doğru asfalt ve kaldırım yapamıyorsunuz, 
sonra Sünger Kent’ten bahsediyorsunuz. Geçiniz bu işleri Kıymetli Arkadaşlar, geçiniz. Şimdi, hızlı 
trenden uzun uzun bahsetti ama İzmir Metrolarından ve İzmir’in az önce bahsettiği tramvayından hiç 
bahsetmedi Murat Bey. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Sayın Başkan göreve gelirken vaatte bulundu. Dedi ki; “Ben İzmir’e, Büyükşehir Belediye Başkanı 
olduğumda raylı sistem ağını kısa vadede 340 kilometreye, uzun vadede 470 kilometreye çıkartacağım.” 
dedi. Kısa vade herhalde bu dönemin sonu diye düşünüyorum. Uzun vadeyi nasıl değerlendirilir 
bilmiyorum. Ama gerçekten bir konuda sizi tebrik etmek istiyorum. Reklamı, pr’ı ve algıyı muhteşem 
yapıyorsunuz Kıymetli Arkadaşlar, reklamı, pr’ı ve algıyı muhteşem yapıyorsunuz ve ciddi de para 
harcıyorsunuz bu işe, ciddi de para harcıyorsunuz, bu konuda sizi tebrik etmek istiyorum. Şimdi, İzmir’e 
hiç gelmemiş biri, İzmir’i hiç görmemiş biri, Sayın Başkan’ı bir ulusal kanalda izlese, Türkiye’nin 
herhangi bir şehrinde yaşayan biri izlese der ki; “İzmir Büyükşehir Belediyesi ne muhteşem metro 
inşaatları yapıyor. Kalkıyor Karabağlar’dan Gaziemir’e metro yapıyormuş, Kemalpaşa’ya metro 
yapıyormuş. Yeni bir proje çıktı, Çiğli’de metro yapıyormuş. Bu projeleri İzmir Büyükşehir Belediyesi 
yapacakmış ya da yapıyormuş. Kalkıyor 32 milyar bütçe ayırmış metro inşaatlarına.” Şimdi gelelim 
gerçekten gerçekler bu mu? Kıymetli Arkadaşlar, Metro diyince tabii ilk aklımıza gelen ne? Narlıdere 
Metrosu. Narlıdere Metrosu deyince de ilk aklımıza gelen ne? Geçen yıl 2021 Yılı Faaliyet Raporu’nu 
görüşürken benim Narlıdere Metrosu’yla ilgili, “İnşaat durdu.” dememin arkasından bu salonda 
sahnelenen muhteşem tiyatro. Bu salonda sahnelenen muhteşem tiyatro Kıymetli Arkadaşlar. Gerçekten 
güzel tiyatro sahnelendi. Şimdi ben ne dedim orada? “Narlıdere Metrosu inşaatı durdu.” dedim. Hâlâ 
sözümün arkasındayım, hâlâ arkasındayım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: “Bir kişi bile çalışmıyor.” demiştiniz. 
ÖZGÜR HIZAL: Hâlâ sözümün… Şimdi onun açılımını birazdan tramvayda yapacağım Sayın Başkan. 
Evet, Metro… Şimdi, sizin sonun %90’a kadar yok, %90’a kadar geliyor. Yükleniyor yükleniyor 
yükleniyor ama %90’dan sonra bir duruyor, %90’da duruyor. %91 olmuyor, %92 olmuyor, bazen %93 
oluyor, bazen %96 oluyor sonra tekrar %94’e dönüyor; ama %90’dan sonra bitiremiyorsunuz. Şimdi 
Narlıdere Metrosu’nun aslında bitmesi gereken süre yaklaşık 2 yıl önceydi Sayın AYDIN. Bu İzmirlilere 
2 yıl borcunuz var, 2 yıl. 2 yıl önce bitirmeniz gereken bir Narlıdere Metrosu. Şimdi çıkıyorsunuz, 
“Önümüzdeki ay da deneme seferleri yapacağız.” diyorsunuz. Bakacağız. Narlıdere Metro inşaatının 
bitirilmesi için size gerekli olan finansman miktarı Murat Bey, hazırdı ya sizin finansmanınız, 1 milyar. 
1 milyarı kendi bütçenizden kullanamıyorsunuz çünkü para yok kasa tam takır, kredi de 
bulamıyorsunuz. Çünkü borçlanma limitiniz sizin dediğiniz gibi değil. Şimdi…  
MURAT AYDIN: Kaç o zaman borçlanma limitimiz? 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi… O tiyatroyu sahnelediniz, O tiyatroyu sahnelediniz, arkasından Narlıdere 
Metrosu’nu bitiremediniz. Sonra Çiğli Tramvayı’na gelelim. Çiğli Tramvayı’na gelelim Kıymetli 
Arkadaşlar. Yapıyorsunuz, bütçesi hazır değil mi? Projesi hazır değil mi? Her şeyi hazırladınız değil mi? 
Şimdi Çiğli Tramvayı’yla ilgili ben size bir mesaj okuyacağım, bir mesaj okuyacağım. “Şantiyede 
çalışma var ama çok seyrek…” Sayın Başkan duyuyorsunuz değil mi?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Duyuyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: “Şantiyede çalışma var ama çok seyrek. 5 tane olması gereken Saha Mühendisi 
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kadrosu 1’e indirilmiş. Şirketin elinde aktif kullanılan 1 adet iş makinesi var. Projenin içinde 
bulunan büyük ray hattını bitirdiler fakat tamamlanmamış kısa raylar var. Yine projenin içinde çevre 
düzenlemeleri başlamamış büyük alanlar var. Ödeneksizlik, dolayısıyla proje yavaşlatılmış, çalışan 
kadro küçültülmüş.” Bunu bana orada çalışan bir arkadaş gönderdi, mesaj olarak gönderdi, orada 
çalışan bir arkadaş. Şimdi, şimdi, şimdi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Şimdi size bir teklifte bulunuyorum, şimdi bir 
teklifte bulunuyorum. Şu an itibarıyla Çiğli Tramvayı’na canlı bağlanın. Gelin burada birlikte 
bağlanalım, haydi bağlanın. Haydi gelin birlikte tiyatro yapalım. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Haydi, haydi, haydi yapalım. İşte durum ortada, 
durum ortada. Hani, hani… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Hani arkadaşlar, hani bütçesi hazırdı? Hani projeniz hazırdı? Çiğli Tramvayı da… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Çiğli Tramvayı da yok, 
yapılamıyor, yapılamıyor arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Durum ortada.  
SALONDAN: Sen Bayraklı Şehir Hastanesine bak… 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi Kıymetli Arkadaşlar bakın… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bakın, bakın Kıymetli Arkadaşlar, Murat Bey 
sürekli diyor ki biz…  
İlk Kısım Sonu… 
 

(YAŞANAN TEKNİK AKSAKLIKTAN DOLAYI UPS KESİNTİSİ NEDENİYLE  
SESLİ ve GÖRÜNTÜLÜ OLARAK YAKLAŞIK 3-4 DAKİKA KADAR  

KAYIT ALINAMAMIŞTIR.) 
 
ÖZGÜR HIZAL: Yazık gerçekten yazık yahu. Evet… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şu anda geldi buyurun, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ediyorum Sayın Başkan. Evet, şimdi Çiğli Tramvayı ile ilgili Murat Bey 
sürekli diyor ya; “Biz İzmir’de bir şeyleri yapmak için AK Partili Meclis Üyelerinin peşinden mi 
koşacağız? Biz İzmir’de bir şeyleri yapmak için AK Partili Milletvekillerinin peşinden mi koşacağız?” 
Koşmayacaksınız tabii ki Murat Bey merak etmeyin, biz sizin peşinizden koşarız. Biz o işleri yapmak 
için sizin peşinizden koşarız. Çiğli’de bir Tramvay Projesi yapılmış, o projenin altından İZSU Hattı 
geçip geçmediğini bilmiyor. Projenin altından İZSU Hattı geçiyor bir bölümünden. Bundan Murat 
Bey’in haberi yok herhalde? Murat Bey’in haberi yok. Sonra bu hattın revize edilmesi için, o projeyi 
düzeltilmesi için biz, biz koşuyoruz biz. Murat Bey siz koşmayın. Ondan sonra çıkıyorsunuz, 
diyorsunuz ki… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Allah 
sizlerden de razı olsun. Sonra çıkıyorsunuz diyorsunuz ki; “Biz 18 milyar bütçe ayırdık.” İşte görüyoruz 
ne kadar bütçe ayırdığınızı. Şimdi otoparklara baktığımızda İzmir Büyükşehir Belediyesi…  
Konuşmamdan bu kadar rahatsız olacağınızı bilseydim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Konuşmamdan bu kadar rahatsız olacağınızı 
bilseydim, konuşmamdan bu kadar rahatsız olacağınızı bilseydim bu kadar sabote etme ihtiyacı 
duyacağınızı bilseydim, gerçekten kürsüye çıkmazdım arkadaşlar. Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Devam edebilirsiniz… 
ÖZGÜR HIZAL: Gerçekten çıkmazdım arkadaşlar. Sizi, sizi rahatsız ettim farkındayım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Devam edin. 
ÖZGÜR HIZAL: Sizi rahatsız ettim daha da edeceğim merak etmeyin. Konuşmamdan bu kadar 
rahatsız olduğunuzu bilseydim sahneye çıkmazdım, kürsüyse çıkmazdım arkadaşlar. Şimdi otopark 
meselesine gelelim. Milyonlarca lira para, otopark parası toplanmış arkadaşlar. Bu yıl ne yapmış 2022 
yılında İzmir Büyükşehir Belediyesi, 2022 Yılı Faaliyet Raporu’nda, Murat Bey’in okumadığı Faaliyet 
Raporu’nda ne yazmış; “Mülkiyetimizde ve tasarrufumuzda olan otoparkların işletmesini yaptık.” 
demiş. Çok güzel, tebrik ediyorum. Yeni otopark? Yok. Yeni bir otopark inşaatı? Yok. Hani 101 otopark 
vaadi? Hani 101 otopark vaadi, nerede? Peki o paralar nerede? O da yok. Otopark nerede? O da yok, 
film gibi. Para nerede? Yok. Araba nerede? Yok... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Film gibi, film gibi Sayın Başkan. Film gibi, film 
gibi… Film gibisiniz, gerçek film gibisiniz. Para nerede? Yok. Otopark nerede? Yok Kıymetli 
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Arkadaşlar. Evet, şimdi Kıymetli Arkadaşlar gelelim yeşile, doğaya gösterdiğiniz özen ve önem… 
Murat Bey’in o fotoğraflarını değiştireceğim tabii. Daha profesyonel bir tablo yapacağım, resim 
yapacağım, fotoğraf yapacağım… Şimdi, sürekli Buca Cezaevi’nden bahsediyor… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey evet, bir dakika devam edeceksiniz ama 40 dakikayı 
bulduğunuzu söylemek istiyorum, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan yine tekrar edeceğim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun… 
ÖZGÜR HIZAL: Geçen sefer de tekrar ettim, anlattım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun… Hayır, ben sözünüzü kesmek için 
söylemiyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: 20 dakika sürer yapılanları… Yapılmayanları anlatmak 2 saat sürer, yapılanları 
anlatmak 20 dakika sürer düzeltiyorum… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam buyurun.  
ÖZGÜR HIZAL: Siz anla… Ağlanacak halinize gülüyorsunuz arkadaşlar, teşekkür ediyorum.  Şimdi, 
şimdi gelelim yeşil alanlara… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Şimdi, evet… 
SALONDAN: Ağlayıp da gözlerimizi mi yoralım? 
ÖZGÜR HIZAL: “Ağlayıp da gözlerimizden mi olacağız?” diyen bir anlayış var burada. Doğru 
söylüyorsunuz, 25 yıl bu anlayış bu şehri yönetti maalesef ve yönetmeye de devam ediyor… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, şimdi siz yeşil alana 
gelmeden önce iki durakla ilgili bahsedeyim, Kâtip Çelebi ve Lale Durağı ne oldu? Ne zaman 
yapacaksınız? İhaleye firma girmiyormuş. İhalelere neden firmalar girmiyor biliyor musunuz? İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin güvenilirliğini yitirdiniz. Çünkü firmaların ödemelerini yapmıyorsunuz 
arkadaşlar. Şimdi gelelim yeşil alan ve çevreye. Yine İzmir'e dışarıdan bakan birileri şunu düşünür, CHP 
Grubu’ndaki Meclis Üyeleri yeşili o kadar seviyor ki, yeşil konusunda o kadar hassaslar ki kâh bir yere 
gidip eylem yaparlar, kâh bir yere gidip basın açıklaması yaparlar, kâh bir yere gidip dava açmak için 
dilekçe kuyruklarında beklerler. Bunu kim yapıyor? Sizler yapıyorsunuz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Kuyrukta beklemiyoruz sıra alıyoruz. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. Evet. Sıra alıyorsunuz. Sırayla gidiyorsunuz… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Kuyrukta beklemiyoruz. 
ÖZGÜR HIZAL: Sıra… Rehberliği de siz yapıyorsunuz Murat Bey anladığım kadarıyla. Şimdi, şimdi, 
bunu, bunu yapan, bunu yapan, CHP Grubu ve CHP, İzmir Büyükşehir Belediyesini yöneten CHP bir 
vaatte bulunmuş. Demiş ki; “Biz İzmir'de 5 yılda yeşil alan miktarını 30 metrekareye çıkartacağız 
demiş.” 30 metrekare. Bunu aktif yeşil, pasif yeşil olarak değerlendiriyorsunuz; ama başka bir rakam 
vereceğim şimdi size. Arkadaşlar göreve geldiğinizdeki yeşil alan miktarı kişi başı 8.6 metrekareymiş, 
8.6 metrekare. Bugünkü miktar ne kadar biliyor musunuz? 8.78 metrekare arkadaşlar. 8 nokta, binde 18 
arttırmışsınız. Murat Bey haberiniz var değil mi? Binde 18. Şimdi size bir kez daha sorayım, göreve 
geldiğiniz günden bu yana sıfırdan başlayıp tamir, tadilat yaptınız değil, sıfırdan başlayıp bitirdiğiniz bir 
rekreasyon alanı var mı? Portakal Vadisi'nden bahsedeceğiz. Keşke oraya dokunmasaydınız keşke 
ellemeseydiniz.  
MURAT AYDIN: Yaptığımızı da beğenmiyorsunuz.  
ÖZGÜR HIZAL: Daha yeşildi, daha yeşildi. Şimdi o yeşilliği de kaybettiniz. 
MURAT AYDIN: Yaptığımızı da beğenmiyorsunuz.  
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi 30 Ekim Depreminden sonra hasar gören… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hasar gören parkları bile 3 yılda zor 
bitirdiniz, tadilatını 3 yılda zor bitirdiniz. Şimdi yeşil alan konusunda, yeşil konusunda çok hassassınız 
değil mi? İşte Buca Cezaevi'nin satışıyla ilgili buradan çıkıyorsunuz bazı hamasi kelimeler 
kullanıyorsunuz değil mi? Ben size bir yer söyleyeyim arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
İZBETON’a sattığı Bornova'daki yerde 300 tane çam ağacı kesiliyor arkadaşlar. Haberiniz var mı? 300 
çam ağacı, Hüsnü Bey’le gittik… 
MURAT AYDIN: Saydın mı? 
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ÖZGÜR HIZAL: Saydım. Gelin birlikte gidelim. Üç… İşte yeşile bu kadar ciddiyetle bakıyorsunuz. 
Sizin yeşile bakış açınız bu. Film gibisiniz dediğimde de gülüyorsunuz, dalga geçiyorsunuz kendinizle. 
Film gibisiniz. Evet, 300 tane çam ağacını İzmir Büyükşehir Belediyesi, İZBETON eliyle birilerine 
peşkeş çekerek kesiyor arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Bunu yaptırmayacağız. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. Evet. Ben de orayı yaptırmayacağım. Hiç endişelenme, hiç endişelenme. 
“Saydın mı?” Sizin yeşile bakış açınız bu kadar işte.  
MURAT AYDIN: Bunu yapamayacaksın… 
ÖZGÜR HIZAL: 300 tane çam ağacını kesin, siz kesin, İZBETON kessin. İZBETON’un peşkeş 
çektiği şirket kessin. Araya da adamlar sokmaya çalışsın, Orman Bölge Müdürlüğü'nde izin almaya 
çalışsın.  
MURAT AYDIN: Çok ayıp yahu. 
ÖZGÜR HIZAL: Çok ayıp değil. Gerçekler bunlar, gerçekler, Murat Bey gerçekler. Evet, şimdi, şimdi 
İzmir'de, İzmir Büyükşehir Belediyesi çöp sorununu çözmüş, değil mi? Sürekli söylüyor. Ne oldu 
Harmandalı Çöp Tesisi? Harmandalı’ya çöp dökmek, 1 metre küp çöp dökmek bile bir cinayet 
arkadaşlar. Bunu siz de çok iyi biliyorsunuz ve şimdi çıkmışsınız, “İzmir'in çöpünü acaba Bergama’ya 
nasıl taşırız?” diye bir çalışmanız var. Ödemiş’te bir çöp tesisi yaptınız değil mi? Ödemiş Belediye 
Başkanımız burada mı? Yok herhalde. Çöp tesisi yaptınız, Yap-İşlet-Devret modeliyle. Çok eleştirdiğiniz 
model. İşte yollar, köprüler yapılıyor ya siz Ödemiş’te yaptığınız Yap-İşlet-Devret modelini yanlış 
anladınız. Siz yaptınız, İzmir Büyükşehir Belediyesi yaptı, parasını İzmir Büyükşehir Belediyesi ödüyor, 
işletmeyi şirket yapıyor, oradan kazandığı parayı cebine atıyor, size kuruş yok. Harmandalı’dan 
kazandığınız 3 kuruş parayı da oraya aktarıyorsunuz. İşte sizin Yap-İşlet-Devret modeliniz bu ve çöp 
problemi de maalesef İzmir'de hala çözülebilmiş değil. Şimdi, İzmir… Temiz enerjiden bahsediyor 
Sayın Başkan. Size bir rakam vereceğim kıymetli arkadaşlar. Temiz enerji, tutarsızlık, nasıl. İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER göreve geldiğinde 2 milyon 200 bin kilovat saatlik bir 
güneş enerji santral üretimi vardı arkadaşlar. Bugünkü üretim ne kadar? 1 milyon 778 bin. Yenisini 
yapmadığınız gibi, yenisini yapmadığınız gibi var olanların da bakım onarımını yapamadınız, üretim 
düştü Kıymetli Arkadaşlar. Çocuklar, gençler, kadınlardan bahsettiniz. Tunç Bey'in vaatlerini 
sıralayacağım şimdi. Çocuk köyleri kuracaktı Sayın Başkan, Çocuk aktivite merkezleri kuracaktı, 
öğrenci yurtları yapacaktı, Teknoloji ve iletişim üsleri kuracaktı, Gürçeşme'de Doğa Çocuk Parkı 
yapacaktı arkadaşlar. Şimdi size gençlerin barınma ihtiyacını karşılayan İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
2022 yılı faaliyetini okuyorum, Faaliyet Raporu’ndan okuyorum. Arkadaşlar 2022 yılında İzmir 
Büyükşehir Belediyesi şehir dışından gelen üniversite öğrencilerinin barınma ihtiyacını nasıl karşılamış. 
Şehir dışından gelen 25 üniversite öğrencisini örnek köydeki sosyal tesislere yerleştirmiş, 25. 25 
öğrenciyi Dokuz Eylül Üniversitesi'yle yapılmış protokolle Dokuz Eylül Üniversitesi'nin yurduna 
yerleştirmiş, aracı olmuş, 5 öğrenciyi de Kredi Yurtlar Kurumu'yla yapılan protokolle Kredi Yurtlar 
Kurumu'nun yurduna yerleştirmiş. Peki, Evka-3’te yapmak istediğiniz öğrenci yurdu ne aşamada 
arkadaşlar, haberiniz var mı? Hala projesi çiziliyor, hala projesi çiziliyor. İşte gençlere bakış açınız bu 
Kıymetli arkadaşlar. 4 adet masal evi yaptınız… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Biz yapıyoruz hiç endişelenme… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hiçbir öğrencimizi, hiçbir gencimizi 
dışarıda bırakmıyoruz arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Bırakmadık, bırakmayacağız. AK Parti verdiği tüm sözleri yerine getirmiştir, bundan 
sonra da getirecek… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Evet. 4 adet… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 4 adet, 4 
adet Masal evi yapmışsınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 4 adet masal evi yapmışsınız Kıymetli Arkadaşlar… Masal anlatmaya devam edin… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Dört adet masal evinin bir tanesini 
hibe yoluyla yapmışsınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarımız, bırakın Sayın Hatip 
konuşsun… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
NAZAN DÖNMEZ: Yalan Konuşuyor… 
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ÖZGÜR HIZAL: Yalan konuşmayı ben size anlatırım da şimdi neyse.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar…  
ÖZGÜR HIZAL: Neyse, nezaketimi bozmayacağım haydi.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Özgür Bey bir dakika, Özgür Bey bir dakika. 
Değerli Arkadaşlar, bu görüşmeleri tamamlayabilmemiz için Özgür Bey'in konuşmasını tamamlaması 
gerekir. Ondan sonra zaten cevap hakkı herkes için var burada. Biraz önce Nazan Hanım'ın dediği gibi, 
Sayın Meclis Üyemizin dediği gibi kendisi söz alır, yalan söylediğine burada o imkânı söyler… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ama kesmeyelim bitirsin ki zaten 48 dakika oldu, toparlamasını da 
bekliyorum. Buyurun.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet Sayın Başkan. 48 dakika mı olmuş? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, 48 dakika oldu.  
ÖZGÜR HIZAL: 4 adet masal evi yapmışsınız arkadaşlar. Bu 4 adet masal evinin birini tadilatla 
yapmışsınız, bir diğerini de hibe yoluyla yapmışsınız arkadaşlar. İzmir Opera Binası… Muhteşem Opera 
Binanız. Kaynağınız hazırdı, projeniz hazırdı. 2018 yılında başladınız. Kültür ve sanata verdiğiniz 
önem… 2018 yılında inşaata başladınız 566 gün geriden geliyorsunuz. Geldiğiniz seviye %40. Yüz 
milyonlarca lira para harcamışsınız, yüz milyonlarca lira. Peki, ne olmuş? Sonuç ne? Çok yakın 
zamanda, çok yakın zamanda Opera Binasını yapan firmayla ihaleyi feshettiniz arkadaşlar. O işte durdu. 
Hadi oraya da bağlanın diyorum arkadaşlar. Şimdi, sosyal yardımlardan bahsettiniz... Bu arada hemen 
şunu söyleyeyim, bir konuda gene başarılı bir performans sergilemişsiniz 2022 yılında 15 adet sanatsal 
eser kazandırmayı planlamışsınız. Yani anıt, heykel… Yapmayın demiyoruz, yapın elbette ki bu konuda 
başarılı bir performans sergilemişsiniz, 15 yapmamışsınız 21 adet yapmışsınız. Sizi tebrik ediyorum. 
Keşke bunu yaparken Şirinyer Parkı Sosyal Tesisleri’ni de yapmış olsaydınız. Şirinyer Parkı Sosyal 
Tesisleri nerede biliyor musunuz arkadaşlar? Sizin o sürekli fotoğrafını gösterdiğiniz Buca Cezaevine 
yürüme mesafesi 10 dakika, yürüme mesafesi 10 dakika. Oraya da bir el atarsanız sevineceğim. Şimdi 
Kıymetli Arkadaşlar size birkaç rakam vereceğim, birkaç rakam vereceğim, hızlı hızlı geçeceğim ve 
sizin mazeretleriniz üzerinden bir şey yapacağım... 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey 50 dakikayı bulduk. Biraz… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, şimdi hızlı hızlı… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, yapımı tamamlanacak yaya alt ve üst geçit sayımız 3’müş hedef,  1olmuş. Bir 
mazeret bulmuşsunuz, “Ekonomi” demişsiniz. Asfalt serim 1 milyon 450 binmiş, 773 bin yapmışlar. 
Bunlara da mazeret bulmuşsunuz. Bunları böyle bir hızlı, hızlı geçeyim; ama size çok ilginç bir rakam 
vereceğim. Demişsiniz ki, “Kemeraltı” bakın, burayı çok iyi dinlemenizi istiyorum arkadaşlar. 
Kemeraltı Bölgesi Alt ve Üst Yapı Çalışması tamamlanma oranı, tamamlanma oranı… Hedefiniz 
neymiş? %40. Tamamlanma oranı hedefiniz; %40. Yapılan, gerçekleşen %5, %5. %35’lik bir sapmanız 
var. Peki, neden bu kadar %35’lik bir sapmanız var? Sizin mazeretinizi okuyorum… Yalnız bunu yazan 
arkadaşı gerçekten tebrik ediyorum. Tam film senaristi, tam film senaristi. Dizi senaristi olabilir. 
“Altyapı çalışmaları sırasında tarihi eser çıkması riskini…” Bakın bakın, “Altyapı çalışmaları 
sırasında tarihi eser çıkması riskini aza indirgemek ve işin yapım sürecini sekteye uğramasını önlemek 
için projeler tekrar ele alınmış.” 8 bin yıllık tarihi olan şehrin, Kemeraltı'nın altındaki tarihi eserlerin 
çıkmasının riskini aza indireceklermiş. Nasıl indireceksiniz? Kemeraltı'nı buradan alıp başka bir yere mi 
taşıyacaksınız? Şunu diyemediniz arkadaşlar; “Biz o işe başladık, firmayı ödeme yapamadık, firma da 
gitti, kaçtı gitti, bu iş de elimizde kaldı.” diyemediniz. İşin gerçeği bu. Sonra ne yapmıştınız? “Mevcut 
İZBETON bakım dosyası kapsamında çalışmalara başladık.” İşte Kemeraltı'nın durumu bu Kıymetli 
arkadaşlar. Onlarca, yüzlerce vaatte bulundunuz ve bu vaatlerin neredeyse %90, %95’ini 
gerçekleştiremediniz. Ben sadece birkaçını size sıraladım. Çok da vaktinizi gerçekten almak 
istemiyorum. Şimdi bu vaat meselesi gelince, deyince aklıma merhum Süleyman DEMİREL'in iki 
anahtar vaadi geliyor arkadaşlar, iki anahtar vaadi. Biliyorsunuz rahmetli… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Biliyorsunuz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Rahmetli… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, evet, evet… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Rahmetli, evet vaatlerden bahsediyorum, bekle… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
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Şimdi rahmetli, rahmetli bir vaatte bulunmuş. Demiş ki; “Ben seçimi kazanırsam 2 anahtar vereceğim.” 
Ya da şunu yapacağım demiş. Fark etmez… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  İki anahtar değil de başka bir şey demiş. Evet. Bir 
fazlasını demiş… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Hadi 
bakalım, neyse… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Mesele o değil. Mesele neyi vaat ettiği değil… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Sen çok iyi biliyorsun onu. Ben demiş, “Şunu 
yapacağım.” demiş, bol keseden vaatte bulunmuş. Sonra seçimi kazanmış… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Başbakanlık koltuğuna oturmuş, 
danışmanları koşa, koşa gelmiş. “Efendim” demiş, siz böyle böyle vaatlerde bulundunuz ve bu vaatlerde 
bulunurken de altını çizerek belirttiniz. Süleyman Bey, rahmetli çok güzel bir cevap vermiş; “Şimdi de 
üstünü çiziyorum.” demiş. Siz bu vaatlerin üstümü çizmişsiniz arkadaşlar, Sayın Başkan üstünü 
çizmişsiniz… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, 
evet. Şimdi, şimdi… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Demek ki kısacası biz burada aslında İzmir Büyükşehir Belediyesinin Faaliyet Raporu’nu 
oylamayacağız, Faaliyet Raporu’nu görüşmüyoruz. Biz burada neyi görüşüyoruz? İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin mazeret raporunu görüşüyoruz, beceriksizlik vesikasını görüşüyoruz ve oylayacağız 
Kıymetli Arkadaşlarım… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Şimdi, bütün bu yapılmayanlara rağmen İzmir Büyükşehir Belediyesi finansal açıdan ne 
durumda? Borç 5 kat artmış, binlerce gayrimenkul satılmış ama Sayın Başkan sürekli çıkıyor, “Biz 40 
veriyoruz, 1 alıyoruz, 40 veriyoruz, 1 alıyoruz…” Özellikle gittim, geldim arkadaşlar bunu Sayın 
Başkan'a hediye edeceğim. Burada İzmir Yatırımları, burada İzmir yatırımları… Tabii ansiklopedilere 
sığmaz da yatırımlar, bunları Sayın Başkana hediye edeceğim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Evet, “40 veriyoruz, 1 alıyoruz. 40 veriyoruz, 1 
alıyoruz…” (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi bu 
söylemde açıkçası… Açıkçası bu söylem de, açıkçası bu söylem de gerçekten bana çok faşizan bir 
söylem olarak geliyor arkadaşlar, çok faşizan bir söylem. “Sosyal Demokratım” diyen birinin ağzına hiç 
yakışmayan bir söylem. Ne demek 40 veriyoruz 1 alıyoruz? Yani İzmir Büyükşehir… İzmir'de üretimi 
yapılmış ama Hakkari'nin bilmem ne köyünde tüketimi yapılan bir sigaradan alınan vergiden Hakkari'ye 
yatırım yapmayacağız. Ya da Konya'ya şuraya, buraya yatırım yapmayacağız… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Demagoji yapma. 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi… Demagoji yapmıyorum, gerçekleri söylüyorum, gerçekleri 
söylüyorum… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
 MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar... 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi size oy vermeyen...  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: İzmir… Sayın Başkan toparlıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL, toparlayalım lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan tabii bunları söylerken Merkezi Bütçe’den gelen payı, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin bütçesinin %94’ü Merkezi Bütçe’den geldiğini de kimseye söylemiyor. 
%94’ü İzmir Büyükşehir Belediyesinin Merkezi Bütçe’den geliyor arkadaşlar Hiç kesinti yapılmaksızın, 
zamanında tıkır tıkır ödeniyor. Ama siz bu parayı İzmir'e ve İzmirlilere harcamıyorsunuz Kıymetli 
Arkadaşlar. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, bu kadar para geliyor, yatırım yok, sosyal yardımlarda durum iç 
açıcı değil. İzmir'in sorunlarını çözmüyorsunuz. Peki, ne yapıyorsunuz? Şimdi ona gelelim. Evet, 
elimde, bir belge var, İzmir Büyükşehir Belediyesinin, İzmir Büyükşehir Belediyesinin vermiş olduğu 
bir belge. Kıymetli arkadaşlar bekleyin. İZBETON, kentsel dönüşüm yapmayan İZBETON, kentsel 
dönüşüm yapmayan İZBETON, yol yapmayan asfalt dökmeyen İZBETON. Aralık 2022, Ocak 2023, 
Mart 2023 tarihlerinde 3 ayda adında İzmir olan, adında İzmir olan ama gazetecilik faaliyetinin dışında 
her türlü faaliyeti yapan bir gazeteye 506 milyon para vermiş arkadaşlar İz Gazete. 506 milyon. İz  
Gazete’ye kim veriyor? Kim veriyor bunu? İZBETON veriyor. Diğer gazetelere veriyor musunuz? 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Diğer basın 
kuruluşlarına veriyor musunuz? Hayır… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Hani İzmir'in basını? Hani İzmir'in yerel basını? Buna niye veriyorsunuz, İz 



 33

Gazete’ye? İşte paralar nereye gidiyor arkadaşlar? Şimdi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi, İzmir Büyükşehir Belediyesi bir ihale 
yapmış “Çiçek Süsleme İhalesi” Kıymetli Arkadaşlar. Çiçek, bakın çiçek alma ihalesi değil, Çiçek 
Süsleme İhalesi, 2 milyon 298 bin. İzmir Büyükşehir Belediyesi başka bir ihale yapmış. Ne yapmış? 
Hemen söylüyorum, hemen söylüyorum, yapılmayanları yapılıyormuş gibi göstermek için tanıtım 
faaliyetleri yapmış, dijital basın hizmeti almış, bunun miktarı da yaklaşık 5 milyon 370 bin arkadaşlar, 5 
milyon 370 bin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL, toplayalım artık. 
ÖZGÜR HIZAL: Denetim Komisyonu Üyemiz Ali Bey bununla ilgili gerekli bilgileri verecek. Sosyal 
Hizmetler Daire Başkanlığı bir ihale yapmış. Ben bu ihaleyi burada söyledim. Pazarlık usulüyle 
yaptığınız bir ihaleydi. Muhtelif gıda ürünleri aldınız. Aldığınız o muhtelif gıda ürünlerinde, şekere, 
şekere iki katı fazla para verdiniz Arkadaşlar, Sayın Başkan. İhbar ediyorum, ihbar ediyorum, gerekli 
işlemleri yapınız, gerekli işlemleri yapınız Sayın Başkan. Kamu zararı. Çünkü “Kamu Zararı” 
diyorsunuz ya. İzmirlilere kullandığınız, İzmirlilere, ESHOT'a kullandığınız paraya “Kamu Zararı” 
diyorsunuz ya. Asıl kamu zararı burada. Asıl kamu zararı burada. Ali Bey bununla ilgili detaylı bilgileri 
verecek. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın HIZAL toplayalım artık. 
ÖZGÜR HIZAL: Toparlıyorum Sayın Başkan.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Bitti yani süremiz bitti.  
ÖZGÜR HIZAL: Tamam, teşekkür ederim. Şimdi, demek ki verdiğiniz birçok sözü yerine 
getiremediniz. İzmir'in sorunlarını ortadan kaldırmak için herhangi bir faaliyet içerisine tam manasıyla 
giremediniz. Finansal açıdan İzmir Büyükşehir Belediyesini iflasa sürüklediniz. Bir, bir burada adeta 
Seferihisar'ın büyük örneğini görüyoruz arkadaşlar. Maalesef Seferihisar’da yaşadığımız hadisenin 
büyük örneğini burada görüyoruz. Seferihisar’ı İzmir Büyükşehir Belediyesi şuanda kurtarmaya 
çalışıyor ama İzmir Büyükşehir Belediyesini kurtaramayacaksınız. Oda bize nasip olacak merak 
etmeyin. 2024 yılından sonra biz kurtaracağız hiç endişelenmeyin… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi Kıymetli arkadaşlar tabii…   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:   Sayın HIZAL, 1 dakikada toparlayın lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Tüm bunları… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:   Lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Tüm bunları yapamadığınız için gündem olmak zorundasınız. Özellikle Sayın 
Başkan Tunç SOYER gündem olmak zorunda… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ülkenin gündemine gelmek zorunda. Bunun için 
neler yapmış? Biraz ona bakalım. İzmir'in Kurtuluşunun 100. yılını, İzmir'in Kurtuluşunun 100. yılını 
bir sanatçının konserine indirgemiş. Günlerce bu konseri konuşmuş ve bu konseri konuşturtmuş, İzmir'in 
Kurtuluşunun 100. yılını arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Evet, sonrasında o gün sahneye çıkmış, kendisinin ifadesiyle söylüyorum, ne yapmış? 
İlkokul tarih bilgisiyle, tarihi şahsiyetleri, bir tarihçi edasıyla vatan haini ilan etmiş ve Atatürk'ün 
arkasına sığınmış. Aynı kişi, aynı kişi bu kez ne yapmış, bu kez ne yapmış? Kendi finansını iflasa 
sürükleyen, kendi iktisadını iflasa sürükleyen aynı kişi, bu sefer gelmiş İktisat Kongresi düzenlemiş, 
İktisat Kongresi düzenlemiş… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:   Sayın HIZAL, Sayın HIZAL toparlayın… Lütfen, son cümlelerinizi 
alayım. 
ÖZGÜR HIZAL: Ama İktisat Kongresinde… Sayın Başkan lütfen. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Son cümlelerinizi alayım. 
ÖZGÜR HIZAL: Ama İktisat Kongresinde, bu İktisat Kongresinde… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Son cümlelerinizi alalım. 
ÖZGÜR HIZAL: Kuruluşun ve Kurtuluşun kenti olan İzmir’de… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:   Özgür Bey, Sayın HIZAL... 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan bekleyin lütfen… İktisat Kongresinde.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yahu Sayın Başkan. 
ÖZGÜR HIZAL: İktisat Kongresinde yüz yıllık… Sayın Başkan… “Yüz yıllık Cumhuriyetle 
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hesaplaşacağız.” diyenleri, diyenlerin sözcülerini buraya çıkartıp… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Diyenleri… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Sözcüleri buraya çıkartıp…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL. 
ÖZGÜR HIZAL: Senin, senin masa altına sakladığın… Senin masa altına sakladığın İttifak Ortağın o.  
SALONDAN: Senin masanın üzerinde… 
ÖZGÜR HIZAL: Senin masa altına sakladığın İttifak Ortağın o. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Buraya çıkartıp ATATÜRK’e, Mustafa Kemal ATATÜRK'e… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:   Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Rüşvetci suçlamasında bulundunuz. Bunu siz yaptınız… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Demokrasi anlayışınız bu, bu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: O gün bunu yapacaktınız Arkadaşlar, o gün... 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL. 
ÖZGÜR HIZAL: Alkışlamayacaktınız, o gün masaları vuracaktınız.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL. 
ÖZGÜR HIZAL: Yazık, gerçekten çok yazık. Evet. Sayın Başkan.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli arkadaşlar herkes yerine oturur mu? Yeriniz 
oturur musun? Yerinize oturur musunuz lütfen?  Yerinize… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, bir dakika. Yerinize… Sayın BOZTEPE 
yerinize oturur musunuz? Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Arkadaşlar, bakın, Sayın HIZAL…   
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 1 saati geçti, bu... 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, benim süre meselem değil. Şu… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın… 
ÖZGÜR HIZAL:  Şu salonun durumunu düzeltmek zorundasınız. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Birinci saatin sonunda… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan toparlıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hiç bir şey düzeltmeyeceğim… 
ÖZGÜR HIZAL: Salonun durumunu düzeltmek zorundasınız. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Siz, Meclis Başkan Vekilisiniz, Meclis Başkan Vekilisiniz.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sözünüzü tamamlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Ben konuşurken sıraları yumruklatıyorsunuz Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sözünüzü tamamlayın. Sözünüzü tamamlayın, bitirin Değerli 
Arkadaşlar, bakın, sınırları zorlayan bir şeydir bu. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 40 dakika hakkı vardır, 60 dakikayı kullandı, hala 
devam ediyor. Sözünüzü…. Defalarca uyarmama rağmen… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen tamamlayın... Sayın HIZAL lütfen tamamlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen sühunetle bitirelim şunu. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan. Benim süre meselem değil. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen tamamlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Salonun durumuyla ilgili müdahale edeceksiniz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Salonun durumu uygun, buyurun. 



 35

ÖZGÜR HIZAL: Müdahale edeceksiniz… Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Son sözünüzü alayım, son sözünüzü alıyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, son söz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
SALONDAN: Tamam, bitirsin Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, bitirsin. Sayın HIZAL lütfen bitirir misiniz? 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL? 
ÖZGÜR HIZAL: Evet Keşke arkadaşlar, o gün bu sözleri söyleyenleri alkışlamayıp da o gün sıraları 
yumruklasaydınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) O 
gün keşke yumruklasaydınız arkadaşlar.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederiz. 
ÖZGÜR HIZAL: Hayır bitmedi Sayın Başkan, bitiriyorum. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
 MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır Arkadaşlar, böyle bir şey yok. 
ÖZGÜR HIZAL: Bitiriyorum Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Böyle bir şey yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Sözümü bağlıyorum. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cümlenizi tamamlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Sözümü bağlıyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cümlenizi tamamlayın lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan bağlıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Oyumuzu söyleyeceğim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Bekleyin, sabırlı olun… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: “Daha bitmedi.” diyemezsiniz, böyle bir şey yok yahu. Sözünüzü 
tamamlayacaksınız Özgür Bey. 
ÖZGÜR HIZAL: Sabırlı olun. Sayın Başkan sesinizi yükseltmeden, sesinizi yükseltmeden, sakin 
sakin, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Allah aşkına bakın. Bakın yani… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, dediğim gibi… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Dediğim gibi… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen sözünüzü tamamlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Tamamlıyorum Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, dediğim gibi, dediğim gibi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar sözünü tamamlıyor, bitiyor lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Bitiriyorum. Dediğim gibi adı faaliyet olan ama gerçekte mazeretlerle dolu 2022 Yılı 
Faaliyet Raporu’muza da üzülerek bu yıl da olumsuz yönde oy kullanacağımızı söyler, saygıyla 
huzurlarınızdan ayrılıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim Sayın HIZAL, teşekkür ederim. Milliyetçi Hareket 
Partisi adına Sayın Cüneyt UMUTLU Arkadaşımızı kürsüye davet ediyorum. Buyurun. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Buyurun Sayın UMUTLU. 
CÜNEYT UMUTLU: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Belediyemizin Değerli 
Bürokratları, Çalışanlarımız, Basın Mensupları öncelikle hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. Tabii 
saatler ilerledi, iftar vakti de yaklaştı. Ben tüm Meclis Üyesi Arkadaşları biraz daha sükûnete davet 
ediyorum. İki tane Grup Başkan Vekilimiz tabii olumlu, olumsuz tüm değerlendirmelerini yaptılar. 
Şimdi, öncelikle yaklaşık iki Faaliyet Raporu hazırlanmış burada. Yaklaşık toplamında 500 sayfalık. 
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Burada emeği geçen tüm Çalışanlarımıza, Bürokratlarımıza, emeği geçen herkese çok teşekkür 
ediyorum. Gerçekten zor bir iş. Biz de Bergama’da Belediye’de yöneticilik faaliyetinde bulunuyoruz. 
Onların hakları ödenmez. Öncelikle onlara da çok teşekkür ediyorum. Şimdi, Değerli Arkadaşlar, 
ülkemiz ve ilimiz gerçekten son 4 yılda inanılmaz, olağanüstü felaketlerle karşı karşıya kaldı. İşte 30 
Ekim malum İzmir depremini yaşadık. Arkasından ülkemiz yangın ve sellerle boğuştu. Bir diğer taraftan 
2 yıl pandemiyi yaşadık, evlerimizden dışarıya çıkamadık. Arkasından, işte asrın felaketi cümlesi bile 
aslında az gelir. İşte Kahramanmaraş ve çevresindeki illerde yaşadığımız o acı felaket. Şimdi bunları 
niye söyledim? Tüm Belediyelerimiz için geçerli, bunlar aslında mazeret makamları değiliz tabii 
Belediyeler olarak; ama bunlar gerçekten de çok geçerli mazeretler yani kolay değil bu şartlarda 
Belediyecilik hizmetlerini yerine getirmek. Bu olağanüstü şartlarda bu Faaliyet Raporlarını 
gerçekleştirmek gerçekten kolay işler değil. Burada kalkıp Faaliyet Raporlarının içerisindeki ufak tefek 
işte aksaklıkları, hataları, tutturulamamış hedeflerin altını çizerek burada sizleri meşgul etmek 
istemiyorum. Ancak tabii ki söylememiz gereken şeyler var. Yani sahada özellikle söylememiz gereken 
şeyler var. Bunları söylemeden geçemeyeceğiz. Özellikle İzmir’e dışarıdan gelen vatandaşlarımızın çok 
defalarca dile getirdiği, önümüzü keserek dile getirdiği sorunlar var. Bunlar başta neler? İzmir’e dış 
ilçelerden geldiğiniz de bizim ilk karşılayan şey trafik. Trafik hakkında İzmir Büyükşehir Belediyemiz 
kanımca, kendi Partimizin görüşü olarak da üzerine düşen vazifeleri yerine getirmemiştir. Trafik bir 
sorundur İzmir’de. İkinci sorun koku. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ama onu… 
CÜNEYT UMUTLU: Evet, yanlış duymadınız koku. Şimdi bundan… 43 yaşındayım, bundan 7-8… 
İşte 7-8 yaşlarında, yaklaşık 35 sene önce dış ilçelerden İzmir’e gelirken otobüslerde sigara içilirdi. Biz, 
işte Basmane taraflarına veya o civarlara gelirken yanımızdaki insanlar sigara yaksın da o kokuyu 
duymayalım. Sigara kokusu bize daha tatlı gelirdi. Yaklaşık 25 yıldır, 30 yıldır biz bu soruna çözüm 
bulamamışız arkadaşlar. Bu bizim önümüzdeki bir gerçek. Bakın, hamaset yapmıyorum. Bugün gelirken 
de hatta şoför arkadaşıma da söyledim; “Sen de alıyor musun aynı kokuyu?” 4 yıldır zaten duyuyoruz. 
Acaba buraya gelirken de aynı kokuyu alabilecek mi diye baktık. Evet, aynı koku hâlâ yerinde duruyor. 
Çiğli ve çevresinde, buraya gelirken işte Basmane tarafında... Ara ara dönemlerde bu koku kesilmiş 
ancak çok basit gibi görünen aslında bu durum hâlâ devam ediyor. Buna ne zaman çözüm bulacağız? 
Soru işareti bir kenarda bekliyor. İlçelerdeki arıtmalar… Arkadaşlar, ilçelerdeki arıtmalarımız 
çalışmıyor, çalışanlar da sağlıklı çalışmıyor. Özellikle bizim Bakırçay bölgesinde çiftçilerimizden gelen 
videolar var. Yani oradan gelen pisliklerde o Bakırçay’dan aldıkları sulama motorları, o gelen pislikler 
yüzünden tıkanıyor. Bakın, burada tabii göstermem çok uygun olmaz bu iftar saatinde. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Grup Başkan Vekilim, yani müdahale etmek için söylemiyorum 
ama ayın sonunda İZSU Genel Kurulu’nda zaten bunları detaylı konuşacağız. 
CÜNEYT UMUTLU: Çok ayrıntıya girmeyeceğim farkındayım Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
CÜNEYT UMUTLU: Çok ayrıntıya girmeyeceğim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam tamam, teşekkür ederim. 
CÜNEYT UMUTLU: Hızlı geçiyorum, çok da uzatmayacağım zaten konuyu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Diğer konulara zaman… 
CÜNEYT UMUTLU: Yani bu Faaliyet Raporlarını… Söylememiz gereken şeyler arkadaşlar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İZSU’yu konuşacağız da onun için diyorum ben. 
CÜNEYT UMUTLU: Anladım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bu bahsettiğimiz konular İZSU Genel Kuruluna… 
CÜNEYT UMUTLU:. Tamam, tamam, anladım Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Orada zamanımız olacak. 
CÜNEYT UMUTLU: Şimdi, bu konuları o zaman İZSU Genel… Birkaç tane daha konu var.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
CÜNEYT UMUTLU: İZSU Genel Kurulu’nda konuşmak üzere erteleyeyim. Şimdi Murat Bey’in 
siyasi kararlarımızın sonuçlarından bahsetti. Siyasi karar aldığımız, siyasi kararların ne tür sonuçlar 
getirebileceğinden bahsetti ve bunları sanki bir Türkiye Büyük Millet Meclisi edasında sundu bizlere. 
Ankara’ya giden ayak seslerini duyduk önümüzdeki dönemlerle ilgili... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzmir Büyükşehir Belediyesi’nden çok kendimizi 
TBMM’de hissettik. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ne güzel. 
CÜNEYT UMUTLU: Bunu iyi anlamda söylüyorum, yakıştırdım da konuşmalarınızla, hitabınızla. 
Şimdi siyasi… Verdiğimiz siyasi kararların sonuçları işte 25 yıldır duyduğumuz bu koku. Evet, 25 yıldır 
çektiğimiz bu trafik. Şimdi, elinde bir görsel gördüm ben Murat Bey’in, Buca Cezaevi Alanının 
yapılması istenen görsel. Burada Bergamalı Meclis Üyelerimiz de var. O görseli ben şeye benzettim. 
Bizim Bergama’da şu an %80 seviyelerine geldi, %60-%70 seviyelerine geldi. Millet Bahçesine 
benzettim. Ekim ayında açacağız inşallah. Sizin Buca’da görmek istediğiniz şey aslında orada 
Bergama’da yaptığımız Millet Bahçesi. Aynısı, çok benzettim ben ona. Peki, bunu niye söylüyorum? 
Büyükşehir Belediyemiz buna iptal davası açtı. Şimdi Buca’da aynı şeyi istiyorsunuz, Bergama’da 
istemiyorsunuz. Şimdi… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Oradaki imar planlarına açılan bir dava ama sonuçta orada yapılacak olan bir hizmetin 
engellenmesi. Orada… Oradaki etrafındaki çevre dükkânlar kaldırılırken de oradaki engellemelerle biz 
boğuştuk. Oradaki verdiğiniz destek, engellemeye çalışanlara verdiğiniz destek ortada. Şimdi Buca 
Cezaevi’ne yaptığınızla, Bergama’da yaptığınız çok tezat, çok tezat işler. Bunu net bir şekilde ifade 
edeyim. O görsel, tıpkı koyun buradan ikisini, yan yana koyalım Bergama’daki Millet Bahçesi ile sizin 
Buca Cezaevi’ne yapılmasını istediğiniz görsel aynı. Hiçbir fark yok. Buradaki tezatlığı da söylemeden 
geçemeyeceğim. Şimdi kadın… Belediyemizdeki kadın sayımızın artırılması inşallah bu 2 bin… “2 bin 
civarlarında” dediniz herhalde inşallah 5 binlere çıkar. Yarı yarıyadan daha fazlaya çıkar. Ülkemizde 
inşallah böyle olur, Meclisimizde böyle olur. Katılıyorum temennilerinize; ama bu Belediyeyi siz MHP 
Belediyesi’nden devir almadınız, burasını zaten bir Cumhuriyet Halk Partisi Belediyesi yönetiyordu. 
Yani bu, eğer daha önce az bir sayıyla kadın çalışanımız varsa yine bu sizin 25 yıldır gelen 
yönetiminizden devam eden, geçmişteki sorunların devamı niteliğinde bir sorundur. Bunu da belirtmek 
isterim. Yani son 4 yılı geriye dönük 20 yıldan koparamazsınız. Koparamazsınız bu mümkün değil. 
Şimdi, İzmirlilerin, İzmirli vatandaşlarımızın… Çok uzatmayacağım. Siyasi olarak sizlere verdiği bir 
siyasi kredi var. Bunun farkındayız. Belki, biz düzgün muhalefet yapamadık, o yüzden. Vatandaşımızın 
tercihi… Ama ben buradan hem bir not düşmek adına hem de uyarı anlamında bir şey söyleyeyim; bu 
krediniz bitmek üzere, hatta eksiye geçmiş diyebilirim. Ek hesaptan yiyorsunuz. Yaklaşık 11 ay sonra 
tekrar kantara çıkacağız yerel yönetimler olarak. Bu Faaliyet Raporu’nu işte 1 yıllık, 4 yıllık vesaire en 
iyi kantar orası. Önümüzdeki 31 Mart 2024 yılında tekrar yerel seçimlerde aslında Faaliyet Raporlarını 
orada halkımız kendi vicdanlarıyla oylayacak. Ancak tekrar ediyorum, gerçekten krediniz bitmek üzere. 
Çöp sorunu; evet, Harmandalı. Vahşi depolama bitti, doldu, taştı. Bir kamyon dâhi almıyor. Bergama… 
Bergama UNESCO Şehri, ilkler şehri. Yani yaklaşık 100 kilometre mesafeden biz çöp kamyonlarını da 
mı taşıyacağız? Bergama’yı çöplük haline mi getireceğiz? Orada trafiğe vermiş olduğu yük, oradaki o 
kamyonlardan akan o sular, o pislikler… Yani yaklaşık 400 bin yabancı turisti ağırladığımız ilçemizde 
bu manzaralarla, biz, bunu karşı karşıya mı getirelim? Yabancı diyorum yerli değil, yerli hariç. Yani 
çözüm bu mudur? Buradan kısaca son cümlemi ifade edeyim. İzmirliler, bu hizmetsizliği hak etmiyor. 
Biz bu Faaliyet Raporu’na bu yüzden olumsuz yönde görüş bildireceğiz. Teşekkür ediyorum. Saygılar 
sunuyorum. (9 dakika 30 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın UMUTLU’ya çok teşekkür ederim. Şimdi de İYİ Parti 
adına Sayın Grup Başkan Vekili Kemal SEVİNÇ. Buyurun Kemal Bey. 
KEMAL SEVİNÇ: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Belediyemizin Değerli Birim 
Amirleri, Basınımızın Saygın Temsilcileri, hepinizi İYİ Parti Grubu adına saygıyla selamlıyorum. 2022 
yılı Faaliyet Raporu hakkında görüşmeler yapmaktayız. İdare adına söz alan Cumhuriyet Halk Partisi 
Grup Başkan Vekili Sayın Murat AYDIN Kardeşim önce bir Türkiye turuna çıktı. Meclis’ten 
İzmir’imize geldi, bizleri geniş kapsamlı bilgilendirdi. Yapılan çalışmalar hakkında, amaç hedefler 
hakkında geniş kapsamlı bilgiler verdi. Kendisine teşekkür ediyorum. Yine AK Parti Grubu adına söz 
alan Grup Başkan Vekilimiz Sayın Özgür HIZAL Kardeşim, yapılan çalışmalara farklı bir açıdan baktı. 
Görüş ve düşüncelerini bizlere aktardı. Özgür Kardeşim’e de teşekkür ediyorum. Milliyetçi Hareket 
Partisi adına söz alan Grup Başkan Vekilimiz Sayın Cüneyt UMUTLU Kardeşim de bir kısım proje 
başlıklarına değindi. Trafikten, çevre konularına kadar. Bu husustaki düşüncelerini dile getirdi. Faaliyet 
Raporu anlamında da çalışanlarımıza teşekkürlerini iletti. Bu dile getirilen konularda idare, kendine 
düşen çalışmaları mutlaka yapacaktır arkadaşlarım. Hepimizin amacı; daha güzel, daha sağlıklı bir kenti 
oluşturmak. Değerli Arkadaşlarım, 4 yılımızı geride bıraktık, son yıl içerisindeyiz. Yaşanan salgın, 
deprem, şiddetli yağmurlar… Yağmurlara rağmen idare bu süreçlerde gereken önlemleri almış, almaya 
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da devam etmektedir. Belediyemiz, 2020-2024 Stratejik Program çerçevesinde arzu edilen hedeflerine 
ulaşacağına inanmaktayız. ESHOT Genel Müdürlüğümüz, bu yıl 80. yılını kutluyor. Ulaşımda lider 
kuruluşumuz dün olduğu gibi bugün de özveriyle başarılı bir şekilde görev yapıyor. 11 ilimizi etkisi 
altına alan, tüm ülkemizi derin bir yasa boğan deprem bölgesinde yaptığı ve yapmaya devam ettiği 
başarılı çalışmaları ile göğsümüzü kabartmıştır. Bir fabrika gibi çalışarak kurduğu konteyner alanları, 
körüklü otobüslerdeki dönüştürdüğü barınma, yemek, hasta bakım üniteleri gurur verici çalışmalar 
olmuştur. 2022 yılı Faaliyet Raporu’nda emeği geçen başta Sayın Başkan’ımız Tunç SOYER, ESHOT 
Genel Müdürümüz Sayın Erhan BEY ve Genel Müdür Yardımcılarına, Birim Amirlerine, tüm ESHOT 
Çalışanlarına, Büyükşehir Genel Sekreterimiz Sayın Barış KARCI’ya ve Genel Sekreter Yardımcılarına, 
Daire Başkanlarına ve Birim Amirlerine, Belediye Çalışanlarına ayrı ayrı teşekkür ediyorum. 2022 yılı 
Faaliyet Raporu’nun hayırlı olmasını diliyorum. Grubumuzun oyu olumlu olacaktır. Saygılarımı 
sunuyorum. (4 dakika 3 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, çok teşekkür ederiz. İYİ Parti Grup Başkan Vekili Sayın 
SEVİNÇ’e teşekkür ederiz. Değerli Arkadaşlar, şimdi Meclis Üyesi Arkadaşlarımızın bu konudaki 
görüşlerine başvuracağız. Yani konuyla ilgili Meclis Üyesi Arkadaşlarıma söz vereceğim. Söz almak 
isteyen arkadaşlarımız sırayla söz vereceğim. Önce Sayın ÇAMURLU’ya söz vereceğim. Buyurun 
Sayın ÇAMURLU.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: ÇAMUR Başkan’ım 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: ÇAMUR özür dilerim, özür dilerim. Çok özür dilerim… ÇAMUR. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Soy ismim çok esprilere konu olduğu için yani Çamurlu, Çamuroğlu, 
Çamursuz… Alışkınım yani hiç önemli değil. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Benim, benimki de hep öyle oluyor. Özuslu, Özusta, Uslu… 
Karışıyor. Buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyelerim ben de Cumhuriyet Halk Partisi 
Grubu adına ESHOT’un 2022 Faaliyet Raporu hakkındaki görüşlerimizi bildirmek için 
huzurunuzdayım. Ama buna geçmeden önce hatırlatmak istediğim bir konu var. Bugün 68. gün. 
Ülkemizi, 11 ilin yanında bizleri de derinden sarsan deprem felaketinin ardından ESHOT Genel 
Müdürlüğümüzün orada yapmış olduğu insani çalışmalar için öncelikle teşekkür ederek konuya girmek 
istedim. Biz, 2022 yılı Faaliyet Raporunu görüşeceğiz. O yüzden 2022 yılının bizler açısından, ülkemiz 
açısından, vatandaş açısından nasıl geçtiğini bildirmek istiyorum sizlere. Akaryakıt fiyatları ve 
elektrikteki zamlar, biliyorsunuz bütün yurttaşımızı derinden etkiledi. Hatta insanlar daha ucuz, 50 
kuruş, 30 kuruş daha ucuz mazot almak için kilometrelerce kuyruklar oluşturdu. Yaz günü daha fazla 
buzdolabı kullanmamak için buzdolaplarını kapattılar, klimalarını kullanmadılar. Böyle bir süreçten 
geçtik ve hala geçmeye devam ediyoruz ve tüm bunlara rağmen, özellikle ESHOT Genel Müdürlüğü 
gibi hizmet verirken akaryakıt zamlarından, elektrik zamlarından ve personel giderlerinden çok 
etkilenen bir kurumun 2022 yılını nasıl geçirmiş olduğunu şimdi hep birlikte göreceğiz. Bütün bu 
olumsuzluklara rağmen 2022 Faaliyet Raporunu incelediğimizde, ESHOT Genel Müdürlüğümüzün 
Değerli Emekçilerinin her birinin 4,5 milyon İzmirli, kentlimize ve deprem dolayısıyla dışarıdan göç 
edenlere canhıraş bir hizmet vermek için çalıştığını gözlemliyoruz. 6360 sayılı Kanundan sonra 
biliyorsunuz ESHOT Genel Müdürlüğünün de yetki alanı genişledi. Yani Beydağ’dan Kınık’a İzmir’in 
bütün 30 ilçesinde hizmet verme zorunluluğu doğdu. Hizmet alanının genişlemesine paralel biçimde 
ESHOT, yeni uygulamalar geliştirerek 2020-2024 stratejik planında belirtilen hedeflere yönelik 2022 
faaliyetlerini İzmirlilere çok iyi bir ulaşım hizmeti sunmak için ortaya koymuş olduğunu görüyoruz. 
Kurumumuzun 2022 Raporuna baktığımızda kamu kaynaklarının mali saydamlık esaslarına uygun 
olarak etkili, verimli, ekonomik kullanıldığını görüyoruz. Özellikle personelin bu şehre, bu halka hizmet 
etmek için kendini İzmir’e aidiyet duygusu ile İzmir Halkına en nitelikli toplu ulaşım hizmetini 
sunmaya gayret ettiğini açık bir şekilde gözlemlemekteyiz. Bu çalışmaları şimdi sizlere özetlemeye 
çalışacağım. ESHOT 4,5 milyon İzmirliye hizmet etmek için şu anda 1735 otobüsü ile 391 hatta, 100 
milyon kilometre yol ve 7 milyon sefer yaparak 30 ilçemizi kapsayan geniş ulaşım ağı içerisinde yaygın 
ve erişilebilir bir hizmet vermektedir. 236 adet solo otobüs ve 170 adet körüklü otobüs, 47 adet minibüs 
ve 4 adet dezavantajlıların kullanımına uygun özel yapım otobüs olmak üzere 457 adet otobüs alımı 
gerçekleştirmiştir. Stratejik Plan’da, 5 yılda 500 otobüs alma hedefi olan bir kurum için 3 yıl içinde 457 
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otobüs alımıyla bu oranı %91 oranında gerçekleştirdiğini gözlemlemekteyiz. ESHOT’da 457, 
İZULAŞ’ta 16, İZTAŞIT projesi kapsamında Seferihisar, Kiraz ve Menemen’de 143 adet olmak üzere 
toplam 616 yeni otobüs halkımızın hizmetine sunulmuştur. Hani az önce Özgür Bey konuşmasında 
ulaşımdaki sıkıntının giderilmesi için bizlerin, “Toplu ulaşımı kulanın araçlarınızı kullanmayın.” diye 
bir önerimiz olduğunu gülerek bir espriyle anlattı ya aslında kendileri anlamamış. ESHOT olarak biz 
kendimize o kadar güveniyoruz ki aldığımız araçlar o kadar konforlu, o kadar kaliteli, o kadar insanın 
binmek isteyeceği şekilde donanımlanmış ki biz İzmirliye diyoruz ki… 
ÖZGÜR HIZAL: Hangi hat için? 
GAMZE GÜL ÇAMUR:  “Siz araçlarınızı siz araçlarınızı bırakın, gelin toplu ulaşımı kullanın”... 
ÖZGÜR HIZAL: Gamze Hanım hangi hat için söylüyorsunuz? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 330. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Devam edin lütfen. Sayın HIZAL... 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Toplu ulaşım sisteminde %61 payı olan lastik tekerlekli araçlarda ortalama 
yaş 11.2 iken bu süreçte Türkiye’nin ortalamasının çok çok altına 6.44’e düşürülmüştür. Yani filomuz 
gençleştirilmiştir. Ayrıca bizlerin trafik yoğunluğundan dolayı kullanılamayan ancak trafik 
yoğunluğunun az olduğu ve kullanılabilir yerleri ilçelerimize, ülkenin genelindeki ilçelere 175 tane 
otobüsü hibe etmişiz. İZTAŞIT projesini de çok önemsiyoruz. Bu, bu dönem hayata geçmiş bir proje ve 
bu Faaliyet Raporunda da gördüğümüz gibi daha önce Seferihisar’da başlayan İZTAŞIT projesi bu 
dönemde de Kiraz ve Menemen dâhil olarak kullanılmaya devam etmektedir. Yarın da Yeni Foça’da 
Çevre Kent Sistemine dâhil edilerek 4 adet ilçeyle entegre bir şekilde çalışılmaya devam edilecektir. 
Biliyorsunuz ulaşım kentte yaşayan herkes için yaşlılar, dezavantajlı gruplar, çocuklar, düşük gelir 
grupları için bir haktır. ESHOT bu hakkın tamamen kullanılması için tüm bu olumsuzluklara rağmen, 
ekonomik koşullara rağmen elinden gelen özverili bir şekilde kâr payı gütmeyerek hatta zarar ederek, 
zararı göze alarak bu hizmeti sunmaktadır. Bu bakış açısına dayanarak biz de her zaman vatandaştan, 
muhtar ve Kurumlardan gelen durak talepleri doğrultusunda bu ekonomik sıkıntıya rağmen daralmak 
yerine duraklarımızı genişleterek 2022 yılında 180 kapalı ve 432 açık durak hizmeti sunduk. Durakların 
dezavantajlı gruplara yönelik tasarım ve düzenlemelere de özen gösterdik. Görme engelli vatandaşlar 
başta olmak üzere engelli hemşehrilerimiz için kent içi toplu ulaşım hizmetlerinin erişilebilirliğini 
sağlanması hedefiyle akıllı telefonlar üzerinden kullanılabilen “Duraktayım” uygulamasını geliştirerek 
dezavantajlı yurttaşların seyahatleri kolaylaştırılmıştır. 2022 yılında söz konusu uygulamayı görme 
engelli kentlilerimiz 25 bin bildirim göndererek kullanmışlardır. Erişilebilir, yaygın ve konforlu toplu 
ulaşım hedefi doğrultusunda engelli vatandaşlarla birlikte aynı otobüse binebilmeleri için konforlu 
seyahat edilebilmesi adına otobüs filosunda revizyon gerçekleştirerek 292 otobüste 2 adet tekerlekli 
sandalye kullanılması hedefimizi gerçekleştirdik. Ve yine çevreye olan duyarlılığımızla, çevresel 
zararları minimize etmek adına çevre dostu adımlar atmaya özen gösterildiğini görüyoruz. Elektrik 
tüketiminin bir kısmının kurulacak olan Güneş Enerjisi panellerinden karşılanması amacıyla Güneş 
Panellerinden elektrik üretimi projesi çalışmaları kapsamında Gediz Ağır Bakım Tesislerinde 1. etap 
çalışmalar tamamlanmıştır. 2. etap çalışmalar Çiğli-Ataşehir ve Buca’da ESHOT Garajlarının çatılarında 
3 adet GES’in kurulması hedefiyle sürmektedir. Ayrıca güneş enerjisinden yararlanmak için 2022 sonu 
itibariyle toplam 65 adet kapalı durakta aydınlatma, güneş enerjisi ile sağlanmaktadır. “Doğa ile Uyumlu 
Kent” vizyonumuz var, Sayın Başkanımızın ortaya koyduğu bir vizyon. Biliyorsunuz, bu bisiklet 
kullanımını hedefleyen ve bisiklet kullanımının artırılmasını sağlayan bir vizyon. Bununla ilgili olarak 
296 adet otobüsümüzden 500’e kadar bisiklet aparatı taktık ve böylece filomuzdaki %40 otobüs, bisiklet 
dostu otobüse dönüştürülmüştür. Ayrıca bu projelerin yanı sıra kaynak tasarrufu sağlayıcı faaliyetleri 
geliştirmede, otobüs yıkamada kullanılan suyun yeniden kullanıma kazandırılması amacıyla arıtma ve 
geri dönüşüm tesislerinden faydalanılmasına da devam edilmiştir. Türk Standartları Enstitüsü İzmir 
Belgelendirme Müdürlüğü tarafından verilen birçok belgenin yine bu dönemde gerekleri yerine 
getirmeye devam ettiğini Faaliyet Raporunda görüyoruz. Kurum web sitesinde ve mobil uygulamasında 
yayınlanan hat, güzergâh, durak ve sefer saatleri gibi kamuya ait açık toplu ulaşım verileri Uluslararası 
Harita adlı sağlayıcıları ile başarıyla paylaşılmıştır. Başkanımızın “Kadınlar da otobüs kullanmalı” 
mottosuyla yola çıktığımız, öncelikle bu dönemde başlayan kadın şoför uygulamamız çok rağbet 
görmüştür. Şu anda, 2022 yılında, 2019 yılında 29 olan kadın şoför sayımız 110’a çıkarılmıştır. 
Eğitimleri devam ediyor, eğitimler tamamlandıkça 200’ü hedeflediğimizi belirtmek isterim. Sayın 
Başkanımızın göreve geldiği zamandan beri uygulanan %50 indirimli, “Halk Taşıt Uygulaması” diyoruz 
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biz buna ve Türkiye’de çok yere örnek oldu, öncülük yaptı. Sabah 05:00’le 07:00 arası ve akşam saat 
19:00 ile 20:00 arası %50 indirimli, halkımız bunu kullanıyor ve uygulamanın başladığı günden bu yana 
174 milyon biniş gerçekleşmiş ve bu binişlerin karşılığında İzmirlilere, hemşehrilerimize yaklaşık 200 
milyon lira tasarruf etmesi sağlanmıştır. Yani toplu ulaşımı her gün kullanan tam kart sahibi kentlimiz 
her ay 428 lira, öğrenciler de 90 lira tasarruf etmektedir. Ayrıca özel günlerde biz Kurum olarak 
hemşehrilerimize dini ve resmi bayram günlerinde toplu ulaşım araçlarından ücretsiz faydalansınlar, 
ziyaretlerini yapıp bir nebze olsun ekonomik sıkıntılarını gidermek adına bu anlayışımızdan da taviz 
vermediğimizi göstermek, belirtmek isteriz. Ayrıntılara arkadaşlar girecekler, genel olarak bir 
değerlendirme yaptım. Ancak şu haliyle bile ESHOT Genel Müdürlüğünün gerçekten Türkiye’de birçok 
uygulamada ilkleri yaparak bir yıldız niteliğinde olduğunu, 80 yıllık geçmişine uygun bir şekilde bir 
vizyon ortaya koyduğunu, teknolojik donanımlara sahip olduğunu, tüm bu ekonomik olumsuzluklara 
rağmen canhıraş bir çalışma içerisinde olduğunu gözlemlemiş bulunmaktayız. ESHOT’la ilgili tek 
olumsuz eleştirim; bu kadar iyi çalışan ve çağın ilerisinde giden, Türkiye’deki birçok firmaya ve otobüs 
işletmelerine örnek olabilecek nitelikteki Genel Müdürlüğümüzün Pr’ını iyi yapmaması. Lütfen 
mütevazı olmayın, biz ESHOT’la gurur duyuyoruz. Cumhuriyet Halk Partisi Grubu olarak ESHOT 
Faaliyet Raporuna olumlu oy kullanacağımızı belirtirim. Teşekkür ederim. (13 dakika 48 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim Sayın ÇAMUR’a. Şimdi AK Parti Grubundan 
Sayın Meclis Üyesi BOZTEPE’ye… Sayın BOZTEPE buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Meslek İnsanları ve Değerli Basın 
Mensupları, Saygıdeğer Meclis Üyeleri hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Ben bugünkü konuşmamı 
Kentsel Dönüşüm Dairesi Başkanlığı, Deprem ve Risk Yönetimi Kentsel İyileştirme Dairesi Başkanlığı 
ve İmar ve Şehircilik Dairesi adına bir konuşma yapacağım ama ondan önce iki şey, bir iki şey söylemek 
istiyorum. Sayın Başkan’ım, biraz önce Grup Başkan Vekilimiz burada satılan arsalarla ve konutlarla 
ilgili söylerken, buradaki bütün satış… Ben tek tek çıkardık. Bunlarda burada bilginiz olsun. Değerli 
Başkan’ım, şimdi burada biraz önce Özgür Başkan, Süleyman DEMİREL, rahmetli Süleyman 
DEMİREL’di eski Başbakanımız ve Cumhurbaşkanımızdan söz ederken benim de aklıma bir söz geldi. 
Buradaki eski SHP’liler Sinan AN Ağabey’im hatırlayabilir. Bir de eski arkadaşlarımız… Sayın 
Bakan’ım hatırlar, daha önce SHP Genel Sekreterliği yaptı. Şimdi Sayın İNÖNÜ, İç Anadolu’da, bir 
ilinde bir konuşma yapacak. İşte otobüsle çıkarken yolda İl Başkanı habire sayıyor; işte şunları 
yapacağız, Sayın Başbakan’ım şunu söyleyin, Sayın Genel Başkan’ım işte yol yapacağız, kanal 
yapacağız bilmem ne… Sayıyor sayıyor, çıkıyor kürsüye Sayın İNÖNÜ, rahmetli. Diyor ki sayıyor işte; 
“Bunları bunları yapacağız.” diyor. Sayın Başkanımızın da Tunç SOYER Başkanımızın da daha önceki 
çıkardığı “Çok renk, çok ses, çok nefes” kitapçığındaki vaatleriyle ilgili… Sayın İNÖNÜ çıkıyor 
otobüsün üstünde “Şunları, şunları, şunları yapacağız.” diyor. “Ama” diyor “Nasıl yapacağımızı…” 
diyor “Biraz sonra İl Başkanımız anlatacak.” diyor. Şimdi şimdi… 
SALONDAN: Ödemiş’te oluyor o. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ben tam yerini vermek istemedim İç Anadolu dedim. Biraz daha gizem katmak 
için. Değerli Başkan’ım, inşallah bu arkadaşlarımız, sizin daha önceki çalışma arkadaşlarınız bunları 
hazırlarken sizi… Bunları nasıl yapacağınızı da söyleselerdi çok daha iyi olurdu. Çünkü çok vaat var 
burada. Bir kısmını yaptınız ama bir kısmını yapamadınız. Yine demin burada Özgür Başkan 
konuşurken Değerli Arkadaşlar, özellikle İstanbul’dan buraya gelip Meclis Üyesi olan Taner 
KAZANOĞLU Arkadaşımız masaya çok fazla vurdu. Diğer arkadaşlar da masalara vurdu. Kamu 
malına zarar verdiler, Kamu malına zarar verdiler. Bunu bir daha yapmayın Değerli Arkadaşlarımız. 
Yine Sayın Başkan’ım, özellikle Meclis Başkan Vekilimiz devamlı uyardı Özgür Başkan’ı. 60 dakika 
konuştu. Bugün burada konuşma hakkı tam 80 dakikaydı. Belediye Çalışma Yönetmeliği 11. maddeyi 
açıp bakabilirsiniz Değerli Arkadaşlar. Bu konuyu da bir hatırlatmak istedim, bunu da bilginize. Sayın 
Başkan’ım, bugün burada biz 2023 döneminin 4. Faaliyet Raporlarını değerlendiriyoruz. Kentimizin en 
büyük sorunları olan kentsel dönüşüm yine en büyük gündemimiz. Ancak üzülerek söylemeliyim ki, bu 
geçen 4 yılda Değerli Başkanımız, Özgür HIZAL Başkanımız da bahsetti. Bir-iki cümlesi tekrar olacak 
ama affınıza sığınıyorum. 4 yılda Belediye olarak, Kentsel Dönüşüm için bir önceki dönemin projelerini 
sürdürmek haricinde yeni hiç bir proje geliştirememişiz. Geçen dönem belirlenmiş 7 bölge üzerinde 
adeta kağnı hızıyla ilerlemeyi kanıksamış, icraat olarak İzmirlinin önüne ısıtıp ısıtıp koymayı yönetici 
stratejimiz olarak kabul etmişiz. Değerli Arkadaşlar, biliyorsunuz ki 1,5 ay önce bunu özellikle demin 
Grup Başkan Vekilim söyledi ama Sayın Büyükşehir Belediye Başkanımızın afet planı kamuoyuna 



 41

toplantısı yaptı. O toplantıda o %80 yaşlı, yorgun ve depreme savunmasız ve dirençsiz konutlar 
olduğunu söylemişti. Doğrudur, biz de katılıyoruz. Fakat bunu biz hemen hemen 4 yıldır devamlı 
söyleyip duruyoruz. Neredeyse 1,5 milyon İzmirli depreme savunmasız binalarda yaşıyor demektir bu. 
Allah muhafaza bugün ayağımızın altında fay kaynayan bu güzel coğrafyada meydana gelecek yüksek 
şiddetli depremlerin olasılığının son derece fazla olduğunu hepimiz öğreniyoruz. Ve yakın zamanda bu 
tehlike karşısında güzelim kentimiz binlerce konutu, yüz binlerce insanı depreme dirençsiz maalesef 
bırakıyoruz. Peki, Belediyemiz şu anda ne yapıyor? Zemin altını tarıyor, çok da detaylı tarama yapılıyor. 
Faylar güncelleniyor, zemin bölgesi analiz ediliyor. Buraya kadar güzel. Elindeki veriler, yani bu kentin 
jeolojik haritalarını bizim bir taraftan dönüşüm yapmamıza engel mi? Değil. Yani kentin zemin altı için 
yapılan bu çalışmalar bize bilmediğimiz, mevcutları çürüten bambaşka bilgileri mi veriyor? Hayır. Yani 
depremsellik açısından yapılan Jeolojik Etüt Çalışmaları bize tüm bildiklerimizi unutturacak çalışmalar 
mı? Hayır. Daha önce daha detaylı var olan bilgiyi geliştirici ve daha kapsamlı olabilir. Bu çalışmalar 
elbette ki yapılmalı, yapılmasın diyebilir miyiz? Elbette hayır. Ancak Değerli Arkadaşlarım, bu kentin 
dönüşümüne engel mi? Değil. Biz bu kentte gerçek anlamda Belediye olarak dönüşüme baş koymak için 
daha kaç yıl bekleyeceğiz? Yani, yeni gelişme alanları ile bu kenti parça parça tarayıp, parça parça 
yerinde dönüştürmek için harıl harıl çalışmaya ne zaman koyulacağız? Artık kaç yıl daha kendimizi 
1000 konut dönüştürdük diye avutacağız, yerimizde sayacağız? Geçen dönemin ilk etap olması amaçlı 
seçtiği bölgeler dışında, kaç yıl daha yeni dönüşüm bölgesi dâhi geliştirmeyi bir sorun ve yetersizlik 
olarak göreceğiz? Sayın Başkan’ım sizler gayretli, vizyonlu… Ve sizin bir lafınız var ben de çok bunu 
kullandım. “Ortak Akıl” fakat maalesef ortak akılda bir türlü buluşamıyoruz. Bir Başkansınız. “Ortak 
Akıl” diyen bir Başkansınız. Ancak bilhassa bu konuda bal yapmayan arı olmanızın sebeplerini sanırım 
4 yıldır görmezden geliyorsunuz. Elbette şimdi konuşmama karşı sizin naif üslubunuzla, hitabeti ince 
dilinizle savunma yapacaksınız; ancak ben bilirim ki dönüşüm ve planlamadaki büyük boşluğu, büyük 
eksikliği benim kadar siz de farkındasınız. Sayın Başkan’ım, bilirim ki bir el freni çekik bir arabayı 
kullandığınızın benim de siz de farkındasınız. Sayın Başkan, iş yapmanın riskinden kaçınmayı, 
sorumluluk almaktan uzak durmayı, koltuklarının garantisini, makamlarının kalkanı görmüş yapıyı 
sırtınızda taşıma saplantınızdan kurtulmanızı öneriyorum. Deprem sizin, bizim kapımızda Sayın 
Başkan’ım. Ben bu kenti, “Onu ranttan koruyoruz.” diyenlerin dizginlediği, tutsak bir kısrağa 
benzetiyorum. Gelin, ışığı dünyaya yayılacak bu güzel kısrağı özgürleştirelim. Bu kentin gelişimi artık 
kişisel hırslara, iş yapmaktan, risk almaktan kaçan iş bilmezükçüler hatta üzülerek söylerim ki ikbalini 
kendi ekibinin başarısından koruma garabetine girmiş zihniyetten tutsak kalmasın. Bu bir Meclis 
Üyesinin sözleri değil bir İzmirli, bir kentli olarak sizden ricamdır. Sayın Başkan’ım, gene bir başka 
konu var kısa, bunu da burada söylemek istiyorum. Sayın Başkan’ım, Belediyemizin sorunlarından 
başka birini daha gündeme getirmek istiyorum. Örneğin; bir Başkan Danışmanı düşünün, kendi 
mühendislik firması var. Firmasının faaliyet alanıyla aynı konularla Belediyeye danışmanlık veriyor, 
aynı anda da Belediyenin bünyesinde, İZENERJİ şirketinde kendine bir nevi bir şirket daha kuruyor. 
Yani şeyin içinde… Bir ayrıyetten kendisi özel bir şirket kurulmasından değil. İstediği sayıda ve istediği 
kişileri buraya alıyor, kendi özel işlerini bu ekibe yaptırıyor, yetmiyor bir taraftan da Belediyeye kendi 
adamlarını yerleştiriyor. Yani içeride bir nevi yapılanıyor. Sonra bu Danışman Arkadaşımız Belediyenin 
ve İZSU’nun birimlerini yönlendirerek İZENERJİ üzerinden veya özel yöntemlerle kendi istedikleri 
firmalara iş yaptırmasını sağlıyor. Şartnamelere varıncaya kadar bu taktikle hazırlıklar yapılıyor. Bazen 
de alt yüklenici firmalar böyle belirleniyor ve kendisiyle veya firmasıyla ilgisi yokmuş gibi gösteriliyor. 
Yani, kendi meslek alanının piyasa ayağını İzmir’de Belediye Başkanı sıfatını kullanarak da kontrol 
ediyor. Değerli Başkan’ım, bu konuları sizin bilmenizi istiyorum. Sizden bunları diliyoruz bir İzmirli 
olarak. Biz 4 yıl burada acısıyla tatlısıyla gerçekten İzmir’e yakışan, yakışır Meclis Üyeliği yaptık, 
bütün arkadaşlar. Birkaç tatsız konuşmaların ve görüşmelerin dışında bir-iki arkadaşımız, Cumhuriyet 
Halk Partisinden arkadaşlarımız özellikle, sıkıntılar çıktı ama bunların hepsi bitti artık, geride kaldı. 
Bizim bu son Faaliyet Raporumuz. Biz, İzmirli gibi İzmir’e yakışır şekilde burada Meclis Üyeliği 
yaptık. Diliyorum ki önümüzde kalan bir yıl içinde de hep birlikte acısıyla tatlısıyla Meclis Üyeliği 
yaparız. Değerli Arkadaşlar, bu Faaliyet Raporunu hazırlayanların özellikle en başta Belediye 
Başkanımız, Genel Sekreter Sayın Barış KARCI ve ekibine ve Belediye Meclis Üyelerimize, burada 
emek verenlere, bütün arkadaşlarımıza… Kaç dakika oldu? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 10 dakika oldu. Bravo bravo…  
HÜSNÜ BOZTEPE: Hepinize saygılar sunuyorum. Hepinizi kutluyorum. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Bravo. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Önümüzdeki sene Nisan ayında burada bazılarımız olabiliriz, bazılarımız 
olmayabiliriz. O zaman da bizler burada olanlar bugünü hatırlasın. Bugünü anlasın. Hepinizi sevgiyle 
saygıyla selamlıyorum. (9 dakika 47 saniye)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Peki, Sayın BOZTEPE’ye çok teşekkür ederim. Bu süre konusundaki 
dikkatinden dolayı da. Bir hatırlatmayı yapmak mecburiyetindeyim. Sayın BOZTEPE söylediği için. 
Yönetmeliğimizin 11. maddesi tekrar kendisi okusun. Değerli Arkadaşlar, maksimum süre 40 dakikadır. 
O da Grup Başkan Vekillerine verilen bir süredir. 40 dakikadır, 80 değil. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Peki, anladım. Peki. Peki, ağabeyciğim peki tamam 
tamam anladım. İkisini birlikte görüşüyoruz ya. Peki, Sayın Ali GÖNEN buyurun efendim. Sayın Ali 
GÖNEN. Buyurun Sayın GÖNEN.  
ALİ GÖNEN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Bürokratlar, Basınımızın Güzide 
Temsilcileri öncelikle hepinizi saygı ve sevgiyle selamlarım. Değerli Arkadaşlar, bugün tabii ki Faaliyet 
Raporumuzu görüşüyoruz ama biz yaklaşık Mart Ayının sonu itibariyle Denetim Komisyonu olarak 
yaptığımız çalışmaları Başkan’ımıza ilettik. Orada da bir kısım yaptığımız çalışmalar Faaliyet Raporunu 
da içeriyordu. O bakımdan ben Denetim Raporundaki bazı tespitleri sizinle paylaşarak oradan Faaliyet 
Raporuna göndermeler yapmak istiyorum ikisini birleştirerek. Bu konuda da sizi bilgilendirmek ihtiyacı 
hissettim. Denetim Raporuyla ilgili öncelikle şunu ifade edeyim. Gerçekten bu görevi aldığımız zaman 
hepimiz bu sorumluluğun altından kalkmanın stresi içine girdik. 4,5 milyon İzmirlinin hakkını ve 
hukukunu araştıracaksınız, denetleyeceksiniz. Tabii ki önyargılı değiliz. Yanlışlıkla hatalar olabilir. Ama 
kasıt varsa da onu bulup ortaya koymak sizin göreviniz. Bu mesuliyet ve sorumlulukla görevimize 
başladık. Kemal Ağabey’in engin tecrübesinden Gamze Hanım’ın ve Dolunay Hanım’ın gerçekten çok 
ciddi mesaileriyle birlikte iyi bir çalışma yaptık. Her ne kadar ilk başlarda bunu söylememden Gamze 
Hanım rahatsız oluyor ama ifade etmek istiyorum. Ufak patinajlarımız oldu. Birbirimizi anlamakta 
zorluk çektiğimiz zamanlar da oldu ama giderek birbirimizi daha iyi tanıdık ve iyi bir Komisyon 
olduğumuzu düşünüyorum ve Komisyonunun görevini hakkıyla yaparak Sayın Başkanımıza Komisyon 
Raporunu iletmiş bulunuyoruz. “İzmirlimiz için hayırlı olur inşallah bu anlamda da İzmirli bize bu 
görevden dolayı hakkını helal eder” diye düşünüyorum. Bu arada Değerli Arkadaşlar, en azından diğer 
arkadaşlarımın da bu konuda benimle hemfikir olduklarını düşünüyorum. Biz neye baktık? Bir; İzmir’in 
büyük projeleri. Nelerdir bunlar? Bunlar ne zaman başlamış, şu ana kadar hangi seviyede, ne kadar 
harcamalar yapılmış, bir külfet haline mi dönüşmüş, yoksa gerçekten İzmirlinin konforuna, yaşam 
kalitesine katkı koyacak durumda mıdır? Bunu mercek altına almaya çalıştık. Onlarla ilgili önce 
hangilerine baktık? Opera Binasını istedik. Buca Tünellerine baktık. Çiğli Atık Su 4. Faz Yapım İşi’ni 
mercek altına aldık. İZSU Halkapınar hizmet binasını… Evet, özellikle Kemal Ağabey de çok şey 
yapmıştı, bunun üzerinde durmuştu. Onu da hep birlikte inceledik. Orada görebildiğimiz tespitlerimizi 
maddeler halinde Denetim Komisyonu Raporumuza ben, benimle ilgili olan kısmına şerh olarak düştüm. 
Ortak görüşlerimiz de zaten Komisyon olarak matbu olarak o Denetim Komisyonu Raporunda belirttik 
ve imzaladık. Değerli Arkadaşlar, tabii ki bu süreçte şimdi iki buçuk, üç milyona yakın dosya evrakının 
varlığından söz ediliyor. Yüzlerce dosya, yüzlerce klasör ve bunların hepsinden bize verilen 45 günlük 
zaman zarfı içinde hepsini denetleme şansımızın olmadığını hepiniz biliyorsunuz. Ama gerçekten 
elimizden geldiği kadar çokça mesai harcayarak ve önemsediğimiz dosyaların hemen hemen çoğunu 
inceledik. Mercek altına aldık,  kontrol ettik. Eksiklerini, noksanlarını bulmaya çalıştık. Onları da demin 
de ifade ettiğim gibi Denetim Komisyonu Raporunda ve benim şerhlerim arasında bulabilirsiniz. İzin 
verirseniz ben bunlarla ilgili olarak tespitlerimi aldığım notlar üzerinden Denetim Komisyonu 
üzerindeki aldığım notlar aldığım üzerinden bir de atladım mal ve hizmetlerle ilgili bir verim var ki orası 
da çok önemliydi. Orada da tabii ihale usulleriyle ilgili 22 D üzerinden alımlar, 19 açık ihale üzerinden 
alımlar tabii tercih edilen, edilmesi gereken 19 açık ihale üzerinden yapılması gerekirdi. Bunları kontrol 
etmeye çalıştık. Özellikle mesela bir galiba dikkatimizi çeken 22 D’de aşınımlara baktık. 218 milyon 
395 bin lira gibi bir limit var. Bunu aşan alımlar var mıdır diye kontrol etmeye çalıştık. Görebildiğimiz 
kadarıyla genellikle uyulmuş buna. Mesela bir tanesinde bulduk bunu biz 355 bin lira gibi bir rakam. 
Galiba ESHOT’umuzun kayıtlarındaydı. Ama onu da arkadaşlarımıza ilettiğimizde onun yanlış olarak 
oraya geçirildiğini, gerçek rakamın 255 bin lira civarında olduğunu bize kayıtlarıyla beraber ifade ettiler. 
Onu da böylece düzeltmiş olduk orada. Diğerleriyle ilgili ben en son mal alımlarıyla ilgili açıklamayı en 
sona bırakmak istiyorum. Onun dışında izin verirseniz bu opera binasından başlayarak bunlarla ilgili 
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tespitlerimizi sizinle paylaşmak istiyorum. Opera Binası İzmir Büyükşehir Belediyesi, 26/04/2017 
tarihinde gerçekleştirdiği ihaleyle Opera Binası yapımı işine 5 firma arasından en yüksek teklifi veren ve 
daha önce Opera Binası yapma deneyimine sahip olan ŞADAN Mühendislik Müteahhitlik Sanayi ve 
Ticaret A.Ş. Vagler Büro Avustralya Stage Sistem AG Konsorsiyumuna vermiş, 17/03/2018 tarihinde söz 
konusu firmayla yapım sözleşmesi imzalamıştır. İhale bedeli 350 milyon TL olup 79 milyon da sahne 
platformu olmak üzere toplam 429 milyon TL’dir. İnşaat bitiş süresi 1350 gün olup 2021 yılı sonlarına 
denk gelmektedir. İhaleyi kazanan konsorsiyumda yer alan Vagler Büro Avustralya Sistem AG firması 
imalat kalemlerindeki fiyat artışlarını gerekçe göstererek Cumhurbaşkanlığı Kararnamesinin 4. geçici 
maddesini dayanak göstererek sözleşmedeki tüm haklarını ŞADAN Mühendislik Müteahhitlik Sanayi ve 
Ticaret A.Ş’ye devretmek için idareye yazılı olarak başvurmuştur. Burada süreler var arkadaşlar. Eğer 
benim şerhimde görülebilir ama buradaki tabloda da verilen süreler var, işte başlama tarihinden itibaren 
toplam verilen süre 566 gün olarak defalarca uzatılmış, 566 günlük bir süre uzatması söz konusu 
olmuştur. Hak edişler var tabloda. Ben devam ediyorum izninizle. İdare Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi 
uyarınca Maliye Bakanlığının uygun görüşünü alarak bu devir işlemine onay vermiştir. Kararname 
uyarınca Maliye Bakanlığının sadece görüş verme yetkisi olup devir ve iptal konusundaki tüm yetki ve 
sorumluluk idarede bulunmaktadır. Kaldı ki Maliye Bakanlığının bu devir işleminde ihaleye katılan 
firmalar arasındaki anahtar iş olan sahne yapımı konusundaki iş bitirme belgesine sahip olan firmanın işi 
devreden Avusturya firmasının olduğu ve bu devir sonucunda ihaleye katılan firmalar arasında daha 
ucuz fiyat vermesine rağmen anahtar işiyle ilgili diğer firmalar aleyhine eşitlik ve rekabet ilkelerine… 
Bu ilkelerin bozulduğu hususunu bilmesi mümkün değildir. Tablolarda görüldüğü gibi az önce 
bahsettiğim tablolarda ihaleyi devralan ŞADAN Mühendislik Müteahhitlik Sanayi ve Ticaret A.Ş 566 
gün ek süre kullanmasına rağmen Opera Binasının fiziki gerçekleşme oranı %45’ler mertebesindedir. 
Sahne, ne zaman biteceği bilinmemektedir. Akıbeti sorgulanır hale gelmiştir. Başlangıç ihale bedeli 350 
milyon bina, 79 milyon sahne platformu olmak üzere 429 milyon TL olarak ifade etmiştik. Bu güne 
kadar yükleniciye 156 milyon lira artı 186 milyon lira fiyat farkı ve KDV olmak üzere toplam 342 
milyon lira ödenmiştir. Yani neredeyse ilk bedelin tamamına yakın parasal değer kendilerine ödenmiştir. 
Ne zaman biteceği meçhuldür. Şu anda hiç kimse ne zaman biteceğini bilemiyor, kestiremiyor. Kültür 
merkezleri medeniyetlerin vitrinidir. Her toplum, kültürünün sergileneceği, tanıtılacağı, icra edileceği 
modern yapılara sahip olmak ister. İstanbul’daki Atatürk Kültür Merkezi binası hem fiziki büyüklüğü 98 
bin metrekare hem de sahip olduğu mekânların niteliği bakımından fevkalade başarılı bir proje olmuştur. 
2,5 yıl gibi bir kısa bir sürede zamanında tamamlanması övgüye değerdir. Biz İzmirlilerin de içinde 
Opera Binası barındıran modern kültür merkezine sahip olmak hakkımızdır. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi de opera projesini hazırlarken bu masum saiklerle yaklaştığının farkındayız. Ancak gelinen 
fiili durum tam bir çıkmazdır. Proje yönetilemez hale gelmiştir. Kaybedilen zaman ciddi finansal 
kayıplar ve uzaklaşan hedeflerle İzmirlinin nitelikli yaşama dair sönen umutları kamu vicdanında derin 
yaralar açmıştır.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın GÖNEN ne durumdayız? 
ALİ GÖNEN: Başkan’ım ne kadar süremiz? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 10 dakika oldu.  
ALİ GÖNEN: Şu anda 10 dakika mı oldu? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Evet. 10 dakika oldu. 10 dakikadır konuşuyorsunuz.  
ALİ GÖNEN: Başka bir şey konuşamayacağız herhalde.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Yani… 
ALİ GÖNEN:  O zaman ben diğerlerine bırakacağım burada yaklaşık… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Tamam.  
ALİ GÖNEN: 20 sayfa bu. 5 sayfası tablolar var. 15 sayfa da metinler var. Onlar üzerinde 
durmayacağım ama çok önemsediğim Özgür Başkan’ın da ifade ettiği mal alımlarıyla ilgili benim de 
yakından içinde bulunduğum konuyla ilgili o konuda sizi bilgilendirmek isteyip, son olarak konuşmamı 
tamamlamak istiyorum. Evet, Değerli Arkadaşlar demin de ifade ettiğim gibi mal alımı ve hizmet 
alımlarıyla ilgili çalışmalar yaptık. Bu çalışmaları grup halinde arkadaşlarımızla gerçekleştirdik. Zaman 
zaman dosyaların bazılarına ben bakarken bazılarına Kemal Ağabey, bazılarına Gamze Hanım, 
bazılarına Dolunay Hanım baktılar. Zaman zaman o fiyatları karşılıklı check ettik. Uygun olanları 
geçtik. Suyun fiyatına baktık. “Uygun.” dedik, karşılaştırdık. Yumurtanın fiyatına baktık, “Uygun.” 
dedik karşılaştırdık. Yani %10, %5, %20… %20 bile çok ama %10-%15 gibi sapmaları olağan 
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karşıladık ve üzerinde de durmadık. Ama gelin görün ki bakliyat alımlarıyla ilgili bir dosya önümüze 
geldiğinde şaşırdık. Yani hakikaten ben de inanamadım bu rakamlara baktığımda. Şeker benim ana 
maddem. Ben ÇAYKUR işi yapıyorum. Çay, şeker işi yapıyorum. Kahve işi benim genel işim. Şekerle 
imalat yaptığım için hemen hemen her ay şeker alımı yapmak durumundayım. Dolayısıyla orada şeker 
fiyatını çok fazla takip ediyorum. Bir baktım şeker fiyatına. 34 lira evet şurada tam rakam söyleyeyim 
size. Toz şekerin fiyatı 34 lira 68 kuruş. Yani Kurumumuz 34 lira 68 kuruştan şeyden dökümü var 
burada. Makarna var, bulgur var, domates var, buğday var, toz şeker var, pirinç var, kuru fasulye var… 
Ben bunu mukayese olarak bize bunları ifade edeceğim çok uzatmayacağım birkaç dakikayı geçer özür 
dilerim Başkan’ım. Bir baktım ya bunda yanlışlık olmadığını… Önce inanamadım. Yetkililere sormak 
ihtiyacı hissettik sadece. Daha sonra dediler Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanımız gelecek, bu konuyla 
ilgili bize bilgi verecekler. Not aldık, koyduk. Sonra bir baktık… Pirinç fiyatlarına baktık. 33 lira 99 
kuruştan pirinç alınmış. Biz de her ay bana düzenli bazı ithalatçı firmaların, toptancı firmaların listeleri 
gelir. “Bir de ona bakalım.” dedik. Bir gittik, orada baktık ki; mesela kuru fasulyenin fiyatı önce onu 
söyleyeyim. 29 lira oradaki listelerde. 28 var, 27 var, 25 var ortalamasını aldık 29 lira. Büyükşehrimiz 
42 lira 12 kuruştan almış. Allah Allah. Yani, haydi %10 anlaşılabilir. %20-%15… Yani %50’lere %40’la 
yakın bir… Döndük pirince baktık. Pirincin fiyatı nedir diye baktık.  Bizim Belediyemiz 33 lira 99 
kuruştan almış. 34 liradan. O günkü piyasa fiyatı nedir diye baktık. 25 lira. En güzel baldo pirincin fiyatı 
25 lira. Yani sonra bulgura baktık. Bulgur kaça alınmış? Bulgurun fiyatı 21 lira 78 kuruştan Belediyemiz 
almış ama o günkü fiyatlara baktığımızda 15 lira civarında. Yani %50 pahalı fiyatla almış. Şöyle kabaca 
bir hesap yaptım. Bunların 11 milyon 378 bin lira tutuyor bedeli… Muhammeni enteresandır, orada 
muhammen bedel de 11 milyon 41 bin 357 lira 14 kuruş olarak belirlemiş. Açıkçası ben orada da 
Denetim Komisyonu Raporumda da bu muhammen bedel komisyonunu eleştirdim. Doğru bir keşif 
yapmamışlar, bence hatalılar. Bunu da orada, Denetim Komisyonu Raporumda düştüm. Sonuç olarak 
kabaca da hesap ettiğimizde burada yaklaşık 3 milyon lira gibi bir fark çıktı. Başkan’ımla da paylaştım 
onu kendileriyle. Bu kamu zararı değil de nedir yani? Bu piyasa fiyatları ve ben bunları şey olarak da 
söylemedim burada 6 sayfa halinde iki tane fiyat listesi, 4 adet fatura olmak üzere şerhlerimin arasına da 
koydum, Başkan’ıma da verdim o ilgili belgeleri, hepsini belgeli olarak ifade ettim. Yani burada kabaca 
3 milyon lira gibi bir kamu zararı… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Evet. 
ALİ GÖNEN:  Maalesef oluşmuştur. Bununla ilgili biz notlarımızı Başkan’ımıza ilettik, gereğini artık 
kendisi yapacaktır. Ama çok ilginç olan bir şey daha var hemen tamamlayacağım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın GÖNEN, lütfen.  
ALİ GÖNEN:  Bunun üzerine biz Sosyal İşler Dairesi Başkanımız davet edildi. Kendisi geldiğinde 
Ulaş Bey, dedik Daire Başkanına; “Sayın Başkan, bunu bize bir izah eder misiniz? Nedir bu? Yani bizim 
atladığımız bir şey mi var.” Başkan açıkçası bunu açıklamakta… Açıklayamadı. Bize şunu söylemeye 
çalıştı. Dedi ki; “O gün Ramazan Ayıydı.” dedi. “Ramazan Ayı için acele etmemiz lazımdı, kolileri 
yetiştirmemiz lazımdı.” Ne zaman yapılmış bu? 24 Haziran’da yapılmış arkadaşlar. Mallar Ağustos 
ayında teslim edilmiş. Ramazan ayı, Mayıs Ayında. Mayıs Ayı geçmiş, ramazan geçmiş. Siz alım 
yapıyorsunuz ve bunu ramazanla bu sebebi izâh etmeye çalışıyorsunuz. Tabii isabetli bir şey olmadı. 
Onu da geçtim. Sonra dedim ki; “Bunları siz niye bu kadar pahalı fiyatlara alıyorsunuz?” tekrar sordum. 
Orada bir şey söyledi. Ben de onu buradan söylemek istemiyorum. Denetim Komisyonu Üyesi 
Arkadaşlarım biliyor, o hiç yakışmadı. Bir savunma yaptı bize. Bir siyasi söyleme dair bir şey… Bir 
Daire Başkanına yakışmadığı için ben burada Meclis Üyesi Arkadaşlarımla onu paylaşmak istemiyorum. 
Onun dışında “Bu…” dedik “Ürünleri ne yapıyorsunuz Başkan’ım?” “75 bin tane koli yapıyoruz.” 
Sonra? “Bunları dağıtıyoruz.” “Ne zaman dağıtıyorsunuz?” “Ramazan’da dağıtıyoruz.” Ramazan geçti. 
“Ne zaman peki? Kimlere dağıtıyorsunuz?” “İşte ihtiyaç sahiplerine dağıtıyoruz.” “Nasıl 
dağıtıyorsunuz, hangi ölçülere, hangi kriterlere göre dağıtıyorsunuz?” “İşte mali durumuna bakıyoruz” 
dedi, birtakım şeyler söyledi ama ne beni, ben inanıyorum Komisyon Üyesi Arkadaşlarımı da bu konuda 
tatmin ettiğini düşünmüyorum. “Peki.” dedik biz bunları… “Bize bir listesini verir misiniz?” Kimlere 
dağıttığınız… “Nasıl dağıtıyorsunuz bir tutanakla mı, imza mı alıyorsunuz ne yapıyorsunuz?” “İşte imza 
almıyoruz, bir listeliyoruz tabii.” falan dedi bunları. “Bakın.” dedim “Bunlarla ilgili bazı eleştiriler 
alıyoruz. Sade vatandaşların bu yardımlara ulaşmakta zorlandıklarını düşünüyoruz. O bakımdan bunu 
önemsiyoruz. Lütfen bu listeleri bizimle, dağıtım listelerini paylaşın.” dedik ama maalesef 15 gün geçti, 
20 gün geçti ve listeler elimize verilmedi. Bunu da… 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Evet.  
ALİ GÖNEN:  Sayın Meclisimizle paylaşma ihtiyacı hissettim. Bunu niye söyledik? Evet, Belediyenin 
bütçesi bizim bütçemiz. Belediyemizi… Ben, Sayın Başkan’ın ilk Meclis açıldığında çok güzel bir sözü 
var onu hep güzel ifade etti. Dedi ki; “Arkadaşlar, AK Partili olabilirsiniz, Cumhuriyet Halk Partili, 
farklı partilerden olabilirsiniz. Ben sizin İzmir’i en az benim kadar çok sevdiğinize ve onlara hizmet 
etme aşkı ile dolu olduğunuza inanıyorum.” Demişti. Sayın Başkan’ın bu sözü çok önemsedim ben. Çok 
birleştirici güzel sözdü bu ve aynı şeyi burada da ben söylemek istiyorum. Biz bu Komisyon 
Raporlarını, Denetim Raporlarını tutarken asla peşin hükümlü olmadık. Belediyemizin kaynaklarının 
heba edilmemesini, savrulmamasını, hakkaniyetli şekilde kullanılması gerektiğini düşündük. Bu 
bilgisizlik yapılmış olabilir. “Kasıtlı yapıldı.” diyemem. O konuyu… Onu ilgililer cevap verir. Eğer 3 
milyon lira da ciddi bir rakam da değildir. O yüzden Sayın Meclisimizin takdirine bırakıyorum. Hepinizi 
saygı ve sevgiyle selamlıyorum. (18 dakika 14 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Peki. Sayın GÖNEN’e çok teşekkür ederim. Sayın YILDIZ buyurun 
efendim. Hakan YILDIZ buyurun. Sayın… Söz istemiştiniz.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Özgür 
Başkan’ım da Hüsnü Bey de çok açık belirttiler. Biz 4 yıllık faaliyetimizin daha doğrusu bu Meclis 
Grubunun son Faaliyet Raporunu görüşüyoruz. İlk Meclise başladığımızda Aziz Bey’in Faaliyet 
Raporunu görüşürken yaptığımız eleştiriler karşısında haklı olarak Sayın Tunç SOYER; “Burada bir 
garabet var gariplik var.” demişti. Doğal olarak bir sonraki dönem Meclisinde de o Mecliste bulunan 
arkadaşlara muhtemelen bu dönemin son faaliyetini eleştirirken de belki aynı ifadeyi de 
kullanacaklardır. Ancak biz 4 yıllık bu Faaliyet Raporu’nda, Stratejik Planın neresinde olduğumuzu, bu 
Faaliyet Raporu’nda nerelere geldiğimizi, bütçemizi ne kadar tutturup yatırıma ne kadar döndüğümüz 
noktada eleştiriler ortaya koymaya çalışıyoruz. Tabii Cumhuriyet Halk Partisinin Sayın Grup Başkan 
Vekili ve diğer Hatipleri söz aldığında şunu gördük; biz, yapılmış faaliyetlerin ne olduğunu, Sayın 
Başkan’ın 1. Cemre, 2. Cemre, 3. Cemresiyle ortaya koyduğu faaliyetlerinde neyi başarabildiğini, 
hedeflerinden ne kadarını yakalayabildiğini, İzmir’in temel sorunlarında nerelere geldiğini görmeyi arzu 
ederken sadece geneller üzerinden bir sunum dinledik. Gerçi bu bizi şaşırtmadı. Çünkü bir önceki 
bütçede de, bir önceki Faaliyet Raporu’nda da aynı tarzla geldiğini biliyoruz. Şimdi biraz 
konuşmalarında merkezi hükümetimize atıfta bulunulan ifadeleri oldu. Mesela hızlı trenle ilgili bir 
eleştiri yaptılar. Bence haklı bir eleştiri yaptılar. Çünkü biz 20 yıllık iktidarımız boyunca Murat 
AYDIN’a bu haklı eleştiriyi yapma hakkı tanıdık. Nasıl tanıdık? Bugüne kadar başladık, bitirdik, 
başladık, bitirdik, başladık, bitirdik. Doğal olarak belki bir projede de takvimde bir şaşırtma yaşadık. 
Doğal olarak Sayın AYDIN’da buradan yola çıkarak bizi eleştiriyor. Haklı bir eleştiri getiriyorsunuz 
Sayın AYDIN. Tabii bu eleştiriyi getirenlere baktığım zaman, Opera Binasını, Uçan Yolu, bitmeyen 4. 
Fazı, temizlenemeyen körfezi, vaat edilen çalışmaları… Mürselpaşa Alt Geçidinden Karşıyaka Alt 
Geçidine, Gar’ın oradaki alt geçide kadar projeleri vaat edip daha bunların birisini bile yapmayan, daha 
bunlarda temel atmayı geçtim, onaylı projesi daha olmayan, finansmanını ayarlayamadınız, faaliyete 
koyamadınız, daha başlayamadığınız çalışmaları yürüten, 4 kere 4. Faz İhalesi yapıp bir türlü 
tamamlayamayıp başaramayan bir anlayışın bunu sorması beni heyecanlandırdı açıkçası, mutlu da etti. 
Acaba son bir yıl biraz daha faaliyetleri artar mı diye düşünüyorum. Demek ki bizi örnek almaya 
başlamışlar. Ben sadece şu bilgi notunu vereyim Sayın AYDIN. Şimdi, hızlı tren hattı 2025 yılında 
inşallah tamamlanacak. Orada, bir projede bir revize var. Nasıl bir revize var? 250 kilometre hızla giden 
bir tren planlanmış durumda; ancak Altyapılar Genel Müdürlüğü, İzmir limanlarının önemi ve değeri 
açısından, İzmir’in ticaretteki önemi ve değeri açısından buradaki, hızlı tren hattındaki kullanılacak 
trenin sadece yolcu taşıma olarak değil, aynı zamanda hızlı yük trenlerin de kullanabileceği şekilde bir 
düzenlemeye gittiler ve bugün bu düzenleme kapsamında iyileştirme ve çalışma devam etmekte. Doğal 
olarak bu ne demektir biliyor musunuz? Sayın Tunç SOYER’in “Akdeniz’in Yıldızı İzmir” hayaline 
destektir. Bu İzmir’de burada birçok sanayici, iş adamı dostlarımız var. Yani Anadolu’nun her yerinde 
üretilen malların bu trenlerle İzmir limanlarına ulaşmasını sağlamak demektir. Bu anlamda, bu vizyonu 
yakalayabilirseniz o zaman buradaki gecikmenin, buradaki düzenlemenin ne olduğunu anlayabilirsiniz. 
Kaldı ki şu anki noktada da proje %70 düzeyine gelmiş noktada. Şimdi, Sayın Başkan telefonum orada 
kaldı, bir şey okuyacaktım size ama neyse çok da önemli değil. Mesela geçtiğimiz bütçede bir ifade 
kullandım, hatta sanatla ilgili bizi eleştirdiler. Mesela İzmir Şehir Tiyatroları kurduğumuzda Sayın Tunç 
SOYER Başkan’ım o Mecliste yoktu, burada bir daha söyleyeyim. Yapılan sınavın ne kadar usulsüz ve 
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hatalarla olduğunu, teşekkür ederim, ifade etmiştim ve çok ciddi anlamda eleştiri aldığımızı, o sınava 
giren binlerce insanın umudunu kırdığımızı ifade etmiştim ve geçtiğimiz aylarda İzmir 2. İdare 
Mahkemesi sınavın bu anlamda usulsüzlüğü ile ilgili dava açan arkadaşları haklı buldular. Şimdi, 
muhalefet böyle yapılır. Biz size bir yıl önce buradaki yapılan yanlışı ifade etmiştik ve 5 arkadaşımız 
davasını kazandılar; ama 5 arkadaşımız o kadar onurlu insanlardı ki, tekrar o sınava girmediler biliyor 
musunuz? Çünkü oradaki amaç, yanlışlığı ortaya koymaktı. Şimdi, siz maalesef şaibeyle oluşturulmuş 
bir kadro kurduğunuz noktada bitiremediğiniz opera binalarının olduğu yerde sanattan bahsettiğinizde, 
şimdiki konuşmalarıma dikkatlice baktım, tam 1 yıl önceki Faaliyet Raporu’nda, İzmir Tekel 
binalarında, 17 bin metrekare arsa üzerinde, 20 bin metrekare kapalı alanda, 20 bin tane kitabın içinde 
bulunduğu kütüphanesiyle, 150 bin adet dijital arşiviyle kültür sanat anlamında heykel müzesiyle bir 
kültür merkezinin Bakanlığımız tarafından bitirileceğini söyledim. Tam 1 yıl önce söyledik ve bitti. 29 
Nisan’da Sayın Cumhurbaşkanımızın katılımıyla açıyoruz. İşte aramızdaki fark bu. Bizim faaliyet 
anlayışımız bu, sizin kendi faaliyetinizi savunma anlayışınız karşı tarafı suçlama. Şimdi, kadına 
değerden bahsetti Sayın AYDIN. Yine ben bu Mecliste, yine bu kürsüde Meslek Fabrikasındaki 
öğretmenlerinizin İZDOĞA şirketinde çalışanların, diğer şirketler arasındaki ücret farkından doğan 
kayıplarını ifade ettim. “Yok” dediniz, o öğretmenlerimiz size geçtiğimiz, 10 gün önce bir mektup, bir 
davet yolladılar, farklarını istediler, randevu istediler, daha hâlâ sizden randevu bekliyorlar. Şimdi, siz 
daha Kurumunuzda çalışan bayan öğretmenlerin yine aynı kurumunuzun başka şirketlerinde çalışan 
bayan öğretmenler arasındaki ücret farkı eşitsizliğinizi giderememişsiniz, kadın hakları savunuculuğu 
yapmaya çalışıyorsunuz. Şunu açıkça ifade etmek isterim; Adalet ve Kalkınma Partisi iktidara geldiği ilk 
günden bugüne kadar, bu anlamda Yasalarını çok net çıkarmış, kadına pozitif ayrımcılıkta hiçbir zaman 
farklılık göstermemiş ve yapmış ve uygulamış bir iktidar olarak söylüyorum; bu anlamda başkalarının 
koyduğu kurallar üzerinden konuşmanın bir anlamı yok. Biz bu hakları getirdik ve bu hakları korumaya 
da devam edeceğiz. Tabii siz 14 Mayıs sabahında bir umudun ya da bir hayalin peşinde olabilirsiniz; 
ama biz nasıl bu ülkeyi 22 yıldır yönetiyorsak, bir 5 yıl daha yönetmeye devam edeceğiz, o konuda da 
hiçbir şüphemiz yok; ama bakınız, “Eylem Belediyeciği” yapıyoruz, yapmanızı arzu ediyoruz; siz, 
“Söylem Belediyeciliği” yapıyorsunuz. Bir somut örnek vermek istiyorum; deprem faciası yaşadık ve 
tüm yurt oradaydık. Ben Büyükşehirin kampına da gittim, oradaki arkadaşlarıma bu mecliste teşekkür 
ettim, etmeye de devam edeceğim. Devletin tüm kurumları oradaydı ve farklı farklı kampanyalar yaptık. 
Sayın Başkan da bir kampanya başlattı, dedi ki; “Bir kira, bir yuva” değil mi Sayın Başkan? Bu  
kampanyayı başlattınız. Hatta bu kampanyaya destek amaçlı bir televizyon kanalına da katıldınız. Çok 
değerli ve çok kıymetli bir kampanya. Sayın Başkan, samimiyetle sormak istiyorum, çok samimi 
soruyorum bunu; bu kampanyayı başlatıyoruz ve sizin olmadığınız Mecliste biz, Uzundere’deki 
konutlardan 120 daireyi satışa çıkarıyoruz. Yahu ben bu Mecliste dedim ki, Sayın Başkan siz yoktunuz, 
bunları niye satıyoruz? Madem biz İzmirli vatandaşlarımızdan, Bir Kira Bir Yuva Kampanyasına 
kullanmadığınız ya da kiraya verdiğiniz ya da boşta kalan dairenizi verin diye talepte bulunurken, biz 
120 dairemizi niye satışa çıkarıyoruz? İşte samimiyet burada yatmıyor mu? Eğer siz o 120 daireyi de bu 
kampanyaya koysaydınız, oybirliğiyle buradan geçirirdik. O zaman derdik ki, “Evet, samimi bir 
kampanya yürütüyoruz.” Şimdi, bu anlamda baktığımızda, Sayın Grup Başkan Vekilim çok güzel ifade 
ettiler. “En başarılı olduğunuz yer, algı alanınız.” Siz sadece yapıyormuş gibi yapmaya çalışıyorsunuz. 
Bakınız, ulaşımla ilgili problemlerimiz, çok açık ve net. Vaat ettiğimiz hiçbir alt geçidi şu an bitirmiş 
değiliz, başlamış değiliz. Yine en temel noktada durduğumuz, depremden önce, yani İzmir Depreminden 
önce ifade ettiğimiz RADİUS Deprem Programı içerisindeki en temel olan, üst geçitlerimizin sıvılaşma 
riskiyle ilgili 4 yıldır bu Mecliste konuşuyoruz, daha ortada Sayın Başkan’ım, bununla ilgili 1 tane, 1 
tane proje bitmiş değil, bırakın yapmayı, yani sıvılaştırmayı önlemek adına yapılmış bir uygulama 
projeniz yok. Şimdi, aynı şekilde onu yapmadığınız gibi vaatlerinizin içerisindeydi, malum o Mürsel 
Paşa Caddesi üzerindeki, bugün Konak sınırları içerisinde, Medicana Hastanesinin oradan geçen o 
bulvarda şerit artırımı yapacaktık, yapıyor muyuz? Yok. Trafiği rahatlatmak adına ana arterlerde bir şeyi 
bitirebildik mi? Hayır. Uçan Yol Projesinde ilerlememiz var mı? Yok. Şimdi, bütün bunları 
koyduğumuzda diyoruz ki; “Hangi faaliyet?” Maalesef Sayın Başkan, üzülerek söylüyorum, 4 yılımız 
garabetlerle dolu bir 4 yıl oldu. Şimdi, Buca Cezaeviyle ilgili Sayın AYDIN bir şey gösterdi, pano 
gösterdi. Ben ilk günden beri söylüyorum, eğer Buca Cezaevinde samimiyseniz, Bergama’da da samimi 
olalım. Eğer Buca Cezaevindeki, Bergama o kadar da uzak Sayın Başkan’ım, belki fark edememiş 
olabilirler. Ben başka bir şeyi söyleyeyim, bakınız, Buca Cezaevine tam 750 metre kuş uçuşu 
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uzaklıktaki biz bir alanı, söyleyeyim, 2400 metrekareden, 12 bin metrekare inşaat artışı yaparak BHZ 
Alanına döndürdük. Alt eğitim alanı olan bir yeri, yani bakınız, 1896 yılında başlamış Buca’da at 
yarışları, şimdi siz eğer marka şehirler oluşturacaksanız, Avrupa’nın birçok yerinde 100 yılı aşmış bu 
etkinliklerin o şehirlerle özdeşleştiğini bilirsiniz. Buca ve Şirinyer Hipodromu bu anlamda o kentle 
özdeşleşmiş bir yer. Bugün konuştuğumuz bu alan, 1896 yılında kurulmuş hipodrom, yaklaşık 400 
dönümlük bir alanda kurulmuş ve biz maalesef o kadar küçültüp, o kadar küçülttük ve o kadar 
daraltmışız ki, bunun son kalan yerlerinde inşaat emsal artışı yaparak gelip, yeşili yok ederek gelip, 
ondan sonra da dönüp Buca Cezaevini dediğiniz zaman, bırakınız AK Parti’nin siyasetini, bırakınız 
Cumhuriyet Halk Partisi’nin siyasetini, bu kentte yaşayan bir insan olarak diyorum ki; samimiyet 
nerede? Ve siz bu kararı aynı Mecliste getirdiniz Değerli Arkadaşlar. Yani bu kadar İzmirlinin gözünün 
içine baka baka siz kendi savunduğunuz tezi çürüten bir anlayışı yürütüyorsunuz. Ondan sonra da kalkıp 
Adalet ve Kalkınma Partisi’nin yaptığı eleştirileri yerinde bulmadığınızı söylüyorsunuz. Çok açık 
söylüyorum; Buca Cezaevinde samimiyseniz, hipodromdaki geçirdiğiniz bu BHZ düzenlemesinden 
vazgeçerdiniz. Buca Cezaevinde samimiyseniz, gidip Bergama’nın projesine destek verirdiniz. Siz… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Sayın, Sayın 
AYDIN… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… 
HAKAN YILDIZ: Bakınız, bir insanın, bir insanın karşı tarafı da suçlamak yerine ilk önce kendi 
eylemlerinizi düzeltmeye bakınız. Eğer yetkiniz ve imkânınız olduğu yerde siz düzeltmeyi yaparsanız, 
ondan sonra kalkar karşı tarafa dersiniz ki, “Ben, kendi adıma gerekeni yaptım, sen yapıyor musun?” 
dersiniz; ama siz, yapmayacaksınız, üstüne üstlük karşı eylemler yapacaksınız, sonra da klasik bir 
anlayışınızla karşı tarafı suçlama mantığıyla “Siz bunu yapacak mısınız?” diyeceksiniz, bakınız… Buca 
Cezaevinin planlarını yaparken… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… Pardon, Değerli Arkadaşlar… Sayın YILDIZ, Sayın 
YILDIZ… 
HAKAN YILDIZ: İlçe Belediye Başkanınızla koordineli şekilde yürütün.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ, özür dilerim.  
HAKAN YILDIZ: Bütün bu detaylar ortada. Sayın Başkan…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ, bir müsaade buyurur musunuz? Lütfen, 12 dakika, 50 
saniye olduğunu hatırlatmak isterim. Devam edin, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, ben… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sadece hatırlattım, sadece… Devam edin.  
HAKAN YILDIZ: Ben konuyu toparlamak istiyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, lütfen. Teşekkür ederim.  
HAKAN YILDIZ: Çok da uzatabiliriz, konuşabiliriz; ama benim, açıkçası şunu söylemek istiyorum… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hepsini, herkesi uyardım, uyardım. Bir tek seni uyarmadım, çünkü 
sen zaten zamanında bitirdin. Buyurun, buyurun.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, çok açık, net ifade etmek istiyorum. 4 yıl boyunca şu projeyi 
bitirdiniz ve size teşekkür ederim demeyi çok arzu ederdim. Ancak biten, yapısal çözülmüş hiçbir 
sorunumuz olmadığı gibi sorunlarımız zamanla daha da fazla büyümekte. Yani siz eğer ulaşımı 
çözmediğiniz müddetçe, o ulaşım zaten arapsaçı olmaya devam etmekte. Siz, kentsel dönüşümde 
dönüşümü sağlayamadığınız müddetçe, yaşadığımız depremlerle birlikte sağlam konutların ihtiyacı her 
geçen gün artmakta. Bunun içerisine ekonomik koşullar, farklı faktörler girebilir; ama siz, üretim 
kapasitenizi arttırmadığınız müddetçe bu kentin yapısal hiçbir sorunu çözülmemekte. Doğal olarak 
maalesef, yapıyormuş belediyecilik anlayışınızı terk eder misiniz diye düşündüm, terk etmediniz. 
Hayalperest, romantik ruhunuzdan vazgeçip gerçeklerle yüzleşir misiniz diye düşündüm, maalesef 
vazgeçmediniz ve 4 yıl boyunca yapıyormuş üzerinde duran maalesef kendi tabanınızda bile eleştiri 
noktasına geldiniz ki MHP Grup Başkan Vekilinin ifade etmek istediği bu, kentin dinamiklerinde artık 
kan kaybeden bir Cumhuriyet Halk Partisi var. Maalesef bu kentin yaşayan her bir ferdi, bu kentin 
sorunlarıyla artık yaşayamaz hale gelmektedir. Bu nedenden dolayı olmayan bir faaliyete evet deme 
şansımız olmadığı gibi Faaliyet Raporu’na hayır vereceğimizi bildirmek isterim, teşekkür ederim. (14 
dakika , 30 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ, çok teşekkür ederim. Sayın ÖNAL, Cumhuriyet Halk 
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Partisi Meclis Üyesi İrfan ÖNAL, lütfen. Buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar, yok kısaca bir Ali Bey konuşma yaptı; ama 
Hakan Bey’i dinledikten sonra kısaca şunu söylemek isterim. Biz İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak 
hiçbir zaman Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile yarışmıyoruz. Yani devletin 85 milyon insandan 
topladığı vergilerle şu an İzmir Büyükşehir Belediyesi hizmetlerinin kıyaslanması da bizi ayrıca mutlu 
ediyor. Demek ki bizler yaptığımız yatırım hizmetleriyle Hükümetle yarışabilir bir durumdayız. “Siz 
şunu yapmadınız, biz bina yaptık.” Biz, İzmir Büyükşehir Belediyesinin %42 bütçesini sermayeye 
aktararak yatırımlarımızı yapıyoruz. Birazdan Faaliyet Raporumuzda Başkanımız da detaylıca 
yaptıklarımızı anlatacak. Yani öncelikle onu bir kere ayırmalıyız ve Ali Bey demin bir Bürokrat 
arkadaşımızla ilgili orada konuştu. Söz hakları da olmadığı için Başkan’ım ben en azından bildiğim 
kadarıyla şunları söyleyeyim; Nisan Ayında yapılmış olan bir açık Kamu İhale Kanuna tabi olarak açık 
ihale yapılmış, hiçbir istekli katılmamış ve yapılacak yardımlarla, o dönem önünde Ramazan Ayı olduğu 
için Ramazan Paketi olarak içeriği hazırlanmış, kimse katılmadığı için sonrasında pazarlık usulüne 
davetle 11 firma çağırılmış, 11 firmadan da belki 1 firma katılmış. Şimdi, ona geleceğim Başkan’ım. 
Açık ihaleye kimse eğer talip olmuyorsa, bunu düşünmesi gereken bizler değiliz, merkezi hükümetin 
yönetim biçimi. Çünkü o gün bütün ürünler 3 kat artarken, stokçuluğun Türkiye’de her şeyden daha 
geçer akçe olduğu bir meslek, bir kuruluş. Bakanlıklar artık işi gücü bırakmış, stokçu peşine 
düşmüşlerdi, depo arıyorlardı. Şimdi öyle bir dönemde kimse burada ihaleye katılmamış sebebi 
arkadaşımızmış gibi. Bu yardımlar yapılıyor. Yardımları hangi yöntemle yapacak? Pazarlık usulüyle. Bir 
an önce ivedilikle yapabilmek için Mayıs Ayında ihale yapılıyor. 11 de değildi Başkan’ım, 13 firma 
davet ediliyor, 7 firma fiyat veriyor, fiyat aralıklarının, paketlerin içi bir bütün olduğu için şeker kendi 
içinde yüksek kalmış olabilir ya da bulgur yüksek olabilir; ama totalde baktığınızda iki kalem yüksek 
iken 20 kalemde de düşük fiyat verdikleri için o firmaya verilmiştir. Yani bütününden koparıp, evet 
içerisinde şeker iki katın verilmiş, diğerleri de kimsenin girmediği, katılmadığı bir yerde herkesten daha 
ucuz verdiği için o paketler bir bütün olarak o firmaya verilmiş, o yardımlar yapılmıştır. Şimdi, 
yardımların kime yapıldığıyla ilgili arkadaşlar, Cumhuriyet Halk Partisinden Meclis Üyesiyim, ben 
bugüne kadar gidip de hiç kimsenin bilgisini istemedim. Bunu kendime hak da görmedim, görevimiz de 
değil. Kime yapıldığıyla ilgili eğer bir tereddüt varsa arkadaşlar, şikâyet mercii oralarda. Ben, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Bayraklı Meclis Üyesiyim. Bayraklı’da da İzmir Büyükşehir Belediyesinde de 
gönül rahatlığıyla şunu söyleyebiliriz; bir elin verdiğini diğer bir el görmez. Hiçbir kimsenin ismi hiçbir 
yerde ifşa olmamıştır. Kimseye, kimin yardım ettiğini de kimse bilmez Başkan’ım. Bu anlayışla, bu 
düşünceyle arkadaşımız bilgilerin verilmemesi ayrı yere çekilerek o gıda paketlerindeki bir kalemin 
yüksek olmasından da ayrı bir yere çekilmesi de ayrıca bizi üzmüştür. Faaliyetle ilgili de birazdan 
Başkan’ım zaten detaylı raporu sunacak. Mutlulukla şunu söylüyorum Başkan’ım; yaptıklarımız 
Türkiye Cumhuriyeti Merkezi Hükümetle kıyaslanır, yarışır bir durumda olduğu da bizi sevindiriyor, 
teşekkür ediyorum. (2 dakika, 40 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Sayın ÖNAL, teşekkür ederiz. Sayın Ceyhan KAYHAN, 
buyurun.  
CEYHAN KAYHAN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Ben de 
kentsel dönüşümle ilgili birkaç şey paylaşmak istiyorum. Karabağlar’da görev alan biri olarak en çok 
konuşulan konulardan biri. Öncelikle şunu söylemek isterim; Sayın Cumhurbaşkanı, kentsel dönüşümle 
ilgili konuştuğunda, “Buna yanlış bilgileri kim veriyor?” diye kendimize soruyorduk. Ben bugün 
gördüm kimin verdiğini. Sanırım Özgür Bey veriyor bu bilgileri. Değerli Arkadaşlar, kentsel dönüşüm 
sürecini binayı bir tek yapmaktan ibaret göremeyiz. Bugün verilen verileri gördük; ama bunun öncesine 
bir bakmak lazım. Bir defa “Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığını kapatalım, onu yapalım, şey 
yapalım…” bunlar doğru terimler değil. Oradaki arkadaşlarımız emek veriyor. Çünkü bir İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin yapmış olduğu kentsel dönüşüm politikasında yerinde uzlaşıyla yerinde 
dönüşüm politikası vardır ve insanı öne alan bir politikası vardır. Bu uzlaşı süreçleri öyle bir günde, iki 
günde yapılan çalışmalar değildir. Biliyoruz ki, insanın malını sahiplenmesi kadar, bazen malı için 
canını veren insanlarımız var. Biz, o bölgelerde kentsel dönüşüm yapmak için vatandaşlarımızı ikna 
etmeye çalışıyoruz. Bu günlerce sürebiliyor, aylarca sürebiliyor, toplantılar yapılıyor. Siz bu uzlaşı 
sürecini görmezden gelemezsiniz. Bu çok önemli bir şey. Çünkü Türkiye’de hiçbir yerde yapılmıyor bu 
uzlaşı süreciyle kentsel dönüşüm. Diğer illerde gördük. Birçok vatandaşımızı yerinden ettiler, 
yurdundan ettiler, başka yerlerde ev verdiler; ama İzmir Büyükşehir Belediyesinin böyle bir dönüşüm 
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politikası yok, yerinde dönüşüm politikası var. Bu uzlaşı süreçlerini yaparken, bu vatandaşlarımızla 
görüşürken bunların bütün sosyal sorunlarıyla ilgileniyor arkadaşlar. Gidip onlarla günlerce evlerinde 
toplantı yapıyorlar, ikna ediyorlar ve ondan sonra da kentsel dönüşüm süreci başlıyor. Biz bu süreci 
görmezden gelerek kentsel dönüşüm sürecini eleştiremeyiz arkadaşlar. İzmir’de bir tek kentsel 
dönüşümü İzmir Büyükşehir Belediyesi yapmıyor. Bir tek onda yetki yok, Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığında da var, onları da biliyorsunuz siz; ama onları hiç söz etmiyorsunuz. Ben şimdi, onlarla 
ilgili size biraz söz etmek istiyorum. Şimdi diyeceksiniz ki; “Karabağlar Belediyesi buna itiraz ediyor.” 
Hiç de öyle değil arkadaşlar. Bildiğiniz gibi değil. Karabağlar Belediyesi, yalnızca Salih Omurtak 
bölgesinde yapılan kentsel dönüşüme itiraz etti diğer Kurumlarla birlikte. Diğerlerinde o 540 hektarın 
hiçbirinde kentsel dönüşümle ilgili itirazımız yok. Bir yerde var itirazımız. Birazdan ona geleceğim, o 
itirazımızın ne olduğunu da söyleyeceğim ben size. Değerli Arkadaşlar, bütün konuşmalarda bütün 
bölgelerimizde kentsel dönüşümle ilgili çalışma yapılıyor. Yani bugün şurada… Sanırım bir Ballıkuyu 
haricinde bütün bölgelerimizde çalışmalar yapılıyor. Yavaş ilerliyor olabilir, siz doğru bulmuyor 
olabilirsiniz yöntemleri; ama 10’un üzerinde yapılmış, ihaleye çıkılmış bir yerde kimse girmezse İzmir 
Büyükşehir Belediyesi de bir yöntem arayacaktır ve bu kentsel dönüşümü yapmak zorunda kalacaktır. 
İzmir Büyükşehir Belediyesi de onu yapmıştır. İhaleye girilmeyen yerlerde de protokolde vererek bu işi 
götürmeye çalışmıştır. Siz doğru bulmayabilirsiniz; ama sonuçta yapılan bir çalışma var. Şimdi, gelelim 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığının yapmış olduğu çalışmalara. 2012 yılında yetki Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığına geçti 540 hektarda arkadaşlar. Bu süreçte, Salih Omurtak, Bahriye Üçok bir sürü mahalle 
var, bunları teker teker saymak istemiyorum. 16 mahallemiz var, bunları teker teker saymak 
istemiyorum arkadaşlar. Az önce “uzlaşı” dedim ya, bu mahallerde bir firma geldi Ankara’dan, dedi ki; 
“Biz burada vatandaşlarımızla uzlaşacağız ve kentsel dönüşümü yapacağız.” dediler. Hatta bazı 
Milletvekilleri ve Bakanlar oraları ziyaret ettiler. Arkadaşlar, 17 bin orada mülk sahibinden, yalnızca 
181 kişiyle uzlaşabildiler. Arkadaki farkı görebiliyor musunuz arkadaşlar?  İzmir Büyükşehir Belediyesi 
3 bin kişiyi ikna ediyor, kentsel dönüşümü başlatıyor, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı uhdesindeki bir 
firma geliyor, 17 bin kişiyle görüşme yapıyor, 181 kişiyi ikna ediyor, sonra “Ben bu işi yapamadım.” 
diye bırakıp gidiyor ve Bakanlık da o firmayı suçluyor. Değerli Arkadaşlar, bakın, 5 Nisan 2017’de 
dönemin Başbakanı, Karabağlar’da bir miting yaptı. Çok kısasını okuyacağım. “Burayı rezerv alan ilan 
ettik.” diyor. Bir alanı rezerv alanı yapıyor, Milli Emlak’a ait bir alanı “Rezerv alan ilan ettik.” diyor. 
“Bugün tarihi bir gün.” diyor. “Kentsel dönüşüm projesinde 20 bine yakın İzmirliye yakışan küçük şehir 
olacağını belirten Başbakan YILDIRIM, yeşil alanları alışveriş merkezleriyle ve her türlü sosyal donatı 
alanlarıyla örnek bir çalışma ortaya koyacaklarını ifade ediyor.” 20 bin kişiden, yani Umut Mahallesi, 
Bahriye Üçok, Sahil Omurtak oradaki vatandaşlarımızı burada yaptıkları konutlara taşıyacaklardı. Peki, 
ne oldu biliyor musunuz? Parayı da İller Bankası’ndan alıyorlar, onu da söyleyeyim. Hani kendi 
bütçesinden değil, İller Bankası’ndan alıyor. Ne oldu biliyor musunuz arkadaşlar? Orayı alan firma 
bitiremedi, İller Bankası kredi verdi, o da olmadı. Gittiler, Adalet Bakanlığı Vakfıyla Sahil Güvenliğin 
lojmanı yaptılar arkadaşlar. Diğer daireleri de sattılar. Hani 20 bin dediler ya yalnızca bin tane yaptılar, 
yalnızca bin daire yapabildiler. 20 binden başladılar bin daire yapabildiler. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Oraya evet, çok doğru bir şey söylüyorsun Hakan 
Bey, o konuyu da sen en iyi biliyorsun, evet biz orada bir yere dava açtık arkadaşlar. Oradaki bütün mal 
sahipleri varken, kişilerin malları kamulaştırıldı. Bir yeri kamulaştırmadılar, onu da Hakan Bey biliyor 
kim olduğunu, biz ona itiraz ediyoruz işte arkadaşlar. Orada birilerine rant sağlanmasına itiraz ediyoruz 
biz Karabağlar Belediyesi olarak. Onları da siz kim olduğunu çok iyi biliyorsunuz, söylemek 
istemiyorum. Kentsel dönüşüm projesi, kentsel dönüşümler 40 yıl, 50 yıl… Memleketinden 40 yıl, 50 
yıl önce gelmiş, yolu yokken, suyu yokken oraya yerleşmiş, emek vermiş, komşuluk ilişkileri yaşamış, 
kültür geliştirmiş ve o insanların evini dönüştürmek çok kolay iş değil. Bugün İzmir Büyükşehir 
Belediyesi yine o insanların yaşam alanlarındaki sosyal, kültürel hayatlarını koruyarak dönüşümü 
gerçekleştiriyor. Ben Uzundere’de Temizlik İşleri Müdürlüğüne her zaman gittiğimde, her sabah 
görüyorum orada bir çalışma var, yapılıyor. Arkadaşlar, Türkiye’ye örnek olan bir modeli, bugün İzmir 
Büyükşehirim hayata geçiriyor. Benim önerim, kentsel dönüşüm sorunu bir tek İzmir Büyükşehir 
Belediyesinde değil, bence siyaset üstü bir sorundur. Bunu yerel yönetimler ve Bakanlığın birlikte 
çözülmesi gerekir; ama bu 540 hektar da Çevre ve Şehircilik Bakanlığının yapmış olduğu alandaki 
çalışmalar hakkında da bence hem Cumhurbaşkanımıza doğru bilgi verin, hem de siz de doğru bilgi alın 
arkadaşlar. Teşekkür ederim. (7 dakika, 16 saniye) 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Ceyhan KAYHAN’a teşekkür ediyoruz. Şimdi, Meclis Üyemiz 
Özan Bey lütfen… Özan PARLAR, buyurun. 
ÖZAN PARLAR: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Büyükşehir Belediyemizin 
Hazirunu. Değerli Arkadaşlar, sabah Güzelbahçe’den yola çıktım, Narlıdere’de Şehitlik diye bir yer var, 
orada bir metro istasyonu yapılacak. Etrafı saclarla örtülü bir yerdi burası. Bugün sabah bir baktım 
ağaçlar dikilmiş, peyzajı yapılıyor bu metro istasyonunun, yürüyen merdivenler görülüyor. Bilmeyen 
arkadaşlar gitsinler, baksınlar, bilgi sahibi olsunlar. Narlıdere Metrosu, demek ki yer altındaki imalatlar 
tamamen bitmiş, artık dışarıda, Şehitlik’te keşke canlı bağlanabilseydik de orayı görmüş olsaydınız. 
İsterseniz iftardan sonra gidin canlı olarak bakın, Narlıdere Metrosu bitti arkadaşlar. Bunu sizinle 
paylaşmak istedim. Bilgi sahibi olmadan fikir sahibi olmayalım. Doğrusunu araştıralım, o şekilde 
değerlendirelim. Değerli Arkadaşlarım, 2022 yılındaki Gider Bütçesinin %32’si yatırıma ayrılmış, 
yatırım bütçesi olarak değerlendirilmiş. Düşünün, Eylül Ayında, 2021 yılının Eylül Ayında bütçe 
yapmaya başlıyorsunuz, asgari ücret yılbaşı itibarıyla 4258 liradan 8506 liraya çıkmış 2022 yılında. Yine 
2022 yılında motorin fiyatı 11 lira 53 kuruştan 22 lira 02 kuruşa çıkmış 31 Aralık itibarıyla. Ancak arada 
23 Haziran’da yol kazası olmuş, motorin 30 liraya çıkmış. Bakın, yatırımlar neden duruyor, neden 
yapılmıyor? Sayın Cumhurbaşkanı diğer taraftan Adalet ve Kalkınma Partisinin Genel Başkanı geçen 
seçim vizyonunu açıkladı. Kanal İstanbul’dan hiç bahsetmedi. Neden? Çünkü artık öyle bir yatırım 
yapılamaz durumda diye düşünüyorum. İzmir Büyükşehir Belediyesi, bakın Gider Bütçesini hazırlamış, 
Gider Bütçesinden size birkaç kalemi paylaşmak istiyorum. Sıcak asfalt yapılması; 2022 yılında 773 bin 
ton, yani 394 kilometre yol yapılmış, 1 milyar 6 milyon lira. Bir önceki yılda, 2021’de yine yaklaşık 
benzer miktarda asfalt yapılmış, 315 bin lira. 315 bin liradan 1 milyar liraya çıkmış bir rakam. Yine sathi 
kaplamaya baktığımızda, sathi kaplama bir önceki yıl 1 milyon metrekare, 2022’de 3 milyon metrekare, 
yaklaşık 800 kilometrelik sathi kaplama yapılmış. Bir önceki yıl 113 bin lirayken… 113 milyonken 
pardon, 2022 yılında 1 milyar 537 milyon liraya çıkmış. Parke kaplamaya geliyoruz, parke kaplama 1 
milyon civarında yine aynı şekilde parke taşı döşeme yapılmış, 2021 yılında 139 milyon iken, 2022 
yılında bu 504 milyon liraya çıkmış. Değerli Arkadaşlarım, Sayın Başkan’ım, bu koşullarda bir bütçe 
yapıyorsunuz ve de bütçeyi gerçekleştiriyorsunuz. Neye göre gerçekleştiriyorsunuz? Tahmini 
bütçenizdeki harcamaları yapıyorsunuz. Ancak yapabildiğinizin, bir önceki yılın 3’te 1’inin, 4’te 1’ini 
yapabilecek duruma geliyorsunuz. Yapı işlerine baktığımızda, Yapı İşleri Dairesi Başkanlığı tahmini 
bütçesinden yine 2022 yılında belirlenen 802 milyon iken, 753 milyon lirasını gerçekleştirmiş bunun. 
Yani %94 mertebesinde gerçekleştirilmiş bunlar. Tahmini bütçeleri yapılmış ve de tahmini bütçeye göre 
%100’e yakın bir şekilde gerçekleştirilmiş. Raylı sistemde ciddi başarılar elde ettik. Grup Başkan 
Vekilimiz Murat Bey bunları paylaştı, onun için ben girmek istemiyorum. Çiğli Tramvayında da 
geldiğimiz oran %93 mertebesine gelmiş. Yine, Parklar ve Bahçelere geldiğimizde, Parklar ve 
Bahçelerde Güzelbahçe, Yelki’de 570 bin hektar metrekarelik bir yer toplam 700 bin metrekarelik bir 
yer yapılmış. Son olarak ortak projeler yapılmış, 11 tane ortak proje yapılmış. Bu 11 ortak projenin bir 
tanesi de ilçem Güzelbahçe’de çarşı düzenlemesi şeklinde yapılmıştır. O anlamda çok teşekkür ederim. 
Son bir şey söylemek isterim Başkan’ım, İzmir fayı Güzelbahçe’de Yelki’den geçmemektedir. Özgür 
Bey bu konuda bilgi edinsin, gerekirse o bilgiyi ben kendisine veririm. Teşekkür ediyorum. (5 dakika) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın Özan PARLAR’a çok teşekkür ederim. Başkan’ım 
buyurun. Sayın Başkan’ımız Tunç SOYER’e söz veriyorum, buyurun efendim.  
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, bunları Başkan’ımıza verebilir miyiz? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Siz verin efendim yani… Buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yok Ağabey yani artık, Başkan’a söz verdim yani. 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet. Değerli 
Arkadaşlarım, evet bu mübarek Ramazan akşamında, tüm Değerli Meclis Üyelerimizi sevgi, saygı ve 
muhabbetle selamlıyorum. Geçtiğimiz yıl 2021 Faaliyet Raporu’nu Meclisimize sunarken bazı önemli 
kavramlara değinmiştim; Cesaret ve uyum. 2022 yılında ve 2023’ün hemen başında yaşadıklarımız bu 
iki değere her zamankinden fazla ihtiyacımız olduğunu gösterdi. Değerli Meclis Üyelerimiz, 
yaşadığımız çağda cesur olmak zorundayız. Çünkü üzerinde yaşadığımız bu hasta gezegen insanlığı 
hiçbir bahanenin arkasına sığınmadan değişmeye çağırıyor. 6 Şubat’ta sabaha karşı yıkılan şehirlerimiz 
bizi yeniliğe davet ediyor. Gençlerimizin artık hayal kurmaktan yoksun olması, hepimizi açık bir şekilde 
değişmeye davet ediyor. Dünyanın en bereketli ülkelerinden birinin yani ülkemizin, ekonomik çöküşe 
doğru sürüklenmesi bizi topyekûn bir değişime davet ediyor. Ve biliyoruz ki, her değişim cesaret ister. 
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Biz de o cesareti bulup yaşatmak zorundayız. Bizler, uyumun gücüne tüm kalbimizle inanıyoruz. Çünkü 
ancak yaşamı çokluk içinde birlikle var edebiliriz. Asırlardır bu şehirde geleceği inşa etmek ve zor 
günlerde hayata tutunabilmek için aramızdaki farklardan güç alıyoruz. Bizi birleştiren sebeplerin 
ayıranlardan daha fazla güçlü olduğuna inanıyoruz. Değerli Meclis Üyelerimiz, inanın bana İzmir ve 
tüm Türkiye, bugün olduğundan çok daha iyisini hak ediyor. Fakat bunun için her şeyden önce siyasetin 
dilinin değişmesi lazım. Kutuplaştıran, ötekileştiren aynı ülkenin insanlarını birbirine düşman eden bu 
dil, birlikte mücadele etmemiz gereken en büyük düşmanımız. Bu düşmanı çok iyi bilip, çok iyi 
anlamak mecburiyetindeyiz. Çeşitli bahanelerin arkasına sığınarak kendini meşru ilan eden bu üslup, 
biliyoruz ki belli bir zümrenin kendi gücünü büyütme çabasından başka bir şey değil. İşte bu yüzden, 
İzmir’de dört yıldır bir yandan icraatlarımızı yürütüyor, diğer yandan bu vahşi siyasetle mücadele 
etmeye çalışıyoruz. Bugüne kadar sığ siyasetin bize, gençlerimize, çocuklarımıza ve şehrimize bunu 
yapmasına asla izin vermedik. Bundan sonra da vermeyeceğiz. Kavgamız, sadece hırsız ve harami 
çeteleriyle oldu. Bundan sonra da onlarla o kavgaya devam edeceğiz. 2022 yılı, İzmir’in kurtuluşundan 
Cumhuriyetimizin kuruluşuna uzanan tarihi bir dönüm noktasıydı. Yalın ayak ölüme koşan, o çetelerle 
savaşta canını bu vatan için feda eden kahramanlarımızın anısını yaşatmak için 400 kilometrelik Zafer 
ve Anma Yürüyüşümüzü 24 Ağustos akşamı Afyon Dereçine’den başlatmıştık. Kafilemizin 14 gün süren 
yürüyüşü 9 Eylül’de Cumhuriyet Meydanı’nda son buldu. O gün, İzmir’in kurtuluşunun 100. yılını 
tarihimizin en görkemli buluşmasıyla kutladık. 9 Eylül 2022’de milyonlardık, sokaklara sığmadık, 
meydanlar bizi almadı. Sadece İzmir değil, tüm Türkiye ve dünyadaki vatandaşlarımız hasret kaldığı o 
muhteşem duyguyu yaşadı, birlik ve beraberlik. O akşam, İzmir’deki siyasetimizin omurgası olan 
dostluğu ve kardeşliği, ülkece kana kana içtik. Dilerim bu değerlere bir daha asla bu kadar susamayız. 
Kurtuluşun miladı 9 Eylül’le başlayan 100. yıl projelerimizi, kuruluşun 100. yılı 2023’e uzanan birçok 
çalışmayla devam ettirdik. 2022’nin Ağustos ayında başlayan ve Mart 2023’te sonlanan İkinci Yüzyılın 
İktisat Kongresi maratonu bu çalışmaların başında geliyor. Tıpkı 9 Eylül’de olduğu gibi, İkinci Yüzyılın 
İktisat Kongresi’nde de Cumhuriyetimizin 100. yılına yaraşır bir buluşmayı tarihe not düştük. Evet… 
 
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 
İKİNCİ YÜZYILIN İKTİSAT KONGRESİYLE İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 

 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet, 4 yıl önceki 
seçim kampanyamızdan bu yana şehrimiz için büyük bir hayalimiz vardı; İzmir’in refahını büyütmek ve 
bunun adil paylaşımını sağlamak. Eylül 2019’da Meclisimizden oybirliği ile geçen 2020-2024 Stratejik 
Planımızda bu hedefe ulaşmanın kapsamlı bir yol haritasını ortaya koymuştuk. Bu plan, bir yandan 
Birleşmiş Milletlerin sürdürülebilir kalkınma hedefleriyle %100 uyumlu olduğu için İzmir’i dünyayla 
bütünleştiriyor, diğer yandan İzmir’in yerel önceliklerine dair çözümler üretiyor. 3. uygulama yılını 
tamamladığımız stratejik planımızın odağında, koşullar ne olursa olsun bir şeyleri dönüştürmenin 
mümkün olduğu inancı yatıyor. 7 stratejik amaç ve 27 hedeften oluşan bu planı Meclisimizin onayladığı 
günde, elbette şunların olacağını henüz bilmiyorduk. 30 Ekim İzmir Depremi, şehrimizin tarihinin en 
büyük orman yangını, seller ve tsunami. Modern zamanların ilk ve tek pandemisi. Doların 4 kat artarak 
5-6 liradan, 20 liralara yükselmesi. Ülkemizin, Cumhuriyetin 100. yılında büyük bir ekonomik enkazın 
altında kalacağı. Tüm bunları birlikte yaşadık ve ülkece bunlardan büyük dersler çıkarttık. Cesaretin ve 
uyumun ne kadar değerli olduğunu da işte bu zor günlerde göğüs göğüse mücadele ederken daha da iyi 
öğrendik. Mazeret üretmedik, “Engelleniyoruz.” gerekçesinin arkasına sığınmadık, yorulup bir köşede 
beklemedik, kaderimize küsmedik, birlik ve beraberliğimizden aldığımız güçle her engelin karşısına 
cesaretle çıktık ve aramızdaki uyumu çoğaltarak her birinin üstesinden gelmeye gayret ettik. Bu süreçte 
her ne pahasına olursa olsun asıl hedefimizden, yani İzmir’in refahını büyüterek onun adil paylaşımını 
sağlamaktan asla bir adım geri durmadık. Gerekli hâllerde faaliyet ve harcama önceliklerimizi yeniden 
tanımladık. Kriz yönetimine önem veren, esnek bir karar alma sistemi oluşturduk. Yoksulluğun ve 
açlığın çığ gibi büyüdüğü İzmir sokaklarına sessiz, kayıtsız kalamazdık. Halkımızla paylaştığımız 
ikramlık ve kahvaltılık sayılarında, 2022 hedefimizin 3 katına çıktık. Yaptığımız nakdi yardım tutarı 
hedeflediğimizden %78 daha fazla gerçekleşti. “Refahın adil paylaşımı” cümlesinin, yani “Kentsel 
adalet” anlayışımızın gereği bu kararları almak zorundaydık. Korkunç bir enflasyonist ortam ve 
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yoksulluğun derinleşmesi karşısında sosyal yardım bütçemizi yıldan yıla daha da büyüttük. Bu 
doğrultuda ilçe belediyelerimizle de omuz omuza çalıştık ve ilçe belediyelerimizin kamulaştırma 
çalışmaları ve projelerine de yaklaşık 68 milyon liralık bir maddi destek sağladık. Bu irademiz, 3. yılını 
tamamladığımız 5 yıllık Stratejik Planın içeriği kadar, onu uygulama biçimimiz hakkında da çok değerli 
ipuçları veriyor. Planımızı uygularken biçimle ilgili esas aldığımız diğer ilkelerimiz ise yatırım 
projelerine ayırdığımız pay ve bütçe disiplinimiz. 2020 ve 2022 arasındaki yatırım projelerine ayrılan 
pay sırasıyla şöyle; 2020’de %42.8, 2021’de %31.9, 2022’de %31.6. 2021 ve 2022’de her türlü zorluğa 
rağmen bu oranları yakaladık. Görev süremiz boyunca İzmir’e kazandırdığımız toplam yatırım bedeli 
ise 1.8 milyar Euro, yani bugünkü değerle, 38.6 milyar Türk Lirası. Pek çoğunuz biliyorsunuz ama 
buradan bir kere daha ifade edeyim; bu oranlar, Türkiye’deki pek çok Kamu Kuruluşu ve pek çok 
Belediyenin çok çok üzerinde. Bunu mümkün kılan tüm İzmir Büyükşehir Belediyesi ekibine 
huzurlarınızda sonsuz teşekkür ediyorum. Bütçe disiplini açısından ise iki temel göstergeden bahsetmek 
istiyorum. Birincisi; Uluslararası Kredi Derecelendirme Kuruluşlarının Belediyemize verdiği kredi notu. 
Fitch’in Değerlendirme Raporuna göre İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kredi notu göreve geldiğimiz 
günden bu yana en üst düzeyde, yani AAA. Daha da önemlisi, döviz cinsinden değerlendirdiğimizde 
tüm bu zor koşullara rağmen borçlarımızı azalttık Değerli Arkadaşlar. 1 Nisan 2019 tarihinde görevi 
devraldığımızda dış borcumuz 649 milyon Euro tutarındaydı. 31 Mart 2023 tarihi itibarıyla bu miktar 
587 milyon Euro. Aradan geçen 4 yılda 470 milyon Euro değerinde borç ödemesi yaptık, 459 milyon 
Euro miktarında yeni borç aldık. Bu borçların çok büyük kısmının kendi kendini geri ödeme kabiliyetine 
sahip metro yatırımlarımız olduğunu bir kere daha belirtmek isterim. Şimdi burada bazı rakamlardan 
yine bahsetmek istiyorum. Çünkü bunlar belki bir parça daha netleştirmiş olacak, tabloyu. İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin 2019 Mart sonu kur’u 6.24, o vakit borç miktarı 5 milyar. 2023 Mart sonu kur 
20.84, borcumuz 14.9 milyar. Yani Özgür Bey’in söylediği gibi TL cinsinden de 5 misli armış değil, 3 
misli artmış gözüküyor. Ama bu dönemde 7 milyar lira borçlanmışız. 8.3 milyar lirada ödeme yapmışız. 
Borçlandığımızdan 1.3 milyar lira daha fazla ödemişiz. Kur etkisi olmasaydı, borcumuz göreve 
geldiğimizde var olan 5 milyar liranın altında yani 3.7 milyar lira olacaktı. Euro bazında 834 milyon 
Euro olan borcumuz, şu an 756 milyon Euro. Adaletli ve disiplinli bütçe yönetimi sayesinde borcumuzu 
ve finansal yapımızı güçlendirecek ve kurumsal itibarımızı arttırmaya devam edeceğiz. İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin toplam borçlanma limiti Değerli Arkadaşlar 94 milyar lira. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi bunun şu anda  %16’sını kullanıyor. 15 milyar lira olan borçların üzerine 79 milyar lira daha 
borçlanabilme kapasitemiz var. Ama bildiğiniz gibi sadece kamu bankaları değil, özel bankalarda 
Cumhuriyet Halk Partili Belediyelere kredi kullandırmıyorlar. Sermaye Piyasası Kurulu ve Hazine ve 
Maliye Bakanlığına 03/03/2023 tarihinde 1 milyar lira tutarına kadar tahvil çıkartma talebinde 
bulunduk. Diğer başvurular gibi halen buna da bir geri dönüş yok maalesef. Peki İzmir’e kim yatırım 
yapıyor? Bununla da ilgili birkaç rakamı hemen kısaca dikkatlerinizi sunmak istiyorum. Bunu da İzmir 
Valiliği İl Planlama Koordinasyon Toplantısının verilerine bakarak arkadaşlarım edinebilirler. 
06/04/2023 tarihinde İzmir Valiliğimizde yapılan toplantıda açıklanan verilere göre 2023 Mart sonu 
itibarıyla Değerli Arkadaşlarım 3 aylık dönemden bahsediyoruz. İzmir’e yapılan toplam yatırım tutarı 
1.9 milyar lira. Bunun 1.5 milyar lirasını İzmir Büyükşehir Belediyesi ve İZSU Genel Müdürlüğümüz 
yapmış durumda. Yani İzmir’e bu 3 ayda yapılan toplam yatırımın %78’ini biz yapmışız Sevgili 
Kardeşlerim, kalanı Merkezi İdare ve İlçe Belediyelerine ait. Peki 2022 sonu itibarıyla yine Valilik İl 
Koordinasyon Kurulunun rakamlarına göre ne olmuş? İzmir’e 2022 yılında yapılan yatırım miktarı 8.3 
milyar lira. Bunun %60’ı yani 5 milyar lirası yine İzmir Büyükşehir Belediyesi ve İZSU Genel 
Müdürlüğü tarafından yapılmış. Kalanı Merkezi İdare ve İlçe Belediyelerimize ait. Verileri daha detaylı 
bulabileceğiniz yer Valilik İl Planlama Müdürlüğümüz. Değerli Arkadaşlar yaptığımız satışlarla ilgili de 
bazı rakamlar verdi Özgür Bey, onunla da ilgili ben bir düzeltme de yapmak isterim. Son 4 yılda Değerli 
Arkadaşlarım 741 milyon liralık taşınmaz satışı yapılmış, bunların büyük çoğunluğu konut satışı. 
Neden? Çünkü lojmanlarla ilgili yasal düzenleme nedeniyle bu satışların yapılması zorunluluğu doğmuş. 
Sadece İzmir Büyükşehir Belediyesi aynı zaman dilimi içinde yani bu 4 yılda 828 milyon liralık da 
kamulaştırma yapmış, yani Değerli Arkadaşlarım 741 milyon liralık satış yapmışız, 828 milyon liralık 
da alım yapmışız. Sattığımızdan daha fazlasını almışız Değerli Arkadaşlarım. Maliye Hazinesi ne 
yapmış bu dönemde biliyor musunuz? Ne kadar satış yapmış? 1.4 milyarlık da Maliye Hazinesi satış 
yapmış. Temsil, tören, tanıtım giderlerimizle ilgili büyük artıştan söz etti yine Özgür Bey. Bunun bütçe 
içindeki payı 0.68 Değerli Arkadaşlarım, 0.68. İhtiyaçlar nedeniyle bütçede yapılan artış bu başlıkta 
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%41. Yani geçen yıl TÜİK tarafından açıklanan enflasyon oranlarının %64’ü TÜFE, %97 ÜFE olduğu 
düşünüldüğünde enflasyon oranının bile altında kalan bir artıştan bahsediyoruz. Evet Değerli 
Arkadaşlarım, bizim bu yatırımlarımızda elbette metro yatırımlarının önemli bir payı var. Elbette gönül 
arzu ederdi ki, İzmir’de üzerinde “U” harfi olan metro hatları da olsun ve Belediyemiz kısıtlı imkânları 
ile bu borç yüklerinin altına girmesin. Ama ne yazık ki öyle olmuyor. Böylesine büyük yatırımları 
Belediyemiz imkânlarıyla yapmak zorunda kalıyoruz ve elbette bu görevi gururla yapmaya devam 
edeceğiz. Biliyorum ki 14 Mayıs’tan sonra bu durum değişecek ve yüzümüz gülecek. İzmir hak ettiğinin 
40’ta birini değil, tamamını alacak, İzmir hakkını alacak. Özetle, İzmir Büyükşehir Belediyesi ülkemizin 
içinden geçtiği büyük ekonomik buhrana rağmen, bütçe disiplini açısından en saygıdeğer kamu 
kuruluşlarından biridir. Her biriniz bununla iftihar edebilirsiniz Değerli Arkadaşlarım. İzmir’in seçilmiş 
tüm Meclis Üyelerinin bu başarıda payı olduğuna hiç şüphem yok ve bu başarımızla da ne kadar iftihar 
etsek az. İzmir Büyükşehir Belediyesinin bu kararlı duruşu Türkiye dışından da görüldü. İzmir, Nisan 
2022’de Avrupa’nın en değerli ödülü olan, “Avrupa Ödülü”nün sahibi oldu. Avrupa Konseyi 
Parlamenterler Meclisi tarafından 2022 yılında “Avrupa Değerlerini En İyi Temsil Eden Şehir” seçildik. 
Bu gurur elbette hepimizin, tüm İzmir’in. Değerli Meclis Üyelerimiz, konuşmamın bundan sonraki 
kısmında 2022 Faaliyet Raporumuzun içeriğinden bahsetmek, ulaştığımız ve ulaşamadığımız hedefleri 
kısaca sizlerle paylaşmak istiyorum. İlk değineceğim konu, altyapı stratejik amacımız. Seçim 
vaatlerimiz arasında yer alan asfaltta rekor hedefimiz doğrultusunda merkez ilçelerin ana arterlerinden 
en uzak köy yollarına kadar yol yapım, bakım ve yenileme faaliyetlerini sürdürdük, sürdürüyoruz. 
Çalışmalarımız defalarca katlanan maliyet artışlarına rağmen aralıksız devam ediyor. Elinizdeki 
raporlarda da beyan ettiğimiz üzere, asfalt serim miktarında hedefimiz olan 1 milyon 450 bin tonun 
altında kalarak, 773.612 tonluk bir serim gerçekleştirdik. %50 oranındaki bu hedef sapması, neredeyse 3 
kat artan maliyetlerin kaçınılmaz bir sonucu oldu. Şayet maliyetler bu kadar ani bir şekilde 
yükselmeseydi, 2022’de asfalt çalışmalarına ayırdığımız kaynakla hedefimizin tam 1,5 misli, yani 2 
milyon tondan fazla serim yapmış olacaktık. Türkiye’nin içinden geçtiği ekonomik krize rağmen, 
2022’de 2021’e göre daha yüksek miktarda asfalt serimi yapmayı başardık Değerli Arkadaşlarım. Diğer 
taraftan sathi kaplama maliyetlerinin görece daha düşük olması sebebiyle arazi yolu kaplama miktarının 
artırılmasına öncelik verdik ve böylece 2022’de arazi yolları için koyduğumuz 1.860.000 metrekare 
hedefin çok üzerinde, 3.994.000 metrekare sathi kaplama gerçekleştirdik. 2022 yılında su yolları 
üzerinde 4 köprü yapmayı planlarken, toplam 5 köprünün inşaatını tamamladık. Konak ile Bornova 
arasını 10 dakikaya indirerek, kent trafiğini rahatlatacak Buca-Onat Tüneli’ndeki çalışmalarımız 2022 
yılında da devam etti. Onat Tüneli’yle ilgili bir bilgiyi sizlerle paylaşmak isterim. Buca-Onat Tüneliyle 
ilgili ilk ihale Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi gereği tasfiye olmuş Değerli Arkadaşlarım, ilk ihale. 
İkinci ihale KİK’de 1 yıl beklemiş, 6 ay mahkeme durdurmuş. Dolayısıyla inanılmaz bir zaman kaybı 
yaşanmış. Bizim irademiz ve inisiyatifimiz dışında. Ama buna rağmen şu anda viyadük tamamlandı ve 
geçici kavşak oluşturularak Mayıs Ayının ilk haftasında da trafiğe açacağız. Öyle değil mi Ozan Bey? 
Mayıs ayının ilk haftası. Peki. Mürselpaşa Altgeçit İhalesi yine Tasfiye Yasasından faydalandığı için, 
maalesef fesholdu ve tekrar ihaleye çıkacağız. Değerli Arkadaşlarım, 1 milyar 150 milyon liralık bu 
yatırımı Yeşildere EXPO ve Buca Metrosu Projeleri için çok önemli bir kaldıraç olacak. Gerek 30 Ekim 
İzmir Depremi, gerekse 6 Şubat Depremi gösterdi ki, İzmir’in altyapısı için en temel önceliğimiz bu 
şehri dirençli hâle getirmek. İzmir, faylar üzerinde inşa edilmiş bir şehir. Biz, üzerinde yaşadığımız 
fayları değiştiremeyeceğimize göre onlarla uyumlu yaşamayı öğrenmek zorundayız. İnsan uygarlığının 
binlerce yıl içinde edindiği tecrübeler, bilim ve teknoloji pekala buna imkân veriyor. Biz son 4 yılda 
deprem konusunda çok büyük deneyim kazandık. Zorlu ve acılı bir tatbikatı zorunlu olarak yaşadık. 
Göreve gelir gelmez 30 Ekim Depreminden de önce, Toplum Sağlığı Dairesi Başkanlığı, İklim 
Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi ve ardından Deprem Risk Yönetimi ve Kentsel İyileştirme Dairesi 
Başkanlığını kurmuştuk. Yapılanmaya yönelik bu adımların ardından, Türkiye’nin en kapsamlı deprem 
araştırmaları ve risk azaltma projelerini başlattık. Yazık ki, İzmir’in fayları ve bina stokları hakkındaki 
bilimsel veriler bugüne kadar kapsamlı bir şekilde ortaya konmamış. Biz bu eksiği gidermek için gerekli 
tüm projeleri 3 yıl önce başlattık ve tamamlama noktasına geldik. Şehrimizin depremsellik araştırması 
ve zemin davranış modelini oluşturmak için İzmir Yüksek Teknoloji Enstitüsü, ODTÜ ve Çanakkale 18 
Mart Üniversitesi ile İş Birliği Protokolleri imzaladık. Bir yandan fayların incelendiği depremsellik 
araştırmamız sürerken diğer yandan zemin yapısı ile zemin davranış özelliklerini modelleme 
çalışmalarını da Bornovadan başlattık. Projemiz doğrultusunda Bayraklı, Bornova ve Konak sınırları 
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içinde toplamda 12 bin hektarlık alanda mikro bölgeleme etüt çalışmalarını yürütüyoruz. Bir diğer proje, 
İzmir’in yapı envanteri çalışmaları. İzmir’de attığımız ilk adımlardan biri, İnşaat Mühendisleri Odası 
İzmir Şubesi ile Protokol imzalayarak İzmir’in yapı stokunu çıkartmak oldu. İzmir’deki yapı stoğunun 
%80’i eski ve nizami değil. İMO ile iş birliğinde başlattığımız bu çalışmayla, 30 Ekim İzmir 
Depreminde en fazla hasar alan Bayraklı ilçemizden başladık ve her binanın deprem karnesini çıkarttık. 
Bayraklı’da 31 bin 146 yapının kimlik belgesini hazırlandı. Yapıları deprem güvenliğine göre 
öncelendirdik. Böylece yüksek öncelikli bölgelerimizi belirleyerek kentsel iyileştirme modelleri 
üretiyoruz. Bornova ilçemizde devam eden çalışmamız kapsamındaysa 62 bin binanın incelemesi yoğun 
biçimde devam ediyor. Hedefimiz Eylül 2023’de Bornova’yı da tamamlamak ve böylece 93 bin binaya 
ulaşmak. Eylül 2023 ve Eylül 2024 tarihleri arasındaysa Konak, Karşıyaka ve Çiğli gibi ilçelerde 
çalışarak kent merkezindeki 315 bin toplam binanın incelenmesini bitireceğiz. Eski yıllarda yapılan 
Balçova ve Seferihisar taramalarını ise yenileyeceğiz. Bugüne kadar yapı envanterlerini ilçeler 
ölçeğinde çıkarıyorduk. Yakın bir zaman önce, İzmir’in hangi ilçesinde olursa olsun, başvuran her 
vatandaşımıza binalarının deprem karnesini çıkarmak için ücretsiz destek olmaya başladık. Bu 
çalışmalarımız haricinde depreme hazırlıkla ilgili bir başka adım daha attık. Çiğli ilçemizde, Ege Şehir 
şirketimiz altında Türkiye’nin en kapsamlı yapı zemin laboratuarını kurduk. Burada Değerli 
Arkadaşlarım şunu da net olarak söylemem lazım; bu Jeolojik Etüt Raporları fay hatlarını imar 
planlarına işliyoruz. Böylece bu plan kararları doğrultusunda geleceği planlıyoruz. Depremsellik 
araştırması çalışmaları kapsamındaysa faylar detaylı ve bütünlüklü olarak ayrıca çalışılıyor ve bu 
faylarda planlamaya yansıtılıyor. Neden? Değerli Arkadaşlarım, çocuklarımız, torunlarımız da bu 
şehirde yaşayacaklar, İzmir’de yaşayacaklar. İzmir’in geleceğini ancak bu kadar köklü, bu kadar güçlü, 
bu kadar kapsamlı bilimsel raporlarla yapabiliriz. O nedenle bütün bunları yapıyoruz. Ve bu şehirde 
yaşayan herkesin güven duygusu içinde yaşayacağı bir kent inşaa edeceğiz. Onun için bu verilere 
ihtiyacımız var. Değerli Arkadaşlarım Kentsel Dönüşüm, depreme hazırlık çalışmalarımızın bir diğer 
başlığı. Türkiye’de örnek bir Kentsel Dönüşüm modeli uygulayan İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
şehrimizdeki riskli konut alanlarını, etaplar hâlinde güvenli hâle getirmeye devam ediyor. Kentsel 
dönüşüm mevzuatında bildiğiniz gibi pek çok eksiklik var. Tüm bu eksiklik ve yetersizliklerine rağmen 
3 yıldır icraat üretiyoruz. Yerinde ve %100 uzlaşı modeliyle yürütülen kentsel dönüşüm çalışmaları 
İZBETON'un yapım sürecine dâhil edilmesiyle büyük hız kazandı. İzmir’in pek çok yerinde dönüşüm 
seferberliği başlattık ve sadece 2 yıl içinde Ege Mahallesi’nde 494 milyon, Örnekköy’de 1 milyar 200 
milyon, Gaziemir’de 400 milyon, Uzundere’de 680 milyon lira olmak üzere yaklaşık 2 milyar 750 
milyon lira ihale bedeli olan kentsel dönüşüm çalışmaları yaptık. Uzun yıllardır kentsel dönüşümde 
yavaşlayan süreci hızlandırmak ve tıkanıklıkları aşmak için Belediye şirketimiz İZBETON’u ihale 
süreçlerine dâhil ettik. İzmirlinin hak ettiği güvenli ve sağlıklı konutlara kavuşmasını sağlamak için, altı 
bölgede 248 hektarlık alanda çalışmaya başladık. Gaziemir, Ege Mahallesi, Uzundere, Ballıkuyu, Çiğli, 
Güzeltepe ve Örnekköy’de dönüşüm aynı anda başladı ve devam ediyor. Bugüne kadar 960 bağımsız 
birimin hak sahiplerine anahtar teslimi yapıldı, 4454 bağımsız birimin yapımı devam ediyor, 1307 
bağımsız birimin daha yapılması içinse Meclis Kararlarımızı hep birlikte aldık. Kooperatifçilik 
modelinin depremzedeler için de uygulamaya konduğu Halk Konut Projesini yine Türkiye’de ilk kez 
İzmir’de başlattık. İzmir Büyükşehir Belediyesi şirketlerimiz İZBETON ve Ege Şehir ile Bayraklı 
Belediyesi şirketi BAYBEL, Halk Konut Projesi’nin paydaşları oldu. Göreceksiniz Türkiye’nin her 
yerinde model olacak, örnek gösterilecek bir uygulamayı yine İzmir öncülük yaparak başlatmış oldu. 
Yuvaları yıkılan, evleri yaşanamaz hâle gelen depremzede vatandaşlarımız için hayata geçirdiğimiz bu 
model sayesinde, kooperatif çatısı altında örgütlenen herkese kendi konutlarını yapabilmeleri, kendi 
konutlarının müteahhidi olmaları için güvence sunuyoruz. Dilber Apartmanı ile başlayan Halk Konut 
büyüyor. Projemize kurulma aşamasındaki 21 kooperatif de dâhil olduğunda 3000 bağımsız birim ve 
yaklaşık 150 bin metrekare inşaat alanını kapsamış olacağız. Biz İzmir’de kentsel dönüşümü “mekânsal 
adalet” ilkesiyle tanımladık. Kentsel yenileme için ortaya koyduğumuz model, Halk Konut olarak 
adlandırdığımız kooperatif örgütlenmesiyle emsalsiz bir imeceye dönüştü. Rant yok, sadece yaşayan 
vatandaşın yaşama hakkına, barınma hakkına saygıyla ortaya konmuş ve kamunun gücünü seferber 
etmiş bir modelden bahsediyoruz.  Bu uğurda hiçbir engelin önümüze çıkmasına izin vermedik ve bu 
yönde çalışmaya da devam edeceğiz. “İzmir Büyükşehir Belediyesinin yatırım bütçesinin %10’unu 
önümüzdeki yıl itibarıyla sadece depreme karşı dirençlilik ve kentsel dönüşüm çalışmalarına 
aktaracağız.” demiştim.  Ama bu yeterli değil. Bir bu kadar yatırımın da Merkezi Hükümet tarafından 
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yapılmasını isteyeceğiz. Çünkü İzmir’in 50 yılda birikmiş sorunlarını yalnızca Belediyemizin bütçesiyle 
çözmemiz asla mümkün değil. Hükümet eski yapı stoğunun yenilenmesiyle ilgili güçlü teşvik ve destek 
kaynakları çıkartmak mecburiyetinde. Canımızdan daha değerli ne olabilir? Her şeyden önce, imar 
affının önünde anayasal bir engel tesis edilmesini savunuyoruz. Tüm imar ve ruhsatlandırma 
mevzuatımızı altüst eden bu düzenleme ehliyetine hiçbir Hükümetin sahip olmaması gerekiyor. Bu 
nedenle, milyonlarca insanımızın canını korumak adına şehrin imar planlamasını anayasal güvence 
altına almak zorundayız. Şehrimizin jeolojik durumuna dair çalışmalar, yerüstüne dair yürüttüğümüz bu 
programlarla birleştiğinde, İzmir’in meskûn alanlarının yeni dağılışı da ortaya çıkacak. Bu yeni 
dağılımın tarifinde, dört ana kırmızı çizgimiz var; fay hatları, yumuşak zeminli tarım alanları, dere 
yatakları ve doğal alanlar. Geleceğin İzmir’ini bu kırmızı çizgilere dokunmadan, onların dışında yaşam 
alanları yaratarak, güvenle nefes alıp veren bir yuva olarak tasarlıyoruz. Bu da bizi, altyapı 
çalışmalarımızın en özgün ayağı olan yeşil altyapıya taşıyor. 2019 yılında kabul edilen stratejik 
planımızda yenilikçi bir ilke kararı alarak, Türkiye’de yine bir ilke imza attık ve yeşil alanları bir altyapı 
meselesi olarak tanımladık. Yeşil altyapı hedefimizi kentsel dönüşümle bir bütün olarak ele alıyor ve 
şehrimizin yeşil alanlar ağını adım adım genişletiyoruz. 2022’de 6 milyon 48 bin 175 adet ağaç ve bitki 
diktik, 716 bin 192 metrekare yeni yeşil alan oluşturduk. Bu çalışmalarda başlattığımız en önemli 
yenilik, parklarımızda yabancı, çok su isteyen bitkiler yerine İzmir’in doğasına ait, susuzluğa dayalı 
türlerin kullanılması. Bu proje, parklardaki sulama harcamamızı orta vadede en az yarıya düşürecek. Öte 
yandan, Belediye bütçesine önemli oranda katkı sağlaması öngörülen çöp kutuları, bisiklet park yerleri 
ve oturma grupları gibi birçok ürün üreten Kent Mobilyaları Fabrikamız yine 2022’de hizmete alındı. 
Yeşil altyapımızın kır ve kent merkezi arasındaki geçiş bölgesindeyse “Yaşayan Parklar” uzanıyor. Bu 
alanlar üç ayrı işlevi aynı anda görüyor. Vatandaşlarımızın tüm gününü geçirebileceği açık alanları 
yaratıyor, doğayla uyumlu tarımın örneklerini sunuyor ve aynı zamanda ekosistemi koruyor. Karşıyaka 
ve Çiğli’de Flamingo Yolunun içinden geçtiği Güney Gediz Deltası, Güzelbahçe’de hizmete açtığımız 
Olivelo, İnciraltı Terapi Bahçesi ve çok yakında Buca’da hizmete girecek Fırat Fidanlığı Yaşayan 
Parklarımızdan bazıları. İzmir’in temel sorunlarından biri olan Yeşildere’yi de yeşil altyapı 
çalışmalarımız kapsamında çözüme kavuşturuyoruz. Bu bölge, 3 yıl içinde Kültürpark’tan 2 kat daha 
büyük bir yeşil alana dönüşecek. Türkiye’nin ilk büyük Yeşil Dönüşüm Projesi burada başlayacak ve 
Yeşildere 2026 yılında EXPO Alanı olarak İzmir’e hizmet edecek. Bu bölgedeki EXPO 2026 
kamulaştırma çalışmalarımız başladı ve hızla devam ediyor. Ne yazık ki kentlerimizde 60 yıla aşkın 
süredir, sonuçları üzerinde hiç düşünülmeden doğanın su döngüsü yok edilmiş. Beton odaklı büyüme 
nedeniyle suyu geçirmeyen sert yüzeyler her yeri kaplamış. Toprakla suyun arasına adeta yapay bir 
kabuk serilmiş. 2022 yılında yağmur sularının yönetiminde devrim diyebileceğimiz yeni bir dönem 
başlattık. Bu dönüşümü, sürdürülebilir yağmur suyu yönetimini amaçlayan Sünger Kent İzmir Projemiz 
ile gerçekleştiriyoruz. “Sünger Şehir” yaklaşımıyla İzmir’in üzerine serilmiş beton kabuğu yer yer 
kırarak, suyun yeniden toprakla buluşmasını sağlıyoruz. Böylelikle kent içindeki yağmur suyunun 
akışını 5 yılda %70 oranında azaltmayı planlıyoruz. İlk aşamada, yağmur suyu hasadına yönelik bir 
teşvik sistemi uygulayarak 5 bin binaya 5 bin yağmur suyu deposu veriyoruz. Yağmur suyu deposu 
teşvik programımıza 22 Mart Dünya Su Günü’nde Bademler Köyünden başladık. İkinci çalışmamız ise 
“İzmir’e 10.000 Yağmur Bahçesi Kampanyası”. Başvuruda bulunan 10.000 vatandaşımıza yapacakları 
Yağmur Bahçesi için bitkilerini ücretsiz veriyoruz. Değerli Meclis Üyelerimiz, ikinci stratejik 
hedefimiz, yaşam kalitesi kapsamında yürüttüğümüz en temel proje, İzmir tarihinin en büyük yatırımı 
Buca Metrosu ve diğer metro yatırımlarımız. “İzmir’i demir ağlarla öreceğiz.” dedik, sözümüzü 
pandemi ve ekonomik krize rağmen adım adım hayata geçiriyoruz. %12’yle aldığımız Narlıdere 
Metrosu’nda, %96’ya ulaştık. Özgür Bey bir sürprizimiz vardı, bozdunuz o sürprizi şimdi onu 
paylaşacağız.  

 
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 
NARLIDERE METROSUYLA İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 

 
 

MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Değerli Arkadaşlar 
gördüğünüz video Narlıdere Metrosu’nda deneme seferi yapan Metro trenimize aittir. Önümüzdeki hafta 
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binip beraber bir tur atabiliriz... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Değerli Arkadaşlarımız… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey gelmiyor oraya, daha önce davet ettik. 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Vadettiğimiz gibi bu 
yıl içinde… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Cumhuriyet’in 100. 
yılında metro hattını tamamlayarak vatandaşlarımızın hizmetine sunacağız. Şu anda yürüyen 
merdivenlerin montajı yapılıyor, tamamlanacak. İstasyonlardaki son rötuşler de bitirilecek. Şu anda 
700’ün üzerinde çalışanımız Narlıdere Metrosu’nu taahhüt ettiğimiz tarihe yetiştirmeye gayret ediyor. 
Narlıdere Metrosu için yaptığımız toplam harcama 287 milyon Euro Değerli Arkadaşlarım. Ama burada 
sizlerin takdirine sunmam gereken bir bilgi daha var. Dedi ya; “Biz arkasından koşarız, önünden 
koşarız…” Özgür Bey. Değerli Arkadaşlar, Narlıdere Metrosu için 30 milyon Euro tutarında bir Kredi 
Yetkilendirme Sözleşmesi yaptık. Ne zaman? 3 Şubat 2023 tarihinde. İmzaladık, kredi hazır, 30 milyon 
Euro gelecek, yatırım programında metro, herhangi bir hazine güvencesine ihtiyacı yok. Son, 
tamamlamak için gereken 30 milyon Euro için EBRD’yle, Avrupa İmar Kalkınma Bankası’yla 30 
milyon liralık anlaşma imzaladık, 3 Şubat. Değerli Kardeşlerim bugün ayın kaçı? O, bir imza atılmıyor. 
Hani diyorsunuz ya “Önünüzden koşalım, arkanızdan koşalım.” Koşun… 
ÖZGÜR HIZAL: Koşuyorum… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Koşun, getirin o 
30 milyonu, imzasını attırın… 
ÖZGÜR HIZAL: Sizi kaç kez aradım biliyorsunuz. 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Özgür Bey ben de 
konuştum, defalarca konuştum... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Konuştum ama bak 3 Şubat’tan bu yana o bir imza atılmıyor kardeşim. Neden atılmıyor? Bir 
güvence, bir taahhüt, bir şey talep etmiyoruz. Banka böyle bir taahhüt istemiyor. Hazine güvencesi, 
hazine teminatı istemiyor. Zaten yatırım planında olan bir projenin tamamlanması için ek bir kaynağa 
ihtiyaç duyulmuş EBRD’de bunu makul görmüş, aynı koşullarda 30 milyon Euro’yu çıkartmış, 3 
Şubat… İmzalamışız, kredi sözleşmesini imzalamışız, 3 Şubat. Değerli Arkadaşlarım, öte yandan İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin kendi kaynaklarıyla yaptığı ve en büyük yatırımı olan, İzmir’in, Buca 
Metrosu’nun temelini attık ve çalışmalara başladık. 765 milyon Euro maliyeti olacağı hesaplanan 
projenin 2026’da tamamlanmasını öngörüyoruz. Kendi kaynaklarımızla inşa edeceğimiz, İzmir tarihinin 
en büyük raylı sistem yatırımı Üçyol-Buca Metro hattının yapımı kapsamında tünel açma makinesi 
(TBM), ben ona “Dev Köstebek” diyorum, kazıya başlıyor. TBM’leri önümüzdeki ay içinde… Ne 
zaman Ozan Bey TBM girecek, ilk?  
ÖZGÜR OZAN YILMAZ (GENEL SEKRETER YARDIMCISI): Önümüzdeki aylarda Başkan’ım. 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Önümüzdeki… 
Mayıs-Haziran gibi inşallah girecek. Böylece kanalı açmaya başlıyoruz, metro hattının ilk büyük 
tünellerini açmaya başlıyoruz. TBM’in faaliyete geçip…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  Parası hazır olduğu için biz yürüyoruz. Almışız parayı, para 
orada duruyor.  
ÖZGÜR HIZAL: Narlıdere de hazırdı ama bitti para… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Onun sebebini, o 
pahalığının sebebini bana sorma… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): O pahalılığın 
sebebini bana sorma... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Kâtip Üyesi yalan söylüyor o zaman… Narlıdere… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Değerli Arkadaşlar, 
biz dört bankanın konsorsiyumuyla oluşturduğumuz 250 milyon Euro’yu kuzu gibi yatırmışız oraya. 
İnşaat yürüdükçe geliyor, kimseden de bir şey beklemiyoruz. TBM’nin faaliyete geçebilmesi için 
General Asım GÜNDÜZ İstasyonunun inşa edilebilmesi için bazı güzergâhlarda geçici yol kapatmaları, 
yol düzenlemeleri yapılacak. Şimdi bir film, kısacık hemen şu filmi de gösterelim.  
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(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 

BUCA METROSUYLA İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 
 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet, Değerli 
Arkadaşlarım 2023 yılı içinde hizmete açacağımız ve 183 milyon Euro bedeli olan Çiğli Tramvayı’nın 
da %93’ü tamamlanmış durumda. Söz verdiğimiz gibi onu da bu yıl içinde hizmete açıyoruz. Çiğli 
Tramvayı, Narlıdere ve Buca Metrosu haricinde İzmir Büyükşehir Belediyesi, İzmir’e yeni bir hat daha 
kazandırıyor. İzmir Hafif Raylı Sisteminin 6. aşaması Karabağlar-Gaziemir Metro Hattı, 2 milyar 105 
milyon Euro yatırım maliyeti ve 32,6 kilometrelik uzunluğuyla İzmir’in en uzun ve en büyük bütçeli 
metro yatırımı olacak. Gururla söylemek istiyorum ki, tıpkı diğer raylı sistem yatırımlarımızdaki gibi 
Karabağlar-Gaziemir Hattı da baştan sona İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kendi kaynaklarıyla 
gerçekleşecek. Bu vesileyle Merkezi İradenin, 2023 Yılı Yatırım Programında Otogar-Halkapınar 
Metrosu için ayırdığı bütçeyi bir kez daha sizlerin ve tüm İzmirlilerin dikkatine sunmak isterim.  
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan’ım… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Otogar-Halkapınar 
Metrosu, 2014'ten bu yana 9. kez Yatırım Programına alındı, ancak bütçesi yine sadece 3 bin lira. Buna 
rağmen İzmir'in hak ettiği kent yaşamını kurmak için bahane üretmiyor, kaynağı nerede olursa olsun 
bulup, İzmirlilerin hizmetine sunmaya devam ediyoruz. İzmir'in kent içi ulaşımında bir dünya kenti 
olması için var gücümüzle çalışıyoruz. Kaybedilen yılları telafi etmek için varımızı-yoğumuzu ortaya 
koyuyoruz. Çıktığımız bu yoldan, geri dönüş yok. Tüm zorluklara rağmen İzmir'i demir ağlarla örmeye 
devam edeceğiz. Göreve geldiğimizde, 5 yılda 500 yeni otobüs hedefini koymuştuk. İZTAŞIT ve 
İZULAŞ araçlarıyla birlikte toplu ulaşım ağına dâhil edilen yeni araç sayımız, 616’ya ulaştı. Yani 500 
otobüs hedefimizi ilk üç yılda %123 oranında gerçekleştirmiş olduk. ESHOT Genel Müdürlüğümüzün 
filosuna dâhil ettiği 457 yeni yerli otobüsle filo yaş ortalaması, 11.2’den 6.46’ya çekildi. Genç filomuz 
meyvesini yılda 6 milyon litre daha az akaryakıt tüketerek veriyor. Bu da yaklaşık 114 milyon liralık bir 
tasarruf anlamına geliyor. İZTAŞIT’la ilgili kısa bir filmimiz var, onu da izleyelim hemen.  
 
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 
İZTAŞITLA İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 

 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Değerli 
Arkadaşlarım İZTAŞIT ve Halk Taşıt Projeleri’nden size bahsedeceğim ama İZTAŞIT gerçekten 
Türkiye’ye örnek bir model, çünkü ESHOT kazanıyor… Öyle mi Erhan Bey? ESHOT kazanıyor, bayağı 
tasarruf ediyorsunuz. Öyle mi?  
ERHAN BEY (ESHOT GENEL MÜDÜRÜ): Kesinlikle Başkan’ım… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Kesinlikle 
kazanıyorsunuz. Kooperatifler kazanıyor. Hepsi kapımızda bizi de İZTAŞIT’a sokun diye… Çünkü 
araçları yenileniyor, garanti altına girmiş oluyorlar, ESHOT’un güvencesiyle çalışıyorlar... Üç; yolcu, 
vatandaş memnun. Çünkü o da daha geniş daha kılcallarına kentin gidebileceği yeni güzergâhlar 
açılıyor. Kısacası herkesin kazandığı bir model. Kim yapıyor bunu? İzmir Büyükşehir Belediyesi 
kardeşim, o kadar. Şimdi böyle bir model yok, böyle bir model yok. Türkiye’de biz yapıyoruz. Dilerim, 
inşallah iktidar olduğumuzda bütün Türkiye’ye yayacağız. Bir de Halk Taşıt uygulamamız var. Bunu da 
Nisan 2019’da hayata geçirdiğimiz Halk Taşıt ile 174 milyon binişte, 200 milyon lira İzmirlinin 
bütçesine destek sağladık. ESHOT filomuzu yeni araçlarla güçlendirmenin yanında İzmir’de ihtiyaç 
duyulan bölgelerde de 60 yeni hat açtık. ESHOT, halen kent genelinde toplam 390 hat’ta, 1300’e yakın 
otobüsle hizmet veriyor. ESHOT otobüsleri, her gün dünyanın çevresini yaklaşık 7 kez dolaşmaya 
eşdeğer şekilde, yaklaşık 280 bin kilometre yol yapıyor. Kent içindeki otobüs ulaşımı haricinde çevre 
ilçelerin, toplu ulaşım ağına entegre edilmesi amacıyla yine Aralık 2019’da Seferihisar’da başlattığımız 
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İZTAŞIT Projesi, Kiraz’ın ardından 16 Kasım 2022’den itibaren Menemen’de de hizmete başladı. Şimdi 
16 Nisan 2023 Pazar gününden itibaren 8 hat ve toplam 20 İZTAŞIT aracıyla Yenifoça’ya taşıyoruz. 
Cumartesi günüydü değil mi İZTAŞIT’ın açılışı? Cumartesi günü tüm Meclis Üyelerimizi de bu 
vesileyle Foça’ya davet etmiş olalım. Ardından Ödemiş geliyor, ardından Bayındır geliyor. İzmir’in her 
yerine İZTAŞIT’ı yayacağız. Şimdiden Erhan Bey avuçlarını ovuşturuyor, böyle... Otobüs filomuzun 
tamamının engelli erişimine uygun olması için her şeyi yaptık ve bununla da iftihar ediyoruz. Buna ek 
olarak filomuzdaki 126 otobüsümüzde revizyona giderek aynı anda iki adet tekerlekli sandalyeyi 
bulundurma olanağı sağladık. Toplu ulaşımda engelleri ortadan kaldıran bir mobil uygulamayı öz 
kaynaklarımızla geliştirdik ve görme engelli vatandaşlarımızın otobüslerimize sorunsuz binmesini 
sağlıyoruz. Göreve gelir gelmez kent içi bisiklet altyapısının güçlendirilmesi, kırsal bisiklet rotalarının 
arttırılması ve şehrimizde bisiklet kültürünün çocukluktan itibaren oluşması için çalışmaya başladık. 
İzmir, 4 yılda 111 kilometrelik bisiklet yoluna sahip oldu. Körfezin çevresini çepeçevre kuşatan, 
kesintisiz bir bisiklet yolumuz var. Yaptığımız çalışmalarla İzmir’deki bisiklet yollarını etap etap 
arttıracağız. Ulaşım bütçemizle ilgili yine Özgür Bey veya Hakan Bey özür dilerim karıştırmış 
olabilirim, ifade ettiler. Şöyle bir rakamı yine sizlerin takdirine sunmak istiyorum. Ulaşım sistemimizin 
işletilmesi için İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2022 yılında desteği 3.7 milyar liraya ulaşmış durumda. 
Bir önceki yıla göre bu rakam %83.6 oranında artmış. İzmir Büyükşehir Belediyesi Bütçesi içinde 
oransal karşılığı ise %23’ü buluyor. Bu oran 2018 yılında %12’ymiş Değerli Arkadaşlarım. Geldiğimiz 
noktada bunun 2 katına çıkmış vaziyette. Bu rakamlara yatırım amaçlı yapılan yatırımlar dâhil değil. 
Bunlar sadece tekerlek dönsün diye yaptığımız desteklerden ibaret. Değerli Kardeşlerim, spor ve sağlık 
hizmetlerimiz, yaşam kalitesi hedefimizin diğer bir parçasını oluşturuyor. 2022’de 54 bin 790 çocuğa 
farklı branşlarda spor eğitimi verdik. 1.329 devlet okuluna ve 292 amatör spor kulübüne spor malzemesi 
sağladık. 80 uluslararası ve ulusal spor organizasyonu düzenledik. Eşrefpaşa Hastanemiz, 2022 sağlık 
hizmetlerimizin bel kemiğini oluşturdu. Hastanemizin Buca Kampüsü’nde farklı branşlarda, günlük 
yaklaşık 100 hastaya hizmet veren Semt Polikliniğini açtık. Yatalak durumdaki yaşlı, hasta ve engellilere 
verdiği evde bakım hizmetini 30 ilçeye çıkartan Eşrefpaşa Hastanemiz, kent merkezinin yanı sıra 
Kemalpaşa-Armutlu, Bayraklı, Ödemiş, Tire ve Karaburun’da da hizmet birimleri açtı. Eşrefpaşa 
Hastanesi’nin uzman ekibi evlere giderek sadece yara bakımı ve pansuman yapmakla kalmıyor, kan 
tahlilinden reçeteye kadar her konuda destek veriyor. Projeden faydalanan hastalara evlerinde diş 
tedavisi hizmeti de vermeye başladık. Öte yandan, Sağlık İşleri Dairesi Başkanlığımız tarafından sosyal 
inceleme, fiziksel aktivite desteği, psikolojik destek, kişisel bakım, kuaför, temizlik gibi konularda 13 
bin 200 evde bakım hizmeti hedeflenirken, bu sayı şimdiden 16 bin 611’e ulaştı… Çok kısa bir şey 
söylemem lazım. 2. Kadriye Mahallemizin Muhtarı aradı, toplantı başlamadan önce, çok yaşlı bir kanser 
hastası aynı zamanda görme engelli bir vatandaşımızın evinin temizlenmesi gerekiyormuş, uzun 
zamandır bakımsız kalmış, yalnız kalıyormuş… Neyse bizim ekip arkadaşları gitti. Ben hemen 
müdahale edilmesini rica ettim. Gitmişler, sonra tekrar aradı, herhalde 1-2 saat sonraydı. Yani muhtar 
neredeyse ağlayacak telefonda, ben de telefonun öbür ucunda. Yani bunun ne kadar değerli bir hizmet 
olduğunu size anlatamam. Yani o vatandaş açısından görmeye çalışın, düşünün, gerçekten çok iyi bir iş 
yapıyoruz. Buradan bütün arkadaşlarımla iftihar ettiğimi söylemek istiyorum. 2022’de elbette 
sokaklardaki canlarımızı da ihmal etmedik. 5 bin 132 adet sokak hayvanımıza acil müdahale, 44 bin 244 
adet hayvana ise veteriner polikliniğinde tedavi hizmeti sağladık. Geçtiğimiz yıl kısırlaştırılan ve 
rehabilite edilen sokak hayvanı sayısı 23 bin 84 oldu. Sokak hayvanlarını kayıt altına alma oranını %20 
düzeyinde hedeflerken, 2022’de bu oranı %38 olarak gerçekleştirdik. Geçtiğimiz yıl Dünya Veteriner 
Hekimleri Günü’nde Bornova-Gökdere’de aynı anda 1500 köpeğe yuva olacak PAKO Sokak Hayvanları 
Sosyal Yaşam Kampüsü’nü hizmete aldık. Bir barınak değil, bir yuva olan PAKO Kampüsü, tüm 
Türkiye’ye örnek olan, gurur duyduğumuz başka bir projemiz. 3. Stratejik Hedefimiz olan “Ekonomi” 
başlığı altında tarıma yaptığımız yatırımlar, fuarlar, turizm gibi başlıklardan söz etmek istiyorum. 
Biliyorum yoruldunuz ama bunları da anlatmasam olmaz. Biraz daha vaktimiz var, iftara... (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Efendim? Biri bir şey mi dedi? 
Tarım ve hayvancılık konusunda üreticilerimizi desteklemeye devam ediyoruz. 330 bin 400 adet meyve 
ve zeytin fidanı, 1.069 adet manda ve küçükbaş hayvan dağıtımını gerçekleştirdik. 26 yeni Hayvan İçme 
Suyu Göleti yaptık, 33 göletin bakım-onarım çalışmalarını tamamladık. “Başka Bir Tarım Mümkün” 
vizyonumuz doğrultusunda İzmir’deki tarımsal çalışmalarımıza çok önemli bir halka daha ekledik. 
İzmir Tarımı Mobil Uygulamamız, İzmir’deki üreticilerimize sadece bir tıkla zirai destek alma, 
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ürünlerini sergileme ve alıcılarla buluşturma imkânı sağlıyor. Uygulamamız sayesinde üreticilerimiz 
tarlası ve ürettiği ürünle ilgili yetiştiricilik önerileri ediniyor. Hal fiyatları, ilaç, gübre, mazot ve yem 
fiyatları gibi pek çok gider kalemindeki piyasa fiyatlarına da bu uygulama sayesinde erişiyor. “Başka 
Bir Tarım Mümkün” vizyonumuz doğrultusunda tarımda su tüketiminin azaltılması, üreticinin doğduğu 
yerde doymasının sağlanması ve İzmir’de yaşayan milyonlarca insanın sağlıklı gıdayla buluşturulması 
için “Mera İzmir Projesi”ni hayata geçirdik. Değerli Arkadaşlarım, Mera İzmir Projesi de bir çoban 
haritasına dayanıyor ve yine iftiharla söyleyebilirim; Türkiye’de bu Çoban Haritasına sahip tek Belediye 
İzmir Büyükşehir Belediyesidir. Burada, İzmir’in 30 ilçesinin kırsal bölgelerindeki üretici ve hayvan 
sayılarını, ağılların konum bilgilerini ve burada yaşayan çobanlarımızla ilgili tüm detaylı bilgileri çok 
kapsamlı bir Çoban Haritası’nın içine dâhil ederek o envanteri oluşturduk. Ve İzmir, Türkiye’de bir 
Çoban Haritası’na sahip ilk kent oldu. Çoban Haritasını, bölgesel ölçekte hazırladığımız tarımsal ürün 
planlaması için kullanıyoruz. Bu, “Mera İzmir”le ilgili yine kısa bir film var, arkadaşlarım onu 
gösterirse… 
 
 
(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 

MERA İZMİRLE İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 
 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet, bu proje 
kapsamında, Değerli Arkadaşlar 535 çobanla süt alım sözleşmesi imzaladık. Daha sütünü almadan 
avansını verdiğimiz Protokoller yaptık, 535 çobanla. Toplam 1 milyon 643 bin litre keçi, koyun ve 
manda sütü satın aldık. Böylece üreticiye 19 milyon liraya yakın bir katkı sağlamış olduk. 8 milyon lira 
da üretim masrafıyla 51 milyon liralık peynir ürettik. Böylelikle 5 ay gibi kısa bir sürede ve yalnızca tek 
bir kalem ürün üzerinden 24 milyon liralık katma değer elde etmiş olduk. 2023 yılında yaklaşık 50 
milyon liralık süt alımı gerçekleştireceğiz. “İzmirli” markamızın üretim çalışmaları kapsamında, 
kooperatifler aracılığı ile küçük üreticimizi destekleme, keçi-koyun sütü ve küçükbaş hayvan alımı 
çalışmalarını sürdüreceğiz. Önümüzdeki haftalarda açacağımız Bayındır Süt İşletme Fabrikası toplam 
200 milyon yatırım maliyetiyle tamamlanacak ve günlük 100 ton süt işleme kapasitesine sahip olacak.  
Değerli Arkadaşlarım, birileri kamu eliyle üretim yapan üretim tesislerini, fabrikaları, kamu iktisadi 
teşekkürlerini satarken İzmir Büyükşehir Belediyesi, kamu eliyle üretim yapan ve 200 milyonluk bir 
bedelle bölgenin en yüksek teknolojisine sahip, günde 100 ton süt işleyecek bir fabrikayı açıyor. Bunun, 
o bölgenin ekonomisine ne kadar büyük bir canlanma getireceğini, orada yaşayan insanların ne kadar 
büyük bir mutluluk yaşayacağını, gidip, görüp konuşmanızı tavsiye ederim. İnanılmaz büyük bir iş 
yapıyoruz, çok kıymetli bir iş yapıyoruz. Rakamdan da öte, dediğim gibi kamunun eliyle süt fiyatını 
regüle etmekten, küçük üreticinin ürününe sahip çıkmaya kadar ve sonuçta da onları İzmirli tüketiciyle 
buluşturmaya kadar uzanan bir yolculuk hikâyesi, bir tek fabrikayla başlıyor. 18 bin metrekare alanda, 6 
bin metrekare kapalı alan, inşaat alanı olan fabrika; yıllık 250 milyon TL’lik işlem hacmiyle ve tek 
vardiyada 36 milyon 500 bin litre süt işleme kapasitesiyle hizmet verecek. Tüm alımlar kooperatifler 
üzerinden küçük aile işletmelerinden yapılıyor. İzmir’in “Süt Kuzusu” artık kendi fabrikasında 
üretilecek. Tesiste üreteceğimiz mozzarella, burrata, dondurma ürünleriyle mandacılık İzmir’e geri 
dönüyor. Üretilen ürünler “İzmirli” markasıyla da dünyaya açılıyor. Bu fabrika, kamu eliyle üretim 
yapan tesislerin birer birer satılmasına sebep olan siyasi iradenin tersine, kamu eliyle üretim yapmanın 
ne kadar doğru bir siyasi tercih olduğunun belki de Türkiye’deki en büyük ölçekli, en güzel örneği. Şu 
fabrikaya bakın… 
 
 
(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 

BAYINDIR SÜT İŞLEME FABRİKASIYLA İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 
 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet, burada kendi 
yatırımımızla kurduğumuz Ödemiş Et Entegre Tesisi’nde hem karkas olarak kesimi yapılan, hem de 
işlenerek paketlenen ürünlerimiz “İzmirli” markamızla yenilenen “Halkın Bakkalları”nda satışa 



 60

sunuluyor. Ürünlerimiz, tam donanımlı tesisimizde üretiliyor ve aracısız şekilde “Halkın Kasabı” 
reyonlarında Belediye güvencesiyle vatandaşlarımıza ulaşıyor. Tesisimizde günlük 10 ton et işliyoruz. 
Niye kuyruk var? Değerli Arkadaşlarım, Halkın Kasabı önünde niye kuyruklar var? (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Soruyu size bıraktım, cevabı siz 
bulun. 2022’de Halkın Bakkallarını “Halkın Kasabı” yüzüyle Balıkçılar Çarşısı, Erzene, ESHOT, Girne, 
Doğanlar, Ulukent, Gültepe, Özkanlar ve Balçova olmak üzere dokuz noktada hizmete açtık. Bildiğiniz 
üzere artık et yemek, çok zor bir hâle geldi ve vatandaşlarımızın çoğu çok pahalı olduğu için et 
tüketemez hâlde. Biz, ticari bir kaygı gütmeden, kamu şirketi olarak İZTARIM’la sürdürdüğümüz 
“Halkın Kasabı” çalışmamızla vatandaşlarımıza sağlıklı, temiz, kaliteli ve ucuz et sağlamayı 
sürdüreceğiz. Halkın Kasabını da bir görelim.   
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 
HALKIN KASABIYLA İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 

 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Evet, maalesef 
dediğim gibi kuyruklar oluyor ama biliyoruz ki eti daha ucuza satmak mümkünmüş, onu görmüş olduk. 
Biraz “Karakılçık” hikâyesinden size bahsedeceğim. Kooperatifler aracılığı ile atalık karakılçık ve saz 
çavdarı tohumunu yaygınlaştırma, alım garantili destek çalışmalarını sürdürüyoruz. Bu yıl, 12 bin 
dönüm ekili alana çıkarttığımız karakılçığın yanı sıra yerli nohut ve kuru fasulyenin de 
yaygınlaştırılmasına yönelik çalışmaları eş zamanlı sürdürüyoruz. Karakılçık buğdayının elek altını 
temel alarak, yeni bir yem çeşidi ürettik Değerli Arkadaşlar. Böylelikle, Mera İzmir Projemizin de bir 
devamı olarak, doğal hayvan yemi çalışmalarına başladık. Şu karakılçıkla ilgili bir filmimiz vardı, onu 
da görelim.  
 
 
(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MUSTAFA TUNÇ SOYER TARAFINDAN 

KARAKILÇIK BUĞDAYI İLE İLGİLİ VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 
 
 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Değerli 
Arkadaşlarım, ben şu anda sunumumum yarısındayım. Maalesef öyle bir durum var ama oruçlu 
arkadaşlarımızı da üzmemek, sizleri de daha fazla yormamak için 10 dakika içinde toparlayacağım, bir 
10 dakikanıza daha ihtiyacım var. Ne yapayım, gerisini anlatamayacağım size yapacak bir şey yok. Urla 
Bademler’de “Yeni Yüzyılın Köy Enstitüleri” ruhuyla hayat bulacak “Başka Bir Tarım Okulu”muzun 
projelendirme çalışması sürüyor. Tarım, gıda üretimi, hayvan yetiştiriciliği ve sağlığı alanlarında 
ücretsiz eğitim verecek okulumuz, 18 derslikli ve toplam 350 öğrenci kapasiteli olacak. Okul temelini 
2023 yılının ilk yarısı içinde atacağız. 2021 yılında faaliyete geçen İzmir Tarımı Geliştirme Merkezi 
(İZTAM) aracılığıyla Tarımsal Kalkınma Kooperatifi ortağı olup, Çiftçi Kayıt Sistemi (ÇKS) Belgesi 
olan üreticilere ürün planlama, tasarım, satış ve ihracat alanlarında ücretsiz danışmanlık hizmeti 
veriyoruz. İzmir’in dünya ile bağlarını güçlendirmek, tanıtımı ve turizm potansiyelini güçlendirerek 
dünya ölçeğinde bir buluşma merkezi olmasını sağlamak için, “Fuarlar Kenti İzmir” vizyonuyla hareket 
ediyoruz. Bu çerçevede, İzmir’deki ticaret ve sanayi odaları, iş insanları, ilgili vakıf ve derneklerle 
ortaklıklar inşa ediyoruz. Turizm ve dış ticarete yönelik çalışmalarımız kapsamında, pek çok adım attık, 
atıyoruz.  Şehrimizdeki fuar sayısını, göreve geldikten sonra 2 kattan fazla arttırarak 31’e yükselttik. 
“Fuarlar Şehri İzmir” hedefimizin taşıyıcısı olan şirketimiz İZFAŞ, şehrin tüm sektörleriyle çok yakın 
çalışma içinde. Ev sahipliği yaptığımız fuarlarla dış ticaret hacmimizi büyütüyor, İzmir’in ve ülkemizin 
ekonomisine önemli katkılar sunuyoruz. İzmir Fuarcılığı 2022 yılında da, önceki yıllar gibi ülke 
ihracatımıza büyük katkılar sundu ve ihracatın önemli temas noktalarından biri oldu. Şehrimiz İzmir ise 
13.92 milyar Dolarla 2022 ihracat rakamlarında ülkemizde 4. sırada yerini aldı. Geçtiğimiz yıl, 91. İzmir 
Enternasyonal Fuarı’nda onunla eş zamanlı olarak Terra Madre, Toprak Ana Festivali’ni 
gerçekleştirmiştik. İzmir’in ve Anadolu’nun yerel ürünleriyle eşsiz lezzetlerini, dünyaya tanıtma şansı 
bulmuştuk. Yakın zamanda hem Türkiye, hem dünya doğal taş sektörü için bir sahne olan 28. Marble 
Fuarı’nı gerçekleştireceğiz. İZFAŞ’ın öncülüğüyle gerçekleşen misafir fuarlarla birlikte 2022 yılında 31 
fuara ev sahipliği yapacağız. Böylece dört mevsime taşımış olacağız fuarları. İzmir’de düzenlenen 
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fuarlar, pandemi sonrası yaşanan ekonomik krize önemli bir çözüm oldu. İzmir 2019-2022 yılları 
arasında sayısı 30’u aşan fuarların da katkısıyla yaklaşık 55 milyar 555 milyon Dolarlık ihracat 
gerçekleştirdi. Turizm stratejimizi hazırlarken ortaya koyduğumuz katılımcı anlayışı 4 yıldır attığımız 
her adımda temel yöntem olarak koruduk ve tüm kent paydaşlarımızın yer aldığı Turizm Koordinasyon 
Kuruluyla hedeflerimizi eyleme dönüştürüyoruz. Avrupa’da Brüksel, Berlin, Bremen, Bielefeld, Hamm 
ve Frankfurt’ta İzmir Ofislerinmizi açtık Değerli Arkadaşlarım. Bu şehirlere giden kardeşlerime tavsiye 
ederim, İzmir Ofislerimize uğrasınlar. Türk Hava Yolları, Sun Express, Corendon ve Pegasus 
Havayolları ortaklığıyla başlattığımız “Direct İzmir” çalışmasıyla İzmir’e gerçekleştirilen direkt uçuş 
sayısını artırmak ve mevsimsel uçuşları tüm yıla yaymak suretiyle İzmir’in turizmden aldığı payı da el 
birliğiyle arttırmaya başladık. Bildiğiniz gibi son 6 yıldır İzmir Limanına hiçbir kruvaziyer gemisi 
yanaşmıyordu. Oysa bu gemilerin turizm açısından ne kadar önemli olduğunu dünyadaki örneklerden 
biliyoruz. Bu amaçla İzmir Büyükşehir Belediyesi, İzmir Ticaret Odası, Deniz Ticaret Odası ve 
TÜRSAB ortaklığıyla gerçekleştirdiğimiz görüşmeler neticesinde Nisan 2022’de ilk Kruvaziyer 
Gemisini, Alsancak Limanına yanaştırdık. 2022 yılı boyunca toplam 29 gemi ve 50 bine yakın turist 
İzmir’e geldi. 2022 yılında ilk kez Alsancak Limanı - Midilli seferlerini başlattık. Yoğun talep üzerine 
bu seferleri yine bu yıl Haziran itibarıyla başlatıyoruz. Değerli Arkadaşlarım, sosyal hizmetlerde 
gençlerle ilgili yaptığımız çalışmalar, “Hoş Geldin Bebek” projeleri, acil çözüm ekiplerimizin yaptığı 
çalışmalar, “Anahtar Kadın” adı altında yürüttüğümüz Kadın Danışma Merkezimizdeki çalışmalar. 
“İzdönüşüm”le ilgili çalışmalar, “GES” güneş enerjisiyle ilgili yaptığımız çalışmalar, yaşayarak 
öğrenme başlığı altında yaptığımız çalışmalar, kütüphane çalışmaları, kültür sanatla ilgili çalışmalar… 
Bunları size anlatamıyorum. Konuşmamın sonuna gelirken önce Kemeraltı’ndan bahsedeyim, 50 yıldır 
halının altına süpürülen bir meseleyi elimizi taşın altına sokarak ve onlarca yıl boyunca bir daha geriye 
dönüp bakılmayacak şekilde gerçekleştiriyoruz. Kemeraltı’nda, Değerli Arkadaşlarım, yaklaşık 650 
milyon lirayı bulan bir çalışmanın altına girdik. 24 saat yaşayacak bir Kemeraltı hazırlıyoruz. Ayrıca 
sokak sağlıklaştırma çalışmalarının dışında 250 milyon liralık da restorasyon çalışmasını yapmaya karar 
verdik. Kemeraltı, başından beri söylediğimiz gibi İzmir’in kaldıracı olacak ve en büyük yatırımı 
yaptığımız bölge olacak. Biliyorum, oradaki esnafımıza sıkıntı yaşatıyoruz; ama başka çaremiz yok. 
Bunu biz yapmazsak popülist siyasetçiler yapmamaya devam edecekler. Biz yapacağız, orada elimizi 
taşın altına sokacağız. Değerli Meclis Üyelerimiz, 4 yıl önce halkımız bana İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı unvanını verdikten sonra ilk gittiğim yer Kiraz’ın Dokuzlar Köyü’ydü. Dokuzlar Köyü, benim 
en düşük oy aldığım yer. İzmir genelinde aldığım oy %58, Dokuzlar’da %5’in altıydı. Oraya gittiğimde 
birkaç vatandaş büyük şaşkınlıkla karşılamıştı beni. “Ben yeni İzmir Büyükşehir Belediye Başkanıyım, 
sizin dertlerinizi dinlemeye geldim.” dedikten sonra bir küçük kahvehanede bir masanın etrafında 
oturup, derin bir muhabbet yaptık. Ne mutlu ki, 4 yıldır Değerli İzmirlilerle kurduğumuz muhabbet hiç 
eksilmedi, hep arttı. Dokuzlar’da kurduğumuz o masa, çığ gibi büyüdü. Zaman içinde o masanın 
çevresine İzmir’in kadın şoförleri eklendi. Sonra çobanlarımızla dost olduk. Ardından 1 Mayıs’ta ve her 
toplu iş sözleşmesinin ardından işçilerimizle omuz omuza sevindik. Meydanlarda, meralarda, 
sokaklarda, parklarda, tarlalarda on binlerce vatandaşımızla göz göze geldik, el ele tutuştuk. Her bir 
muhtarımızla sarıldık, kucaklaştık. Kimsenin siyasi görüşünü, etnik kökenini, inancını sorgulamadık. 
Sünnisiyle, Alevisiyle, Balkan Göçmeniyle, Levanteniyle, Kürdüyle tüm İzmirlileri bağrımıza bastık. 
Aramızdaki farklılıkların bizi biz yapan zenginliğimiz olduğunu keşfettik. Yandaş üretmek için kimseyle 
mülakat yapmadık. Erkek şiddetine karşı tek vücut olduk. Kadınların eşitlik talebini hep birlikte 
haykırdık. Zehir yüklü nükleer geminin İzmir’e gelmemesi için hep birlikte baş kaldırdık. O geminin 
rotasını geriye çevirdiğimizde çocuklarımıza tertemiz bir İzmir bırakmanın mümkün olduğunu 
düşündük. “Yalnızca insanların değil, flamingoların da Başkanı olacağım.” demiştim. Son 1 yılda 
binlerce İzmirli hayatlarında ilk defa şehrimizin flamingo yolunda yürüme şansında kavuştu. En eski 
hemşehrileriyle tanıştı. “İzmir yalnızca körfezin kıyısından ibaret değil.” demiştik. Arka sıralara 
dokunan bir Belediye olma sözü vermiştik, öyle de yaptık. Acil Çözüm Ekibimizle şehrin en yoksul, en 
ihtiyaç sahibi hanelerinin kapılarını tek tek çaldık. Dertlerine derman, yaralarına merhem olmak için ne 
gerekiyorsa yaptık. Pandemi sırasında İzmir’in gördüğü en büyük dayanışma destanlarından birini 
yazdık. Bir elin verdiğini diğerine göstermeden, birbirimize sevgi ve şefkatle sarıldık. 4 yılda, biri 
İzmir’de, diğeri Hatay ve Kahramanmaraş çevresinde iki yıkıcı deprem yaşadık. Her defasında “Bir Kira 
Bir Yuva Kampanyamız”la on binlerce insana umut olduk. Şu ana kadar size Faaliyet Raporu’yla ilgili 
sunduğum değerlendirmelerde, iki aydır deprem bölgesinde, dört şehirde yüzlerce arkadaşımızla 
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yürüttüğümüz çalışmalardan hiç söz etmedim. Faaliyet Raporu’nda yok ama bizim hayatımızda var. 2 
bin arkadaşım dört ayrı şehirde İzmir Büyükşehir Belediyesini kurdular. Hani “Dışarıdan bakanlar 
İzmir’i bir şey sanıyorlar.” dediler ya az önce. Dışarıdan bakanlar İzmir’e gıptayla bakıyor. Çünkü 
karşılaştırmayı diğer şehirlerle yapıyorlar. İzmir’in o bölgelerde yürüttüğü hizmetin, verdiği hizmetin 
kalitesinin hiçbiriyle karşılaştırılmaz kadar güçlü olduğunu görüyorlar. Dışarıdan bakanlar, hele deprem 
bölgesinden bakanlar, İzmir’i olağanüstü büyük bir takdirle takip ediyorlar, İzmir’e olağanüstü bir 
minnet duygusuyla yaşıyorlar. İzmir’e dışarıdan bakanlar İzmir’i öyle görüyorlar. Hani “Bu kabiliyet 
meselesi” falan dediler ya arkadaşlar, rica ediyorum benim buradaki çalışma arkadaşlarımdan da 
ayrılmayın, sizlerle burada bir hatıra fotoğrafı çektirmek istiyorum, bitiyor konuşmam. Gerçekten iftihar 
ediyorum, o dört şehirde Adıyaman, Osmaniye, Kahramanmaraş ve Hatay’da arkadaşlarımın o koşullar 
altında, o zor koşullar altında, ilaçlamadan tutun, fen işlerine, İZSU hizmetlerinden tutun, taşımacılığa 
aklınıza ne gelirse 4 şehirde Büyükşehir’i kurduk biz arkadaşlar ve her biriyle iftihar ediyorum. En, en 
güzel konteyner kenti Kahramanmaraş’ta kurduk, Adıyaman’da kurduk, inanamazsınız, inanamazsınız. 
Dolayısıyla kabiliyetinizi ortaya koyduğunuz için hepinizle iftihar ediyorum. Başta Genel Sekreterim, 
Genel Sekreter Yardımcılarım garabet değil, yetenek ortaya koyduğunuz için, beceri ortaya koyduğunuz 
için, kabiliyetinizi ortaya koyduğunuz için hepinizle iftihar ediyorum. Değerli Arkadaşlar, bu başarı 
hikâyesini tek başıma ben yazmadım, bunları birlikte yaptık. Farklılıklarımıza, ayrı düştüğümüz onlarca 
konuya rağmen birliğin gücüne inandık ve başardık. İzmir’e sadece güçlü değil, aynı zamanda şefkatli 
bir Belediye kazandırdık. Bu akşam sizlere, seçildiğim dönem içindeki son Faaliyet Raporu sunumunu 
yaptım. Biliyorum ki… Yarısını yaptım. Benim dönemimde hazırlanan stratejik planın tamamlanmasına 
daha 2 yıl var. Bu yüzden, önümüzdeki yıl bugünlerde 2023 faaliyetlerimizin sonuçlarını yine sizlerle 
paylaşabilmeyi tüm kalbimle diliyorum. Geçtiğimiz yıllarda desteğini benden ve Belediyemizden 
esirgemeyen tüm Belediye Çalışanlarına, Meclis Üyelerimiz sizlere ve kadirşinas İzmir Halkına sonsuz 
teşekkür ediyorum ve… Ve 14 Mayıs’tan sonra öyle ümit ediyorum ki İzmir, 21 yıl aradan sonra ilk kez 
İktidarın Belediyesi olacak. 
SALONDAN: İnşallah… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): İktidarın Belediyesi 
olmak ve olmamak arasındaki farkın ne olduğunu çok iyi biliyorum. 10 yıl Seferihisar’da 4 yıl burada 
öğrendim. Bu farkı, rakamlarla falan anlatacak değilim, hepiniz biliyorsunuz. Ama en yalın ifadesiyle, 
Mayıs’tan sonra İzmir için, İzmir’in 21 yıllık birikmiş hakkını alacağız. Sadece bugünkü haklarımızı 
değil. 21 yıldır İzmir’in birikmiş tüm haklarını teker teker alacağız. Hiç kimsenin şüphesi olmasın, bu 
fırsatı İzmir için sonuna kadar ve büyük bir gururla kullanacağız. Önümüzdeki 12 ayda, İzmirlilerin 
siyasi tercihleri nedeniyle İzmir’e çok görülen ne varsa hepsini bu şehre kazandıracağız.  
ÖZGÜR HIZAL: Aziz Bey’de… 
MUSTAFA TUNÇ SOYER (İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI): Çok daha mutlu, çok 
daha güzel bir gelecekte yaşamanın ümidiyle, tüm Meclis Üyelerimi sevgiyle, saygıyla selamlıyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Başkan’ım, çok teşekkür ederim. Sayın Başkanımızın… Değerli 
Arkadaşlar… Değerli Arkadaşlar, şimdi henüz Meclis bitmedi arkadaşlar yani. Başkan’ım öyle bir yere 
getirdiniz ki sanki Meclis bitti vallahi yani. Sadece konuşma bitti. Şimdi Değerli Meclis Üyeleri 3 
Önergemiz vardı, 3 Önergemiz vardı biliyorsunuz. Gitti, Komisyon arada toplandı. Şimdi onların 
Komisyon Raporları geldi, bir kere onların bir özetlerini arkadaşlarımız okusunlar, onları bir oylayalım. 
İsterseniz… Önce Faaliyet Raporunu oyluyorum.  Bildiğiniz gibi ESHOT ve İzmir Büyükşehir 
Belediyemizin 2022 Yılı Faaliyet Raporlarını birlikte görüştük, şimdi ayrı ayrı oyluyoruz. Şimdi, İzmir 
Büyükşehir Belediyemizin 2022 Yılı Faaliyet Raporunu Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. ESHOT Genel Müdürlüğümüzün 2022 Yılı 
Faaliyet Raporunu Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul 
edilmiştir. Hayırlı olsun. Bu Faaliyet Raporu bundan sonraki yaptıklarımızın da önemli bir nişanesi 
olsun. Şimdi biraz önce sözünü ettiğim 3 Komisyon Raporumuz var, onları okutturuyorum. Buyurun 
şimdi sırayla okuyalım.  
DİVAN KÂTİBİ: Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. Belediye Meclisimizin 14/04/2023 tarihli 
toplantısında Komisyonumuza havale edilen, 13/04/2023 tarihli ve E.1301786 sayılı, Gençlik ve Spor 
Hizmetleri Dairesi Başkanlığı ifadeli Başkanlık Önergesinde; “İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik 
ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı ve İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü 
Derneği iş birliği içerisinde 7 Mayıs 2023 tarihinde 42K Maraton ve 10K Yol Koşusu 
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gerçekleştirilecektir. Söz konusu maratonda dereceye giren sporculara 5393 sayılı Belediye 
Kanununun 14 (b) maddesi ve 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7 (m) maddesi 
gereğince aşağıdaki çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin (Koşunun yapılacağı tarih olan 7 
Mayıs 2023 gününün döviz kuru alınarak Dolar karşılığı olan Türk Lirasının) verilmesi ve Gençlik 
ve Spor Şube Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve Benzeri Ödemeler (864.03.4.2.05) bütçesinden 
karşılanması hususunu; Sayın Meclis Heyetinin tensiplerine arz ederim.”  
 

42K Maraton İzmir (2023)  10K Maraton İzmir (2023) 

(Genel) Erkekler (Genel) Kadınlar (Genel) Erkekler (Genel) Kadınlar 

Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül 
1 $10.000 1 $10.000 1 ₺5.000 1 ₺5.000 

2 $4.000 2 $4.000 2 ₺4.500 2 ₺4.500 

3 $3.000 3 $3.000 3 ₺4.000 3 ₺4.000 

4 $2.000 4 $2.000 4 ₺3.500 4 ₺3.500 

5 $1.000 5 $1.000 5 ₺2.500 5 ₺2.500 

Toplam $20.000 Toplam $20.000 Toplam ₺19.500 Toplam ₺19.500 

        
(Türk) Erkekler (Türk) Kadınlar (Türk) Erkekler (Türk) Kadınlar 

Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül 
1 ₺7.000 1 ₺7.000 1 ₺5.000 1 ₺5.000 

2 ₺6.000 2 ₺6.000 2 ₺4.000 2 ₺4.000 

3 ₺5.000 3 ₺5.000 3 ₺3.000 3 ₺3.000 

4 ₺4.000 4 ₺4.000 4 ₺2.000 4 ₺2.000 

5 ₺3.000 5 ₺3.000 5 ₺1.000 5 ₺1.000 

Toplam ₺25.000 Toplam ₺25.000 Toplam ₺15.000 Toplam ₺15.000 

        

Yaş Grupları Yaş Grupları 

Bay (35-39) Bayan (35-39) Bay (35-39) Bayan (35-39) 
1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 
 

 
 
 
 
Bay (40-44) 

 
 
 
 
Bayan (40-44) 

 
 
 
 
Bay (40-44) 

 
 
 
 
Bayan (40-44) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 

        

Bay (45-49) Bayan (45-49) Bay (45-49) Bayan (45-49) 
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1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 
 

Bay (50-54) Bayan (50-54) Bay (50-54) Bayan (50-54) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 
 

Bay (55-59) Bayan (55-59) Bay (55-59) Bayan (55-59) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 
 

Bay (60-64) Bayan (60-üzeri) Bay (60-64) Bayan (60-üzeri) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 
 

Bay (65-69) Bayan (65-69) Bay (65-69) Bayan (65-69) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
 

Bay (70-74) Bayan (70-74) Bay (70-74) Bayan (70-74) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 

Bay (75-79) Bayan (75-79) Bay (75-79) Bayan (75-79) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 
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Bay (80-üzeri) Bayan (80-üzeri)      Bay (80-üzeri) Bayan (80-üzeri) 

1 ₺1.500 1 ₺1.500 1 ₺1.000 1 ₺1.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺750 2 ₺750 

3 ₺700 3 ₺700 3 ₺500 3 ₺500 

Toplam ₺3.200 Toplam ₺3.200 Toplam ₺2.250 Toplam ₺2.250 

        

          Tekerlekli Sandalye Tekerlekli Sandalye 

(Genel) Erkekler (Genel) Kadınlar       (Genel) Erkekler (Genel) Kadınlar 

Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül Derece Ödül 
1 ₺2.000 1 ₺2.000 1 ₺2.000 1 ₺2.000 

2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺1.000 2 ₺1.000 

3 ₺750 3 ₺750 3 ₺750 3 ₺750 

Toplam ₺3.750 Toplam ₺3.750  Toplam ₺3.750 Toplam ₺3.750 

         
GENEL 
TOPLAM  

40000 $ 
GENEL 
TOPLAM 

243000 TL           
    

denilmektedir. Yukarıda metni yazılı Başkanlık Önergesi, Plan ve Bütçe Komisyonumuzun 14/04/2023 
tarihli toplantısında, 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7/m maddesi ile 5393 sayılı Belediye 
Kanununun 14/b maddesi kapsamında incelenmiş olup; söz konusu önerge, Komisyonumuzca ilgili 
birimince teklif edildiği şekilde oybirliği ile uygun bulunmuştur. Sayın Meclisimizin onaylarına sunulur. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Meclis Üyeleri, Okunan 30 no’lu Komisyon Raporunun 
Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Diğerini… 
DİVAN KÂTİBİ: İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. Belediye Meclisimizin 13/03/2023 tarihli 
toplantısında İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilen, İmar ve Şehircilik Dairesi Başkanlığı 
Uygulama İmar Planlama Şube Müdürlüğünün 10/03/2023 tarihli ve E.1250724 sayılı Başkanlık 
Önergesi, Komisyonumuzun 14/04/2023 tarihli toplantısında incelenmiştir. Konak Belediye Meclisinin 
01/03/2023 tarihli ve 54/2023 sayılı Kararı ile kabul edilen ve Konak Belediye Başkanlığının 08/03/2023 
tarihli ve E.213290 sayılı Yazısı ekinde Belediye Başkanlığımıza iletilen; Konak ilçesi, Mimar Sinan 
Mahallesi, 1823 ada, 17 parselin Ticaret + Turizm + Konut Alanı (TİCTK) ve Park Alanı olarak 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi, önergede sehven “Ticaret 
+ Turizm + Konut Alanı (TİCTK)” olarak yazılan ifadenin “Ticaret + Konut Alanı (TİCK)” olarak tashih 
edilmesi kaydıyla ve ada üzerinde E:3.20 belirlenerek değişiklikle oybirliği ile uygun bulunmuştur. Sayın 
Meclisimizin onaylarına sunulur.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Meclis Üyeleri Okunan 31 no’lu Komisyon Raporunun 
Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Buyurun. 
DİVAN KÂTİBİ: İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. Belediye Meclisimizin 14/04/2023 tarihli 
toplantısında Komisyonumuza havale edilen, İmar ve Şehircilik Dairesi Başkanlığı Koruma Alanları Şube 
Müdürlüğünün 14/04/2023 tarihli ve E.1307403 sayılı Başkanlık Önergesi; İmar ve Bayındırlık 
Komisyonumuzun 14/04/2023 tarihli toplantısında incelendi. Seferihisar Belediye Meclisinin 08/10/2021 
tarihli ve 76 sayılı Kararı ile uygun bulunan, Seferihisar Belediyesinin 10/05/2022 tarihli ve E-60538 
sayılı Yazı ve ekleri ile Belediyemize iletilen; Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 
1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına ilişkin, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı 
ve İlavesi doğrultusunda hazırlanan Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece 
Arkeolojik Sit Alanlarına ilişkin, 1. Etap 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu 
ve İlavesi önerisi; sahil şeridinin ilk 50 metresinde rekreatif alan olarak önerilen kısımların park alanı 
şeklinde değişiklikle, diğer kısımlarının ise geldiği şekliyle, İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 
12/08/2022 tarihli ve 05.954 sayılı Kararı ile uygun bulunmuştur. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını 
Koruma Bölge Kurulunun 26/01/2023 tarihli ve 15314 sayılı Kararında “...plan notlarında yapılaşma 
öncesi sondaj kazısı süreci, tevhit-ifraz-yola terk-yoldan ihdas gibi imar projelerinin hazırlanmasına esas 



 66

koşullar ile ticaret-turizm kullanımına yönelik uygulama koşullarını tanımlayan uygulama hükümlerinin 
yer almaması ve içerisinde 4 adet tümülüsün yer aldığı 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı’na ilişkin bölümde 
tümülüslerin kısmen öneri yol güzergahında kalması ve öneri yol güzergahları ile tümülüslerin 
bütünlüğünün koparılması nedenleri ile uygun olmadığına, plan notlarının belirtilen eksiklikleri 
giderecek biçimde detaylandırılması ve 4 adet tümülüsün bulunduğu bölümde tümülüslerin sınırlarını 
koruyacak ve bütünlüğünü bozmayacak şekilde etüt edilerek plan teklifinin yeniden hazırlanarak 
iletilmesi...” denilmiş olup söz konusu Kurul Kararı 03/02/2023 tarihli ve  E.1194645 sayılı Yazımız ile 
Seferihisar Belediye Başkanlığına iletilmiştir. Bu kapsamda; Seferihisar Belediye Meclisinin 07/02/2023 
tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun bulunan, Seferihisar Belediyesinin 09/02/2023 tarihli ve E-99145 
sayılı Yazı ve ekleri ile Belediyemize iletilen; anılan Koruma Bölge Kurulu Kararı doğrultusunda yeniden 
hazırlanan Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına 
ilişkin, 1. Etap 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesi İzmir 
Büyükşehir Belediye Meclisinin 14/02/2023 tarihli, 05.202 sayılı Kararı ile uygun bulunmuştur. İzmir 1 
Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 24/03/2023 tarihli ve 15651 sayılı Kararı ile; 
“...plan hükümlerinin 5.2. III. (Üçüncü) Derece Arkeolojik Sit Alanları başlığı altındaki üçüncü bendine 
‘Ancak, 3994 ada, 9 ve 11 parselleri kapsayan 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı içerisinde yer alan 
Tümülüslere ilişkin plan doğrultusunda yapılacak imar uygulaması Koruma Bölge Kurulu izni ile 
gerçekleştirilecektir’ ifadesinin eklenmesi, aynı başlık altındaki yedinci bendinde yer alan ‘…gerekli 
görülmesi halinde…’ ifadesinin anılan hükümden çıkarılması koşulu ile 2863 sayılı Yasa kapsamında 
tadilen uygun olduğuna..” kararı verildiğinden anılan Kurul Kararı doğrultusunda değişiklik yapılarak 
Seferihisar Belediye Meclisinin 07/04/2023 tarihli ve 53 sayılı Kararı ile uygun bulunan, Seferihisar 
Belediyesinin 12/04/2023 tarihli ve E.108053 sayılı Yazı ve ekleri ile Belediyemize iletilen Sığacık ve Batı 
Akarca Planlama Bölgesi 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına ilişkin, 1. Etap 1/1000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Revizyonu ve İlavesi önerisi; İmar ve Bayındırlık 
Komisyonumuzca uygun bulunarak oybirliği ile kabul edilmiştir. Sayın Meclisimizin onaylarına sunulur.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar Okunan 32 no’lu Komisyon Raporunun 
Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Gündem maddelerini şimdiki… 
 
VI. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
VII. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşma Talepleri olmadığına göre… 
 
VIII. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir sonraki Meclis Toplantısının 8 Mayıs 2023 Pazartesi günü 
saat:18.00’da yine bu salonda yapılacağını duyuruyorum, herkese iyi akşamlar diliyorum.  
 
 
 
 
 
                                                                                                            Mustafa ÖZUSLU 
                                                                                                        Meclis I. Başkan Vekili 
                                                                                                               Meclis Başkanı  
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